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Изложба Медии Признание

Стр. 19

Карикатуристът на ДУМА
намигва в „Окото на рибата”

Стр. 5

Лозанов иска нови шефове
на  БНР и БНТ преди изборите

Стр. 21

Стефка Костадинова в Залата
на славата по лека атлетика

Стр. 8

Д-р Цветан Райчинов за
лекарите и рамковия договор
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Немотия

Три милиона британци
гладуват

Стр. 11

Ало, Брюксел!

БСП сезира ЕК за опорочения
избор на главен прокурор

Стр. 3

И днес трябва да черпим
достойнство от тези, които, без
да превиват коляно пред нико-
го, са станали светила на све-
та, но защо 1000 години след
нашия патрон Св. Климент Ох-
ридски трябва да броим знани-
ето не само за подвиг, но за
измъчен подвиг. Това каза вче-
ра ректорът на Софийския уни-
верситет проф. Иван Илчев в
словото си за патронния праз-

Знанието у нас е измъчен
подвиг като преди 1000 г.

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Колко трябва да е де-
райлирал един човек, за да
изплющи чак такава глу-
пост като тази за 100-
годишното управление на
комунистите в България?!
А, колко?!

Колко не на място и
безпомощно трябва да се
е чувствал Борисов през
цялото време в Брюксел,
за да измъчи от мозъчни-
те си гънки само тая
бръщолевина, белким от-
плесне вниманието на род-
ните журналисти, чакащи
на излизане да каже как е
защитавал българските
интереси?! Колко жалък
капацитет трябва да има
подобна личност, за да
смята, че наистина всич-
ки около него са не просто
безпаметни, а направо ло-
ботомирани?!

Същият този отказа
да върне партийната си
книжка от БКП и предпо-
чете да напусне МВР, за
да не изневери на комунис-
тическата идея. Същият
този нарече бившия Първи
колосална фигура на 20
век (за каквато, впрочем,
обърканият му мозък опре-
дели и Хитлер). Апропо,
защо ли точно за него има
виц, че като бодигард най-
любимото му упражнение
било да масажира ушички-
те на Живков? Същият
този направи председа-
тел на парламента бивша
партийна секретарка.
Същият този направи пре-
зидент човек, който най не
обича да говори за комсо-
молското си минало, нито
пък за партийната карие-
ра на баща си. Същият
този навремето обяснява-
ше, че единствената му
мечта през 2005 г. била да
го оставят в МВР, как
искал само да си марширу-
ва по площада и “със сълзи
на очи” се молел на новото
правителство. Нали са
мръсни комунисти...

Ало, покровителите от
Запад. Става зловещо.
Прибирайте си вече мари-
онетката, че гнилите до-
мати скоро и вас може да
стигнат. Ако не знаете
смисъла на думата “енича-
рин”, запознайте се с
българската история.

Учен обяви гладна стачка, скандалът около
фонда за наука в МОМН се разраства

Еничарин

ник на Алма матер. Софийският
университет си остава основен
научен център за България
заедно с БАН, каза проф. Ил-
чев. И обяви, че според инсти-
туционалния индекс на Хирш
СУ има индекс 78, МУ-София -
61, ТУ-София и Пловдивският
университет са с 30.

За зрелостта и устойчивост-
та на една нация може да се
съди по много белези, но един

е абсолютно категоричен - от-
ношението на нацията към
държавния университет, каза
проф. Боян Биолчев при откри-
ването на празника. Преди това
събралите се поднесоха венци
пред паметника на Св. Климент
Охридски, участва и министър
Сергей Игнатов. В аулата той
заяви, че с помолитвената по-
мощ на светеца Алма матер ще
продължи да разнася светлина

Софийският университет чества вчера за 124-ти път своя патронен празник.
Преди тържеството в аулата по традиция ректорът проф. Иван Илчев,
членовете на Академичния съвет, техни колеги, студенти поднесоха цветя
пред паметника на Св. Климент Охридски в градинката срещу Алма матер

Стр. 4

Стр. 2

по цялата българска земя.
Кметът Йорданка Фандъкова
връчи наградата на столична-
та община за млад учен на
д-р Ива Пушкарова.

В почивните дни проф. Ми-
рослава Кортенска пък обяви,
че започва гладна стачка зара-
ди репресиите срещу нея в на-
учния фонд на МОМН, скандалът
около който се разраства.

Стр. 10

œÂ‰ÎÓÊÂÌ‡Ú‡ Ò‰ÂÎÍ‡ Á‡ Â‚-
Ó·˛‰ÊÂÚ ÌÂ ·Â¯Â ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ
‰Ó·‡ Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ.

СЛУЖИТЕЛКА НА МС ОСЪДИ ЗДРАВНАТА
КАСА ЗА ДИСКРИМИНАЦИЯ
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ПРОФ. ИВАН ИЛЧЕВ:

Снимка Мариета ТОМОВА
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България

участниците в тематична дис-
кусия, организирана от БСП в
Пловдив. Представители на
академичната и училищна
общност дадоха висока оцен-
ка на управленския проект на
социалистите, озаглавен “Зна-
нието - основа за развитие на
човека и обществото”.

Първата задача на следва-
щото правителство е да ремон-
тира закона за училищното об-
разование, посочи депутатът
от КБ Ивелин Николов. Според
него законът ще бъде приет от
управляващите до края на яну-

БСП: Знанието трябва да е
стратегически приоритет
Левицата представи в Пловдив управленския си проект за образованието и науката

ари 2013 г. Валентина Богда-
нова остро разкритикува тези
350 члена и 50 допълнителни
разпоредби, с които се закри-
ват добри практики, гаранти-
ращи достъпа и обучението на
талантливите деца и на тези
със специални образователни
потребности. С този закон се
закриват ресурсните, помощ-
ните и болничните училища,
алармира Богданова. Открива-
нето на места за ресурсни спе-
циалисти не може да замести
горните форми, при това се
вменява като ангажимент на
общините и училищата, които
нямат достатъчно средства. Па-
радоксалното е, че кметовете
ще могат да предоставят тези
функции на частни доставчици
на социални услуги като НПО,
изтъкна тя.

Принизяването на фигура-
та на учителя и ролята му в
образователния процес чрез
този закон е неприемлива за
социалистите, заяви проф. Ваня
Добрева. Според цитираните
от нея данни финансирането
на българското образование е
на нивото на държави като Па-
нама, Мадагаскар, Непал, Бе-
нин и Соломоновите острови.
Особено тежка е ситуацията в
науката и БАН, заяви Добрева.
За 3 години академията са на-
пуснали 1400 учени, заплаща-
нето на научния труд е срамно
за цивилизована държава, бе
категорична депутатката. Се-
местриалните такси за студен-
тите пък са увеличени двойно,
посочи Добрева. БСП пре-
движда връщането на макси-
малните такси на ниво 30% от

държавната издръжка за един
студент.

Проф. Георги Манолов
посъветва левицата да мисли
върху стратегия за развитие на
висшето образование и настоя
за повече държавен контрол
в частните вузове. Георги Ен-
чев, директор на училище и
член на Съюза на работода-
телите, бе категоричен, че
обявяваното увеличение от
10-11% на учителските запла-
ти е невъзможно. За послед-
ните 4 години родното учили-
ще разполага с 35% на сто
по-малко средства заради
увеличените цени на енергия-
та и инфлацията, посочи Ен-
чев. Негова колежка очерта
друг проблем - масовото
обедняване води до отпадане
на деца от училище. Препода-

вател по физическо възпита-
ние и спорт се оплака от бе-
зумни заповеди на министъра,
последната от 5 ноември, спо-
ред която ученици, спортува-
щи в детско-юношески школи,
не се допускат да се състеза-
ват в училищни първенства.

Безспорен проблем в близ-
ко бъдеще ще е застаряването
на учителския състав, отбеля-
за бившият зам.-министър на
образованието доц. Кирчо Ата-
насов. Оттеглянето на държа-
вата от отговорността за обра-
зованието и прехвърлянето й
върху общините, учителите и
родителите е неприемливо за
БСП, обобщи д-р Атанаска
Тенева. Тя обяви, че управлен-
ският проект ще продължи да
се конкретизира в подобни
обсъждания.

Дана РУСЕВА

12,3% е била безра-
ботицата в Добричка об-
ласт през октомври,
съобщиха от Бюрото по
труда. Увеличението
спрямо предходния ме-
сец е с 1,2 пункта, а ре-
гистрираните безработни
са 9834. В град Добрич
нивото на безработицата
е 8,4% при 7 през сеп-
тември. Това е нормален
процес през есенния се-

Малките населени места в
България са финансово зависими,
заяви депутатката Корнелия
Нинова на среща с жители на
община “Марица”. Децентрализа-
цията, която обещава правителст-
вото, се състои предимно в
задълженията, а не във възможно-
стите за финансиране и самостоя-
телни решения, каза Нинова и
припомни, че заедно с проектобю-
джета в НС се разглежда и За-
конът за публичните финанси, в
който се орязват правомощията на
общините. И жителите на пловдив-
ските села Труд и Скутаре, с
които депутатката се срещна по-
късно, питаха защо малките насе-
лени места нямат свой бюджет. Те
не подминаха въпроса за размера
на потребителската такса при
посещение при личния лекар.

Постоянна музейна експозиция за
историята на радиото отвори врати във
Факултета по журналистика към СУ
“Св. Климент Охридски” вчера. Специ-
ално за нея и ректорът проф. Иван
Илчев дари колекцията си от стари
радиоапарати. В музея ще могат да се
видят най-старите микрофони и първи-
те приемници, от които българите са
слушали новини.

“Да имаш голямо радио навремето

Петър ГЕОРГИЕВ

Младежи от Стара Загора, Ямбол, Казанлък и
Раднево участваха в кръгла маса, посветена на све-
товния глобализъм, конфликтите на планетата и про-
явите на неонацизъм. Форумът е инициатива на об-
ластното ръководство на БАС в Стара Загора. Моде-
ратор на дискусията беше преподавателят в Тракий-
ския университет по социология проф. Гроздан Та-
нев, който посочи най-новите тенденции в световна-
та глобализация, като се спря на ролята на САЩ и
новите играчи в процеса Китай и Индия.

Участниците в дискусията посочиха, че тези теми
интересуват младите хора, но за съжаление в обще-
ственото пространство процесите се представят едно-
странно и невинаги на основата на историческите и
научни факти. “Нашата история вече няколко пъти се
пренаписва конюнктурно, в зависимост от моментната
политическа ситуация и моите ученици действително
са объркани и не знаят имало ли е в България фа-
шизъм или не, защото участниците в антифашистката
борба се представят тенденциозно”, сподели Стани-
слав Иванов от Ямбол.

проекти се разраства скоростно в
почивните дни. Проф. Мирослава
Кортенска, освободена в хода на
конкурса от поста й на член на
Изпълнителния съвет на фонда,
обяви гладна стачка и заяви, че
това е реакция на репресиите сре-
щу нея. Кортенска обвини ми-
нистър Сергей Игнатов в лъжа
заради думите му, че й била връче-
на заповедта за отстраняване.
Уволнението й стана чрез съоб-
щение в сайта през октомври т.г.,
без да бъде уведомена. В правова
държава ли живеем, пита изсле-
дователката.

Кортенска призова да бъдат

Нина ЧАВДАРОВА

О
бразованието и на-
уката следва да са
стратегически при-
оритет на държава-
та, категорични са

Безработицата в Добрич расте

МАЛКИТЕ НАСЕЛЕНИ МЕСТА
СА ФИНАНСОВО ЗАВИСИМИ

зон и се дължи на осво-
бождаването на сезонно
зает персонал в туристи-
ческите обекти, посочват
от ведомството. 25-30%
от регистрираните безра-
ботни са млади хора.

Сред обявените 85
свободни работни места
се търсят 8 лекари, ин-
женер, търговски пред-
ставител, рехабилитатор,
учител по биология и
химия, водопроводчик,
шивачи и др.

Мигрантите със статут
на постоянно пребивава-
щи в Добричка област са
31 души. От тях 22-ма са
от Русия, 4-ма от Украй-
на и по един от Армения,
Сирия, Молдова, Беларус
и Азербайджан. Те са
освободени от туризма и
най-вероятно ще бъдат
наети отново в сектора
напролет, коментира на-
чалникът на Бюрото по
труда в Добрич Васил
Сивков.

Какво очаква всеки, решил да
се пенсионира, а не е достигнал
възрастта, няма необходимия
трудов стаж или не е осигуряван
от работодателите си, разясниха
народните представителки Емилия
Масларова и Милена Христова при
срещата с жителите на село Най-
ден Герово, Пловдивско. БСП
прeдлага въвеждане на предсроч-
но пенсиониране с редуцирана
пенсия при недостиг на 24 месеца
трудов и/или осигурителен стаж, а
също така  осъвременяване на
пенсиите по “швейцарското прави-
ло” за 2012 г., считано от 1 юли
догодина, обясни Масларова.
Държавата няма политика за
младите семейства и БСП като
социалноотговорна партия ще
предложи своите решения,
допълни Христова.

Учен обяви гладна стачка, шеф на фонда
за наука обвини медиите в измислица

показани прокурорските преписки
срещу нея, които според управи-
теля на фонда Христо Петров са
заведени с обвинения за финан-
сови злоупотреби. Според профе-
сорката преписките са измислени
от Игнатов и Петров като защитна
реакция заради огласените безо-
бразия във фонда. Тя бе отстране-
на, малко след като сезира ми-
нистъра за порочния начин на
класиране на проектите и го огла-
си в “Труд”. Със свое разследване
ДУМА публикува в петък факти за
приятелски кръгове около предсе-
дателя на фонда Рангел Гюров и
за частни фирми без научен капа-
цитет, които получават пари от
фонда. В същия ден Петров пък
обяви, че са недоволни “паразити-
те химици и физици от СУ”.

Управителят на фонда Христо
Петров пък ненадейно вчера за-

яви, че не бил казвал на прескон-
ференция думите “изхвърлихме па-
разитите от класацията” и след това
не бил уточнил, че става дума за
физиците и химиците от СУ и че
имал запис на казаното от него.
Медиите били изкривили думите му
грубо и той щял да си търси права-
та! Смешното е, че поне 10-ина
медии имат запис на пресконфе-
ренцията, а телевизии показаха с
камери точно тези думи.

Протестната подписка на стоти-
ци учени от СУ, БАН и други вузо-
ве заради резултатите от конкурса
продължава да набъбва. В ядрения
институт на БАН са написали своя
декларация, учени призовават за
извънредно свикване на ОС на
академията, а за дните около 8
декември се подготвя национален
протест на учените срещу пороч-
ния стил на работа във фонда.

Млади антифашисти
дискутираха глобализма

Уникален музей на радиото
отвори врати в Алма матер

е означавало качествен звук. Колкото
е по-голям, толкова е по-заможен чо-
векът. Нещо като да имаш голяма плаз-
ма днес”, обясни Захари Миленков,
уредник на музея. Той лично е издир-
вал експонатите от хора, които навре-
мето са създавали “таткото” на БНР -
“Родно радио”, както и от техните род-
нини. До тях са микрофоните, по които
е говорила първата говорителка на
радиото Лина Шопова.

Най-силният препарат, който може да изтрие лошите символи,
е образованието, заяви посланикът на Израел в България Н.Пр. Шаул Камиса

Раз по време на втория етап на кампанията “Да изчистим омразата”,
която се проведе пред Столична община. Според него с просвещение

трябва да се възпитава у децата толерантността към различни етноси

Велиана ХРИСТОВА

СССССС
кандалът около последния
конкурс във Фонд “Научни
изследвания” за финанси-
ране на изследователски

Снимка Мариета ТОМОВА
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñòðàíàòà íè å íàé-áåäíàòà
â ÅÑ çàðàäè ÁÊÏ, êîÿòî
íè óïðàâëÿâà 100 ãîäèíè‘ Премиерът Бойко Борисов пренаписа историята

БСП ще сезира европей-
ската комисия заради скандал-
ните промени в процедурата
за избор на главен прокурор,
заяви във Варна Сергей Ста-
нишев. “За пореден път това
правителство направи Бълга-
рия за посмешище. Възмутен
съм от поредното противоза-
конно поведение на Борисов.
Прочетох как на заседание на
МС той дава указания по какъв
начин да гласува ВСС. Остава
да каже, въпреки че той
всъщност го каза, кой е него-
вият кандидат. “Процедурата
за избор на нов главен проку-
рор вече е опорочена и то под
натиска на Цветанов и Бори-
сов, защото се преминава про-
тивозаконно към явно гласува-
не”, коментира Станишев. Той
подчерта, че явно управлява-
щите ги е страх от тайния вот,
защото така не могат да кон-
тролират гласовете на члено-
вете на Висшия съдебен съвет.
“Ще информираме Европей-
ската комисия, защото това
противоречи и на закона, и на
принципите на независимост
на съдебната власт. Никой ми-
нистър-председател не си е
позволявал да дава указания
как да се проведе процедура
за избор за ключов пост в
съдебната власт. Това е нечу-
вано”, каза той.

Станишев коментира и пре-
говорите за евробюджета. По
думите му правителството ка-
тегорично се е провалило и не
е успяло да защити интересите

БСП сезира ЕК за опорочения
избор на главен прокурор
България ще трябва да върне около 40% от отпуснатото
досега финансиране от ЕС, заяви Сергей Станишев
Нина АЛЕКСИЕВА на България. Той направи смет-

ка, че от настоящия програмен
период България ще трябва да
върне около 40% от отпуснато-
то финансиране. “Няма как в
ситуация, при която не усвоява-
ме достатъчно средства, да
искаме по-голямо финансиране
за новия период”, каза предсе-
дателят на ПЕС.

Пет са основните приори-
тети за алтернативно управле-
ние на държавата, които БСП
предлага, обясни Станишев по
време на съботната си вечер-

на среща с варненци. Зала
“Пленарна” на общината се
оказа тясна да побере желае-
щите да го чуят и мнозина ос-
танаха близо два часа. На
първо място са нови работни
места. Следва активна полити-
ка на държавата за увелича-
ване доходите на хората. На
трета позиция е подкрепата за
пенсионери и младите семей-
ства. “Предлагаме обвързване
на средствата за отглеждане
на дете с минималната запла-
та и увеличение на детските

надбавки на 50 лв. още от 1
януари”, каза Станишев. Про-
грамата на БСП предвижда
подкрепа на държавата за
важните сектори в икономика-
та и средства за образование
и научни изследвания.

“Разтревожен съм от това,
което виждам всеки път, кога-
то идвам във Варна. Виждам
по-висока безработица, по-
лошо състояние на инфраст-
руктурата, непрекъснати ВиК
аварии. Най-тъжното е, че
няма никаква идея за посока
на развитие. Градът се върна
назад и е в затъващо състоя-
ние”, коментира Станишев об-
лика на Варна.

Лидерът на БСП заяви, че
Националният съвет ще изис-
ка от градските партийни ръко-
водства в големите градове не
само стратегии за спечелване
на изборите, но и план за
възможностите за възраждане
и развитие на всеки регион.

юджетът не е бакалски тефтер, какъвто го на-
прави министър Дянков, а средство, чрез което
се реализират заложени цели и политики, за да
доведат до положителна промяна - в общество-
то, в икономиката, в живота на хората. Това заяви
лидерът на МО в БСП Явор Гечев на регионал-
на среща-дискусия за младежката безработица,
която се проведе в Силистра. В нея участваха
представители на клубовете в Плевен, Ловеч,
Велико Търново и Русе. В дискусиите се включи-
ха депутатите Антон Кутев и Димитър Горов. Явор
Куюмджиев обясни защо трябва да гласуваме
на референдума “за” проекта АЕЦ “Белене”. Ал-
тернативните предложения за бюджет 2013 бяха
представени от лидера на МО в БСП Явор Ге-
чев, зам.-председателя Вероника Делибалтова
и от Андрей Вълчев, секретар “Национални
политики” в обединението. Сред основните при-
оритети са повече средства за образование и
стажове, чрез въвеждането на “държавна га-
ранция” и интегрирана система за преференци-
ално обучение и субсидирана заетост на мла-
дежи, незаети в срок от 4 месеца след загуба на
първо работно място. Само след реализацията
на своите предложения младите социалисти
очакват преодоляването на тревожната конста-
тация, че близо 1,7 млн. българи живеят под
прага на линията на бедност. Много от тях мла-
ди хора, като в материални лишения живеят
43% от хората в България, а 30% едва си покри-
ват разходите за жилището. Като проблем в на-
мирането на работа младите хора посочват
намалелите 3 пъти разходи за активна политика
на пазара от 190 млн. лв. на 73 млн. лв. годишно.
Становището на участниците бе, че е неприем-
ливо всеки месец ГЕРБ да взима от всяка майка
на деца в тази възраст по 70 лв.

Преди началото на срещата участниците из-
разиха своя протест срещу безработицата, като
направиха от ксерокопията на дипломите за
висше образование книжни самолетчета и ги
хвърлиха над реката в посока към Румъния.

Цялата публична информация
от всички публични регистри и
тази, която изнасят медиите,
трябва да бъде проверявана от
ВСС, за да може той да вземе
информирано решение при
избора на главен прокурор.
Това заяви новоизбраната
председателка на Съюза на
съдиите Таня Маринова.
“Не може да се работи по
слухове, но трябва да има ясна
преценка дали тази информа-
ция, която съществува в пуб-
личното пространство, дава
облика,  който се очаква от
кандидата. Трябва най-напред

Петър Стоянов се от-
каза да бъде кандидат
на СДС за конституцио-
нен съдия. Лидерът на
СДС Емил Кабаиванов
оповести новината в тв
изява в петък вечерта.
“Независимо от усилията,
които положих, се оказа
невъзможно да прекратя
ангажиментите, които
имам, за да приема но-
минацията на СДС за
конституционен съдия”, е
написал президентът

МО: Бюджетът не
е бакалски тефтер

Б

Петър Стоянов върна номинацията на СДС
Веселка ВЕНКОВА Стоянов в официалното

си писмо до партията.
При номинирането си

в началото на миналата
седмица Стоянов поиска
три дни, за да помисли
дали да приеме високата
чест и дали може да се
откаже от международ-
ните си ангажименти без
сътресения. На третия
ден той уведомил за ре-
шението си ръководство-
то на “Раковски” 134
първо по телефона.

Стана ясно, че Стоя-
нов бил поставил усло-

вие, за да приеме номи-
нацията, кандидатурата
му да бъде не само вне-
сена, но и подкрепена от
депутатите на СДС в
Синята коалиция. Никой
от тях не пожела да го
стори с мотива, че така
СДС ще изпълни поли-
тическа поръчка на
ГЕРБ.

Днес СДС има засе-
дание на Националния
си съвет с дневен ред:
“Номинация за член на
Конституционния съд,
организационни въпроси

и разни”. Още в петък
Кабаиванов обяви, че
сините ще издигнат нова
кандидатура на юрист
извън политиката. Очак-
ва се на заседанието на
синьото “политбюро” да
бъде разнищвана пози-
цията на депутатите от
СДС, които си позволиха
да бойкотират подкрепе-
ната авансово от преми-
ера и предложена от
ръководството на парти-
ята номинация. Възмож-
но е наказанието да е
изключване от партията.

ССБ:

ВСС да провери публичните регистри
преди избора на главен прокурор

да се преценят нуждите на
една система, да се отговори
на въпроса какъв трябва да
бъде главният прокурор, а едва
тогава да търсим човека, който
отговаря на тези качества”,
категорична бе Маринова. Ние
сме длъжници на това общест-
во и трябва да направим всич-
ко възможно то да е сигурно,
че ще получи честно и безпри-
страстно гледане на делата.
Съюзът на съдиите трябва да
застава зад търсенето на
истината, когато се внесе
съмнение в качеството на
предоставяната на обществото

услуга, убедена е избраната в
петък председателка.
Таня Маринова от Софийския
районен съд поема управление-
то на ССБ, посочена единодуш-
но от новоизбрания 9-членен
управителен съвет и застава на
мястото на Мирослава Тодоро-
ва, чийто мандат изтече. Тодо-
рова ще изпълнява функциите
на изпълнителен директор, след
като стана ясно, че се е отка-
зала от нова кандидатура
заради делата, които се водят
срещу нея. Тя ще заема тази
длъжност на доброволни нача-
ла, без да й се заплаща.
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Общинска администрация - Търговище, община Търговище, гр. Търговище, 7700, пл.
„Свобода”, телефон 0601/ 6 8700, на основание чл. 14 от НПКДС и Заповед
№ З-01-962/21.11.2012 г.

ОБЯВЯВАМ КОНКУРС:
I.  За длъжността: „ДИРЕКТОР НА ДИРЕКЦИЯ” в Общинска администрация - Търговище,

Специализирана администрация, дирекция „Инвестиции, екология, териториално и селищ-
но устройство и архитектура”

1.  Минималните и специфични изисквания, предвидени в нормативните актове за
заемане на длъжността, са:

степен на образование: магистър
предпочитана специалност, по която е придобито образованието -
инженерна и/или архитектура
професионален опит:4 години
и/или
минимален ранг за длъжността - III младши
2. Начинът за провеждане на конкурса:
- решаване на тест
- интервю.
3.  Необходимите документи, които кандидатите следва да представят  за участие в

конкурса, са:
3.1 Заявление за участие в конкурса - образец (Приложение № 2 от НПКДС);
Към заявлението се прилагат:
3.2. Декларация от лицето, че е пълнолетен български гражданин или гражданин на

друга държава - членка на Европейския съюз, на друга държава - страна по Споразуме-
нието за Европейското икономическо пространство, или на Конфедерация Швейцария; не
е поставено под запрещение, не е осъждано за умишлено престъпление от общ характер
на лишаване от свобода и не е лишено по съответен ред от правото да заема опреде-
лената длъжност;

3.3. Копия от документи за придобитата образователно-квалификационна степен,
допълнителна квалификация и правоспособност, които се изискват за длъжността;

3.4. Копие от документите, удостоверяващи продължителността на професионалния
опит;

3.5. Други документи, свързани с изискванията за заемането на длъжността.
4. Документите следва да бъдат представени в срок до 10 дни от публикуването на

обявлението за конкурса. Същите се подават в Общинска администрация - Търговище,
дирекция „Административно и информационно обслужване”, ет. 3, стая №63.

5.  Подаването на заявлението и приложенията към него се извършва лично от всеки
кандидат или чрез пълномощник.

6. С входящ номер и дата се регистрират само заявления, към които са предоставени
всички посочени в тях документи.

7. Заявленията, подадени след изтичане на срока, посочен в т.4 от настоящата запо-
вед, не се регистрират.

8.  Списъците или други съобщения във връзка с конкурса ще се обявят в  сградата
на община Търговище, гр. Търговище, пл. „Свобода”, партерен етаж, Център за админи-
стративно обслужване, информационно табло и на електронната страница на Община
Търговище: www. targovishte.bg

9. Описание на длъжността - Ръководи, организира и контролира дейността на служи-
телите в дирекцията за професионалното и административно изпълнение на основните и
специфични дейности в областта на: строителството, териториално-селищно устройство,
инвестиции и екология, енергийна ефективност и опазване на околната среда.

Контрол по поддържането, основния  ремонт и изграждането на обекти общинска
собственост - пътна мрежа, сграден фонд, зелени площи и улична мрежа.

Длъжностната характеристика ще бъде предоставена на всеки кандидат при подаване
на документи за участие в конкурса.

10. Размер на основната месечна заплата за длъжността се определя на основание
Наредбата за заплатите на служителите в държавната администрация.

Д-Р КРАСИМИР МИРЕВ /П/
КМЕТ НА ОБЩИНА ТЪРГОВИЩЕ

ОБЯВЛЕНИЕ

тотина граждани по-
следваха в събота
примера на Николай
Колев-Босия, който
метна домат по фаса-

Домати полетяха към
парламента
Недоволните носеха плакати с надпис „Събудете
се, управлява ни мафия”, „Всички са корумпирани”,
„Стига политическо лицемерие!”

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка БГНЕС

Заведенията в Русе ще затварят за два часа всяка събота в
знак на протест срещу пълната забрана за тютюнопушене на

закрито, съобщи членът на УС на Съюза на хотелиерите и
ресторантьорите Красимир Иванчев. Решението е било взето

след протеста в центъра на Русе (на снимката) и влиза в сила
от следващата седмица, когато членовете на браншовия съюз

няма да работят с клиенти от 11 до 13 ч.

400 ПРОТЕСТИРАХА ВЪВ ВАРНА
ЗАРАДИ ЗАБРАНАТА ЗА ЦИГАРЕН ДИМ

Нина АЛЕКСИЕВА
Близо 400 души протестираха във Варна срещу забраната за

пушене в заведенията. Пред сградата на общината в морския
град се събраха хора не само от Варна, но и от Добрич, Сили-
стра, Балчик, Тутракан и Вълчи дол, “въоръжени” със сирени,
мегафони, барабани и други средства за привличане на внима-
нието.  Протестиращите обявиха, че ако до 15 декември прави-
телството не отмени тоталната забрана за тютюнопушене на
закрито и не върне старите разпоредби, позволяващи зали за
пушачи или непушачи, те ще преминат към гражданско непод-
чинение и национален бойкот на забраната. След като вдигаха
шум в продължение на половин час пред общината, участниците
в демонстрацията предприеха шествие към катедралата.

С
дата на Народното събрание в
началото на миналата седмица.
Този акт бе оприличен като на-
чало на “доматена революция”.
Демонстрантите протестираха
срещу управлението на страна-
та през последните 23 години и
се бяха запасили с подръчни
зеленчуци и овошки, които за-
пратиха срещу работното място
на депутатите в знак на недо-
волство от водената държавна
политика. Полицейски кордон
попречи сградата да бъде улу-
чена.

Босия също присъства на
протеста с домат в ръка, изнена-
дан от броя на хората, дошли да
го подкрепят, но бе категоричен,
че публичните масови прояви
няма да спрат, докато не се за-
бележи реална положителна
промяна.

На площада пред парламен-
та се чуха викове “Мафия!”, “Ос-
тавка!”, “Всички политици са хай-
дути!”, но до сблъсъци с полици-
ята не се стигна. Служителите
на реда, опасали сградата, бяха
над 60 с пълна екипировка и
бойно снаряжение.

Във фейсбук групата за про-
теста имаше 1200 присъедини-
ли се потребители, но множест-
вото на площада едва достигна
двеста. Виждаха се плакати с
надпис “Събудете се, управлява
ни мафия”, “Всички се корумпи-
рани”, “Стига политическото ли-
цемерие!” и пр.

Зеленчуковият протест на
жълтите павета имаше разно-

посочни искания. Повечето де-
монстранти се обединиха око-
ло идеята да се изправят сре-

ВАС окончателно постанови, че НЗОК дискриминира българите
с множествена склероза, стана ясно вчера. Касата отпуска лечение
само на болни, които са с до 65 на сто инвалидност, а останалите
са принудени да се оправят както могат. ВАС оповести решението
си след 3-годишната съдебна битка, която заведе  страдащата от
множествена склероза Десислава Раянова, служителка на Минис-
терския съвет, срещу НЗОК. Тя е започнала да търси правата си
през 2010 г. заради решение на касата да лекува със скъпите
интерферони, когато цената им бе към 2000 лв. месечно, само бол-

100 000 лв. от средст-
вата, постъпили в дарител-
ската сметка в помощ на
пострадалите от земетре-
сенията в Перник, ще
бъдат изразходвани за
довършване на новоизг-
раждаща се детска гради-
на в пернишкия квартал
“Тева”, съобщиха от ини-
циативния комитет за
подпомагане на пострада-
лите от труса. Предложе-
нието е на кмета Росица
Янакиева и е подкрепено
от общинските съветници.
Средствата са от открита
от община Перник сметка
за дарения, в която постъ-
пиха около 170 000 лв. 28
хил. вече бяха определе-
ни за ремонт на етаж от

СЛУЖИТЕЛКА НА МС ОСЪДИ НЗОК ЗА ДИСКРИМИНАЦИЯ

щу политическата класа и сти-
ла й на управление за послед-
ните 20 години.

ните с посочената до 65% инвалидност. Болестта засяга предимно
млади хора, а за лечението й са нужни по около 1000 лв. месечно.

Благодарение на усилията на Десислава Раянова от миналия
месец множествената склероза вече е в списъка на заболяванията,
при които работодателят няма право да уволнява и съкращава. ДУМА
припомня, че окончателната присъда от ВАС идва след санкции,
наложени на НЗОК от Комисията за защита от дискриминация и
след потвърждаване на дискриминативното отношение от Админи-
стративния съд в София.

ДОВЪРШВАТ ЗАБАВАЧКА В ПЕРНИК
С ПАРИ ОТ ДАРЕНИЯ

Юлия КУЛИНСКА сградата на кметството в
Батановци. Там вече са на-
станени групите от детска-
та градина, чиято построй-
ка беше съборена и в мо-
мента се изгражда нова.

В квартал “Тева” се
строи Общностен център и
детска градина след защи-
тен проект “Във фокус -
семейството” на МТСП,
обясняват от инициативния
комитет. Обектът се финан-
сира в рамките на осигу-
рения заем от Световната
банка в размер на 40 млн.
евро за национална про-
грама “Социално включва-
не”. По силата на споразу-
мението с МТСП община
Перник получава безвъз-
мездно 963 890 лв. и тряб-
ва да осигури още 508 хил.
лв. собствено съфинанси-

ране. В първия етап от
проекта трябва да се
завърши Общностният
център, който ще се изгра-
ди изцяло с пари на соци-
алното министерство. Дет-
ската градина е оставена
за втория етап и в момен-
та тя е готова до груб стро-
еж.

ДУМА припомня, че
едва за 18 социалнослаби
семейства, пострадали от
земетресението през май,
стигнаха набраните сред-
ства от благотворителната
кампания на БЧК през
септември и октомври. За
тях вече се строят или ще
започне строеж на сглобя-
еми къщи, чиято цена из-
лиза между 30 000 лв. и
65 000 лв. в зависимост от
площта.

Издълбан с метално
острие върху мраморен
блок раннохристиянски
кръстен знак намериха
археолозите от Стара
Загора, проучващи
района около Античния
форум. Предварително
обработеният камък е
бил положен в зида на
постройка, градена през
II-III в от н.е., комен-
тира ръководителят на
експедицията Димитър
Янков от регионалния
исторически музей.
Тепърва предстои раз-
чистване на околния
терен, възможно е да
бъдат открити
основите на един от
най-ранните православни
храмове в Тракия

Снимка Петър ГЕОРГИЕВ
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ДÓÏ‡ÚÂÌ‡Ú‡ Â‚ÓÎ˛ˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ÒÂ ÓÔËÚ‡ ‰‡
ÔË‚ÎÂ˜Â ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ÏÂ‰ËË Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó,
·Â ¯ËÓÍÓ Ó·Ò˙‰ÂÌ‡ ÓÚ ‚ËÚÛ‡ÎÌ‡Ú‡ Ó·˘ÌÓÒÚ.
 ÓÏÂÌÚ‡ËÚÂ ÔÓ ÚÂÏ‡Ú‡ ‚‡Ë‡ı‡ ÓÚ ËÓÌË˜-

ÌË Á‡·ÂÎÂÊÍË ‰Ó ‚˙ÁÏÛ˘ÂÌËÂ ÓÚ ÔÓÒÂ„‡ÚÂÎÒÚ‚Ó
‚˙ıÛ ËÌÒÚËÚÛˆËˇ. ¬˙ÔÂÍË ˜Â ÏËÒËˇÚ‡ ìÔÓÚÂÒÚî
ËÏ‡¯Â Ò‚ÓËÚÂ Á‡˘ËÚÌËˆË, ıÓ‡Ú‡ ÒÂ ‡Á‰ÂÎˇı‡ ‚
ÏÌÂÌËÂÚÓ ÒË ‰‡ÎË ˆÂÎÚ‡, ‚ ÒÎÛ˜‡ˇ Ó·ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ó ÓÚ ‚Ó‰ÂÌËÚÂ ÔÓÎËÚËÍË Ë ‰ÂÔÛÚ‡ÚËÚÂ,
ÓÔ‡‚‰‡‚‡ ÔÂ‚˙˘‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ıËÚÂÍÚÛÌ‡ Á‡·ÂÎÂ-
ÊËÚÂÎÌÓÒÚ ‚ ‰ÓÏ‡ÚÂÌ‡ ÏË¯ÂÌ‡.

 От многото цветове, които се извъртяха
на политическата сцена, човек става далто-
нист. Всички се преливат в един-цвета на ке-
лепира! Властта сега е като магазин без каме-
ри, охрана и баркодове, всеки вътре може да
краде и взема на юнашко доверие. Хора, дай-
те да си подредим магазина, да пускаме само
най-кадърните, най-успелите по почтен начин
и да не забравяме камерите и екстрите!

 Язък за хубавия зеленчук, не си струва
да го хабим по тези... Я да си продължим с по
една ракийка и салатка с доматенце, защото
само това правим, не сме обединени. Съеди-
нението прави силата - да, но за нас не важи,
масово народа се страхува и не му се занима-
ва, но така няма да се оправим.

 Доматки и пиперки се понамираха, но
ракийката не достигаше за кураж. Другото си
беше чист сеиржилък за стотината човека.

 ако са от ония “български” домати с кон-
систенция и вкус на картоф и с разрушителна-
та сила на объл речен камък си е направо
бомбардировка.

и като се има в предвид че ресурса им в
маркетите е неизчерпаем,става опасно. За
чушките да не говорим,това са си гмо радио-
активни бомби.

 Хващайте се за работа! Срамно е да се
хвърля хляб, домати и продукция!

 Тия заблудени душици по-добре да се
научат да садят домати вместо да ги хвърлят.
Може би ще се сетят как се творят благата.

 Стадното чувство в българина е налице,
никакъв луд без работа и без акъл решил да
хвърля домати и още една камара овце тръгна-
ли след него.

 Няма да отида да замерям сграда на
институция. тя си е наша и ние ще платим за
чистене. поне да имаше депутати... много мен-
тета има в това тук... държава ей. и протестите
някак си хилави и дирижирани и референдуми
не за крадени избори и съд, а за атомни ядра
и левите нещо капиталисти и десните карат у
лево. и всички тези неслучайни събития се опи-
рат само на нашето разделение, на нашата
липса на човешки ценности, на нашето безве-
рие към човещината на човека до нас.

 Поредната лумпенизирана какафония.
Поредната площадна буфонада! На хора, кои-
то нямат и капка идея как да се променят не-
щата! Само с отрицание и луда истерия нищо
не става! Вижте по площадите на Европа и
света: Угнетените развяват ЧЕРВЕНИ ЗНАМЕ-
НА!

 Ако дадат власт на доматохвъргачите и
по тях ще мятат. Каквито са управниците ни,
такива сме и ние... май

 По един презрял домат за Светата трои-
ца - ББ, СД и ЦвъЦвъ и от мен!

 Вандалщина е хвърлянето на каквото и
да е срещу парламента.

 Четох ги, гледах ги, бях и на площада
когато Босия хвърляше доматите, но за какво
протестират не стана ясно: Босия не му харе-
свала “ситуацията” в държавата! На другите
пък не им харесвало, че арестували Босия! На
мен пък не ми харесва разни лузъри, които не
са постиганли нищо в живота да ми се правят
на дисиденти.

 Какво им е виновно Народното събра-
ние? Виновни са си самите избиратели, че са
гласували за Цветанов, Дянков и Борисов. Щом
се е стигнало до подобен протест, значи пак
платените медии са провокирали болнавата
психика на комплексите за малоценност на
българина. Съмнявам се да стане някаква
гражданска революция както през 1996.

 Кои са тези, които хвърлят домати. Аз не
бих направилa това. Има нещо хулиганско, глу-
паво и детинско. За мен това е предизборна
борба. Ами да почакат малко, малко повече от
половин година и идват избори, тогава ще си
кажете мнението.

 Хора без работа - решили да се разту-
шат от скука - събрали се да хвърлят гнили
домати. Че парламентът - в това си състояние
- е вреден - това едно на ръка, но не това е
начина... с домати...

 “Когато нацистите дойдоха за комунисти-
те, Аз мълчах. Не бях комунист.

Когато дойдоха за социалдемократите, Аз
мълчах. Не бях социалдемократ.

Когато дойдоха за тези от профсъюзите, Аз
мълчах. Не членувах в профсъюз.

Когато дойдоха за евреите, Аз мълчах. Не
бях евреин.

Когато дойдоха за мен - вече нямаше кой
да говори.

В присъствието на близо 300 приятели, официални гости
и колеги журналисти генералният директор на “Заман” - България
Хасан Кючуккая (в средата) заедно с бившия генерален директор

Кямил Демиркая (вдясно) и главния редактор на “Today’s Zaman”
Джелил Сагър срязаха празничната торта
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„Заман”- България събра приятели
Веселка ВЕНКОВА

Българската редакция на в. “За-
ман” събра приятели и читатели на
тържество по случай 20-годишния си
юбилей и си постави благородната
цел - да достигне 10-хиляден тираж
през новата абонаментна кампания.
Над 7000 са редовните му читатели
през 2012 г., които разгръщат 24-те
страници на седмичника, издаван на
два езика - български и турски, за да
се превърне в мост между двата на-
рода. “Заман” винаги е защитавал
доброто, правдата, братството, един-
ството и обединението и дори в най-
трудните моменти никога не е бил на
страната на анархията, раздорите и
неприятностите”, твърди бившият му
генерален директор Кямил Демиркая.

“Заман” - България е част от голя-
мото семейство на световния всекид-
невен вестник, който тръгва в Турция
от 1986 г., а десет години по-късно се
появи и в интернет. “Заман” излиза в
тираж от 884 000 екземпляра и има
17 редакции: Турция, Европа, Амери-
ка, Австралия, Азербайджан, Тюркме-
нистан, Казахстан, Киргизстан, Бълга-
рия, Румъния, Македония, Франция,
Бенелюкс, Скандинавия, Швейцария,
Швеция и Австрия.

роцедурите по
избиране на но-
ви генерални ди-
ректори на БНР и
БНТ трябва да се

Георги Лозанов:

Шефовете на БНР
и БНТ да се изберат
преди вота за НС
Експерти на регулатора
са открили 50 нарушения
на медийни доставчици

П
изтеглят с около 2 месеца
по-рано от предвиденото по
закон, за да не съвпадне
изборът им с предстоящите
парламентарни избори до-
година. Това мнение изра-
зи председателят на СЕМ
Георги Лозанов по БНР
вчера. Според него крайно
неудачно е съвпадението
на датите на тези два важ-
ни избора. Лозанов смята,
че едно евентуално изтег-
ляне на заложените за това
дати няма да наруши закон-
ната процедура, ако в този
случай избраниците впос-

ледствие изчакат и влязат в
своя мандат, когато е зало-
жено по закон.Той уточни,
че идеята все още не е
обсъждана в съвета. ДУМА
припомня, че мандатът на
настоящия шеф на БНТ
Вяра Анкова изтича през
май, а на колегата й от БНР
Валери Тодоров през юни.

Междувременно стана
ясно, че за първите 6 месе-
ца от началото на година-
та СЕМ е съставил 50 акта
за нарушение на 43 до-
ставчици на медийни услу-
ги и на 7 предприятия, раз-
пространяващи български
и чуждестранни програми.
Отчетът на регулатора по-
казва, че най-честите на-
рушения са свързани със

скрити търговски съобще-
ния, които са си позволили
да отправят няколко радио-
и телевизионни програми.
СЕМ алармира, че има и
тенденция за разпростра-
няване на кадри с потенци-
ално вредно въздействие
върху детската аудитория.
4 акта са съставени на до-
ставчици на медийни услу-
ги заради отказ за доста-
вяне на информация на ре-
гулатора.

Експертите от СЕМ са
наблюдавали 10 663 ч. те-
левизионни програми като
до юни са следени 89 теле-
визии и 68 радиочестоти. За
6 месеца експерти от цент-
ралния и регионалните офи-
си на СЕМ са изслушали
общо 4824 ч. от програмите
в ефира. Най-големият брой
нарушения,шест, са отчете-
ни в програмата на “Нова
Броудкастинг груп” АД и  на

Нова телевизия. Там са ре-
гистрирани няколко “преда-
вания, противоречащи на
добрите нрави”. БТВ е с 3
акта, тъй като СЕМ е за-
сякъл “предавания, които са
неблагоприятни или създа-
ват опасност от увреждане
на физическото, психичес-
кото, нравственото и/или
социалното развитие на
децата”. Открита е и непря-
ка реклама на спиртни на-
питки. ТВ7 и регионалната
телевизия “Черно море”
също са попаднали в списъ-
ка с нарушителите с по 3
прегрешения. БНТ1, “Алфа
тв” и  “Травъл тв” са с по 2
нарушения.

За първите 6 месеца на
годината СЕМ е издал 33
наказателни постановле-
ния и 13 предупреждения.
10 постановления вече са
влезли в сила, а останали-
те се обжалват.

агради за успехите през годината раздаде за пореден път
БТВ. След традиционно гласуване сред журналистите от
нюзрума “Репортер на годината” в медията стана Свето-
слав Иванов. Той е получавал тази награда и през 2008 г.,
напомнят от телевизията.

В традиционния конкурс на БТВ Новините за “Оператор
на годината” бе провъзгласен Благой Момчилов. За “Про-
дуцент на годината” беше избран Цветомир Семов, който
е отличаван в тази категория през 2009 г., както и през
2011 г.  “Монтажист на годината” си поделиха Витали Ва-
радинов и Ивайло Богатев.

През 2012 г. в изпълнение на служебните
си задължения са загинали 119 журналисти,
съобщи Международният институт за печата
(IPI). Убитите медийни служители са със се-
демнайсет повече, отколкото през миналата
година. От института отбелязват, че това е
най-големият брой жертви в професията, ре-
гистриран от 1997 г., откакто се събират сис-
темно подобни данни. Предишният негативен
рекорд е регистриран през 2009 г. Тогава
110 журналисти са загинали, изпълнявайки
служебните си задължения.

През 2012 г. най-опасната държава за
медийните служители е била Сирия, където
са убити 36 души. 16 смъртни случая са ре-
гистрирани в Сомалия. Мексико, Пакистан и
Филипините отново са сред най-рисковите
дестинации.  От института припомнят, че в
общия брой загинали са включени журна-
листите, чиято смърт е свързана с естество-
то на работата им или е настъпила по време
на мисия. Според статистика на  колегите
им от Швейцарския институт за пресата
убитите журналисти през 2012 г. са 129, 107
- през 2011 г., 110 - през 2010 г., 122 - през
2009 г. Според тях от януари 2007 г.  до
декември 2011 г. са загинали 545 журнали-
сти в цял свят.

119 ЖУРНАЛИСТИ
СА УБИТИ ПРЕЗ 2012 Г.

БТВ РАЗДАДЕ ГОДИШНИТЕ
СИ НАГРАДИ

Н

О
От пресцентъра на МВР официално обявиха, че столичната по-

лиция ще се присъедини към социалната мрежа фейсбук. Като при-
чина за обръщането към интернет платформата униформените
изтъкват желанието си за бърза и адекватна обратна връзка с он-
лайн общността.

“Очевидно е, че напредъкът в технологиите и промените в кому-
никациите допринасят за все по-успешното преодоляване на факто-
рите време и пространство. Почти всеки в България разполага със
свой профил във Facebook, ето защо Столична дирекция на полици-
ята се присъединява към социалната мрежа, за да осигури бърза и
адекватна двустранна връзка с обществото”, се казва на страницата
“СДВР-Столична Полиция”. В профила вече се качва и информаци-
онният бюлетин на МВР.

ПОЛИЦИЯТА ОФИЦИАЛНО
ВЛЕЗЕ ВЪВ ФЕЙСБУК



6 ПОНЕДЕЛНИК 26 НОЕМВРИ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

област, предупредиха кметове, преда-
де Медиапул. До напрежение може да
се стигне в областите, където в момента
има повече от един оператор. Сред тях
са областите Кюстендил, Благоевград,
Плевен, Габрово, Пазарджик и Ловеч -
общо десетина. Ако местните операто-
ри обаче се разберат, те ще могат да се
сдружат в холдинг. Това предвиждат
промените в Закона за водите, които се
очаква да бъдат приети на второ чете-
не от парламента през седмицата.

Как си представяте ВиК-Сандански
да поеме управлението на Благоевград-
ска област или ВиК-Троян на Ловешка,
риторично питат кметове. Финансовите
резултати на двете ВиК- дружества в
момента са по-добри отколкото на тези
в областния център. Още по-непонятно
за кюстендилци е как ВиК-то в Дупница
ще поеме управлението на Кюстендил-
ска област. Ако разберат, че цената на
водата им ще намалее, няма да има
никакви проблеми, коментира кметът на

Над 8 млрд. евро чака България
от ЕС като европейско подпомагане
за следващия програмен период
2014-2020 на Общата селскостопан-
ска политика, заяви пред Дарик
изпълнителният директор на Държа-
вен фонд “Земеделие” Румен Поро-
жанов.

Не очаквам протести на трактори
и комбайни по жълтите павета, след
като спряхме субсидиите на зърно-
производителите, каза Порожанов.
Коментарът бе по повод липсата на
заложени директни плащания за
единица площ, от които най-
много ще бъдат ощетени
зърнопрозиводителите. От-
носно предложението за
въвеждане на таван за суб-
сидиите, които да получават
земеделските производите-
ли, Порожанов обясни, че и
Европейската комисия, и Ев-
ропейският парламент под-
крепят въвеждането на тавани за
субсидиите на фермерите.

“Няма някакво разделяне в мне-
нието между комисията и Европей-
ския парламент. Това, което е пред-
ложението на комисията, е плаща-
ния до 150 000 евро да бъдат без
ограничения, на 50 000 евро да има

След като земеделски производители сигнализираха за проблеми с при-
ема на документи по Схемата за плодове и зеленчуци, стана ясно, че срокът
за прием на документи ще бъде удължен до 11 януари 2013 г. Производи-
телите на качествени плодове и зеленчуци ще подават заявки за подпома-
гане за 2012 г., като към тях ще се прилагат сертификати, издадени от
Българската агенция по безопасност на храните до
30.11.2012 г. Издадените сертификати след тази
дата ще бъдат прилагани към заявките за под-
помагане за следващата година, посочват от
земеделското министерство.

В края на миналата седмица нито една от
областните дирекции “Земеделие” нямаше
инструкции за това как ще се извърши под-
помагането по Схемата за качествени пло-
дове и зеленчуци. Тази година за първи път
бяха заложени 15 млн. лв. в бюджета за 2012
г. за подпомагане на качествени плодове и
зеленчуци. В същото време в бюджета за
следващата година са заложени малко по-ви-
соки суми.

Водещи асоциации в земе-
делието излязоха с декларация
относно промените в цените на
поземлените услуги, предвиде-
ни от началото на 2013 година.
Те са против повишаването от
следващата година на цените
на поземлените услуги. Българ-
ската асоциация на собствени-
ците на земеделски земи
(БАСЗЗ), Асоциацията на земе-
делските производители в
България (АЗПБ), Национална-
та асоциация на зърнопроизво-
дителите (НАЗ) и Българската
асоциация на фермерите (БАФ)
посочват, че подготвените про-
мени в тарифата за таксите,
събирани от органите по поземлена собственост, не са удачни.

Основната посока от мерки, които държавата трябва да следва, за да стимулира
бранша, поставен на ръба на оцеляването, е поддържане на умерена политика, нена-
лагаща допълнителни рестрикции, се посочва в декларацията, адресирана до предсе-
дателя на Народното събрание, министър-председателя, министрите Симеон Дянков и
Мирослав Найденов, както и до председателите на парламентарни комисии в НС.

Опасност от ВиК хаос
в някои общини
Законови промени можело да доведат до регионални ежби заради
изискването един оператор да обслужва една област

Управляващите са се отказали от
първоначалната си идея всички
големи язовири да минат под
управлението на Министерството
на икономиката, а малките - на
Министерството на земеделието.
Вместо това са решили да запа-
зят старото положение. Така
държавното предприятие “Язови-
ри и каскади”, което е от структу-
рата на НЕК, ще продължи да
управлява 27-те големи язовира,
както и досега. Други девет
големи язовира остават в активи-
те на ВиК- дружества, които са
собственост на Министерството на
регионалното развитие. Останали-
те 164 големи водоема влизат в
“Напоителни системи”, което е
под шапката на Министерството
на земеделието и храните.

Кюстендил Петър Паунов.
За да не се стига до регионални

войни, управляващите предлагат бъде-
щият областен воден оператор да бъде
избран на конкурентен принцип. Така
всеки един оператор в дадена област
ще има шанса да стане регионален.
“Това означава, че не прилагаме ад-
министративен подход - от утре ти ста-
ваш регионалния оператор. Напротив,
ще има състезателен процес”, заяви
зам.-министърът на регионалното раз-
витие Добромир Симидчиев.

За целта Министерството на регио-
налното развитие и благоустройството
подготвя наредба за изискванията към
водните оператори. Те ще са в три ка-
тегории - технически, финансови и чо-
вешки ресурси. ВиК-операторите ще
имат срок от една година, в който да се
приведат в съответствие с изисквания-
та в наредбата. Онези, които искат да
продължат работата си като операто-
ри, ще трябва да подадат заявления за
лицензиране в Държавната комисия по
енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР). Регулаторът ще каже кой от-
говаря и кой не отговаря на изисквани-
ята. В тези области, където има повече

от един оператор и те не се сдружат
доброволно, а всички заявят, че искат
да бъдат оператори, изборът ще се
направи от местната водна асоциация
чрез обявяването на конкурс, обясни
процедурата Симидчиев.

С поемането на областта от един
оператор на базата на конкурентен
подбор, ще стане ясно и дали кметове-
те хитруват с цената на водата. Сега

голяма част от общинските ВиК-друже-
ства скрито субсидират по нареждане
на кмета цената на водата и населени-
ето не плаща реалната й стойност. Този
модел е неустойчив в бъдеще, защото
може да доведе до фалит на дружест-
вото. Така с окрупняването на сектора
ще се сложи край на този модел, надя-
ват се от Министерството на регионал-
ното развитие.

ПРЕЗ ПЕРИОДА 2014-2020

Удължиха срока за
кандидатстване по схемата
за плодове и зеленчуци

Земеделците скочиха срещу
поскъпването на поземлените услуги

П
ромените в Закона за водите
може да доведат до избухва-
нето на “регионални войни”
заради изискването един
оператор да обслужва една

скала за доплащания и вече над 300
000 евро да няма извършване на
плащания”, каза Порожанов. “До 150
000 евро се получават изцяло пари-
те, между 150 000 и 200 000 евро се
прави редукция от 20%, между 200
000 и 250 000 евро се прави допълни-
телна редукция и между 250 000 и
300 000 евро се прави редукция на
70% от средствата”, обясни  той.

Ако има цялостно намаление на
пакета за общата селскостопанска
политика, ще има сериозен дебат за
това как да бъде разпределено и

това намаление, изтъкна още Поро-
жанов. Той уточни, че средствата за
България през настоящия програмен
период са около 6 млрд. евро, от ко-
ито 3,4 млрд. евро са по първия стълб,
за директните плащания, а 2,6 млрд.
евро са от Европейския фонд за
развитие на селските райони.

Ще разполагаме с 8 млрд. евро
от ЕС за селско стопанство
Ще разполагаме с 8 млрд. евро
от ЕС за селско стопанство
Ще разполагаме с 8 млрд. евро
от ЕС за селско стопанство
Ще разполагаме с 8 млрд. евро
от ЕС за селско стопанство
Ще разполагаме с 8 млрд. евро
от ЕС за селско стопанство
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Общество
26

Датата

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

Риба в мътни води

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Тежко лицемерие

ПРАЗНИК НА НАЦИОНАЛНИЯ ВОЕНЕН УНИ-
ВЕРСИТЕТ “ВАСИЛ ЛЕВСКИ” - ВЕЛИКО
ТЪРНОВО. Приемник

на първото военно учили-
ще у нас. Още през лято-
то на 1878 г. временното
руско управление започ-
ва подготовката за създа-
ване на Военно училище
в Пловдив. След подпис-
ването на Берлинския договор то е преместено
в София, където на 26 ноември 1878 г. е офици-
алното му откриване.

1855 - УМИРА АДАМ МИЦКЕВИЧ, ПОЛСКИ
ПОЕТ (Р. 1798 Г.). Романтич-

ната му поезия е свързана с
развитието на полското нацио-
нално движение. Има нерадо-
стна съдба - отдава целия си
живот на борбата за национал-
но освобождение на своя на-
род, но не я доживява. С из-
ключителен принос за обедине-
нието на Европа, като подкрепя идеята за един-
ство. Често за него се казва, че има “живот,
белязал обединението на Европа”.

1886 - УМИРА ВИТОРИО (ВИТО) ПОЗИТАНО,
ИТАЛИАНСКИ ДИПЛОМАТ (Р. 1833 Г.). При

приближаването на отряда на
ген. Йосиф Гурко към София по
време на Руско-турската война в
края на 1877 г. Позитано заедно
с вицеконсулите на Франция и
Австро-Унгария отказва да на-
пусне града, като по този начин
предотвратяват опожаряването
му от османците. Награден е с
руски орден и е обявен за почетен гражданин на
София.

1909 - РАЖДА СЕ ЙОЖЕН ЙОНЕСКО, ФРЕН
СКИ ДРАМАТУРГ ОТ РУМЪНСКИ ПРОИЗХОД
(УМИРА 1994 Г.). Един от най-

известните представители на т.нар.
театър на абсурда заедно със Са-
мюъл Бекет. Автор на прочути пие-
си, играни по цял свят, в т.ч. и Бълга-
рия: “Плешивата певица”, “Носоро-
зи”, “Столовете”, “Картината”, “Два-
ма в делириум” и др.

1914 - В ДУПНИЦА СЕ РАЖДА ВАСИЛ ДЕ-
МИРЕВСКИ (ЖЕЛЮ), ПАРТИЗАНИН (ЗАГИ-
НАЛ 1944 Г.).

През 1940 г. органи-
зира голямата стач-
ка на тютюноработ-
ниците от града, а
през 1941-а създа-
ва и ръководи Дуп-
нишкия партизан-
ски отряд. Коман-
дир на обединения Рило-Пирински партизански
отряд. Ръководи Жабокрекската акция (на сним-
ката). След 9 септември 1944 г. е назначен за
командир на Трети гвардейски пехотен полк.
Участва в боевете при гр. Буяновац в Поморави-
ето. Загива в Сърбия.

1939 - РАЖДА СЕ ТИНА ТЪРНЪР,
АМЕРИКАНСКА ПОП-РОК ПЕВИ-
ЦА. Рожденото й име е Анна Мей

Бълок. Най-успешни за кариерата й
са годините между 1984-а и 1992-
ра. През 1985 г. получава три на-
гради “Грами”, а видеоклиповете й
са сред бестселърите. През това вре-
ме Търнър сътрудничи с Брайън
Адамс, Дейвид Бауи, Марк Кнопфлър
и Мик Джагър. През 1981 г. певицата изнася
концерт в България.

1942 - В НЮ ЙОРК Е ПРЕМИЕРАТА НА ФИЛ-
МА “КАЗАБЛАНКА”.

Главните роли изпълняват
Хъмфри Богарт и Ингрид
Бергман (на снимката).
Днес лентата се счита за
класика заради майстор-
ското изпълнение на акть-
орите, а историята й се из-
ползва като нарицателно име за “голямата и
невъзможна” любов.

1956 - ПРЕМИЕРА НА ПЪРВИЯ БЪЛГАРСКИ
ЦВЕТЕН ФИЛМ „ТОЧКА ПЪРВА”. Създаден

по сценарий на Валери Петров от
известния театрален режисьор
Боян Дановски, филмът е по-
етичен разказ, свързващ в
едно актуалните теми за опаз-
ването на мира и за детството.
Оператор е Васил Холиолчев. Музиката е компо-
зирана от Петър Ступел. Във филма участват Ружа
Делчева, Константин Кисимов, Стоянка Мутафо-
ва, Георги Георгиев-Гец, Георги Калоянчев, Лео
Конфорти, Никола Попов, Асен Кисимов и др.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Каквото и да ви гово-
рят, знайте, че става
дума за пари.

Кметове са настръх-
нали и предвкусват хаос,
скандали, че дори и реги-
онални войни, заради
изискване, което се
въвежда с промените в
закона за водите един
ВиК оператор да обслуж-
ва само една област. Спо-
менатите по-горе градо-
началници са от области,
където има повече от
едно водно дружество.
Ако законодателният ор-

ган в държавата приеме
окончателно този вариант
на закона, ще започнат да
се точат хем регионални
дрязги, хем ще се разра-
зят фирмени войни.

Ако местните друже-
ства се разберели по-
между си, дава се
възможност да се обеди-
нят в холдинги. Но това

може и да не стане, а
всеки ще се натиска да
поеме обслужването.
Има и други въпроси,
които кметовете си зада-
вали. Как например ще
стане така, че ВиК-то в
Сандански ще поеме
Благоевградско?

За да не се стигало
до териториални разми-

рици, управляващите
имали решение - опера-
торът да се избира на
“конкурентен принцип”.
Ама нали КЗК се грижи
за спазването на конку-
ренцията в държавата?
Ако конкуренцията в сек-
тора е нарушена, къде
спи тая комисия?

За да бъде спазен

“конкурентният принцип”,
МРРБ вече готви наред-
ба с изисквания към опе-
раторите, към които те
трябва да бъдат приве-
дени за година. И тия,
дето искат да продължат
да работят, ще трябва
първо да получат лиценз
от ДКЕВР, че отговарят
на новите изисквания -
технически, финансови,
че и за човешките ресур-
си. А пък там, където
операторите не щат да
се сдружават, думата ще
има местната водна асо-
циация, но след конкурс
между дружествата.
Това, ако не е каша... Но
нали най-много риба се
лови тъкмо в мътни води.

Всъщност управлява-
щите се надявали така
да се сложело край на
скритото субсидиране на
цената на водата в об-
щинските ВиК дружест-
ва. E, дойдохме си на
думата - за пари иде реч.

Но логично е да се за-
питаме, след като са
окнали за такива транс-
формации (доста съмни-
телни от пазарна гледна
точка) и поставят нови
изисквания, лицензира-
не и т.н., не става ли и
тук дума за пари? Таки-
ва, дето ще потънат в
нечии джобове.

Кметът Йорданка Фан-
дъкова връчи вчера в
Алма матер награда за
млад учен. Министър Сер-
гей Игнатов пък се разля в
патетични слова как с по-
мощта на св. Климент Ох-
ридски Софийският уни-
верситет ще продължи да

разнася светлина по цяла-
та българска земя. Ще
рече човек, че властта е
коленичила пред знание-
то и пред неговите носи-
тели като пред олтара.
Ама е точно обратното. Уп-
равителят на научния
фонд в МОМН, който раз-
дава пари за наука на ча-
стни фирми и кръгове,
преди два дни нарече
младите учени в същата
Алма матер “паразити, от
които освободихме класа-
цията”. А проектите на са-
мия Софийски универси-
тет са посечени в класа-
цията като тикви на дувар.
Обяснението е, че в
МОМН класирали проек-
тите по качество... Сиреч -

тия от Алма матер, които
печелят проекти по света,
не са достатъчно качест-
вени за чувствителния ум
на лицата, възседнали
единствения фонд за на-
ука. И къде отиде светли-
ната, която по думите на
Игнатов “СУ ще разнася
по цялата българска
земя”?

На това му се вика теж-
ко лицемерие. Докато ця-
лата научна общност - в
институти и висши учили-
ща, се тресе от скандал-
ното класиране във фонд
“Научни изследвания” и
раздаването на пари на
“братовчеди”; докато една
професорка прави гладна
стачка, защото първо са я

уволнили без всякакви
правила, после са я обви-
нили в смъртни грехове,
за да не “рипа” повече;
докато послушниците от
ГЕРБ в парламента режат
бюджета на науката под
диктовката на Дянков и
обричат изследователите
на още една година бав-
но умъртвяване, от устите
на властниците текат
елейни слова към хората
на науката. Е, няма как
учените вечно да им бла-
годарят за “благодатта”.

Та, прав е ректорът на
Софийския университет:
и сега е като преди 1000
години, да работиш за
знанието е мъчение и
подвиг.

Къде са парите ми
за здраве?

АИДА
ПАНИКЯН

Чета си за разтуха в
интернет заглавия: “Дър-
жавен фонд “Земеделие”
отпуска 20 млн. лв. за ху-
манно отглеждане на пти-
ци и свине”, “1000 лв. гло-
ба за тормоз на улично
куче в Монтана”, “ВАС
осъди НЗОК за дискрими-
нация”... Чета и се чудя
как в една цивилизована
европейска държава, за
каквато се брои нашата,
животните (моите уваже-
ния към тях, защото без
тях и хората няма да ги

има) имат повече права и
привилегии от т.нар. сред-
ностатистически гражда-
нин. Същият, на чийто
гръб лежи плащането на
данъците и таксите и на
здравните осигуровки.
Същите здравни осигу-
ровки, които крепят не
само здравната каса, а
през последните 3 годи-
ни - и държавния бюджет.

Та, както тези 1.8-2
милиона българи плащат
редовно здравните си
вноски, така в един мо-
мент като се разболеят,
се оказва, че нямат право
да бъдат лекувани. Защо?
Защото касата била се
“грижела” за техните
пари и ги била харчела
“разумно”. Та от такова
“разумно” харчене НЗОК
плаща лечението на хо-
рата с множествена скле-
роза, ако инвалидността
им е до 65%. След това -

кой от къде е. На тези,
които са вече със 70 или
90% инвалидност, хем не
им се полагат безплатни
лекарства, хем трябва да
продължават да си пла-
щат лечението. Такава
социална справедливост
може да бъде измислена
само у нас и само след
средата на 2009 г.!

В цивилизованите
държави здравната поли-
тика създава условия за
максимално пълноценен
живот на хората, особено
на тези, които са в трудо-
способна възраст. Защо-
то точно те, благодаре-
ние на заплатите си, пла-
щат данъци, такси, здрав-
ни и социални осигуров-
ки и крепят финансовата
стабилност. Чак после
идва ред на щастливите
животни. Пък и щастливи-
те животни са необходи-
ми най-вече, за да са ща-

стливи и хората.
Няма място за чудене.

Касата, вместо да плаща
т.нар. скъпи (но и ефикас-
ни) инсулини на пример-
ните диабетици, които
контролират нивата на
кръвната си захар, плаща
ги на тези, които нехаят
за здравето си. Плаща за
лечение на остеопороза
не когато се установи за-
боляването, за да бъдат
предотвратени фрактури-
те, които струват после
много повече на държа-
вата, а когато вече паци-
ентът се е потрошил и е
нетрудоспособен.

Чудя се, къде отиват
парите ми, с които пла-
щам за здраве, след като
не са лекувани хората,
които имат нужда от ле-
чение и които благодаре-
ние на него, ще са още
дълго полезни на тази
държава...
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Интервю
Д-р Цветан Райчинов:

БЛС няма да подпише
рамковия договор без
споразумение за методиката
В предишните години са взети за здравни вноски поне по 300 лв. отгоре на човек -
от новородените до старците, казва председателят на Българския лекарски съюз

Интервю на Аида ПАНИКЯН

 Д-р Райчинов, каква е вероят-
ността да не бъде сключен Нацио-
налният рамков договор (НРД) за
идната година?

- Засега все още има голяма ве-
роятност заради доста неразрешени
въпроси. Ние категорично не можем
да приемем регулация и разпреде-
ление на средства по клинични пъте-
ки, сведено до отделна клинична
пътека. Касата иска да има регула-
ция на всяка отделна болница, на
всяка отделна специалност, на всяка
отделна пътека. Едва ли не на всеки
вид заболяване да има пределни
стойности. Това неимоверно ще за-
трудни работата на болниците. Нова-
та методика е значително по-рестрик-
тивна. Досега регулираха глобално
бюджета на едно лечебно заведение,

ЦВЕТАН РАЙЧИНОВ е възпитаник на Медицинска академия в София,
където специализира и акушерство, и гинекология. От 1999 г. е
управител на Диагностично-консултативен център I в Русе. До
октомври 2007 г. е зам.-председател на Българския лекарски съюз
(БЛС), когато подава оставка. През януари 2009 г. е избран отново
за зам.-председател на съсловната организация и остава на поста
до началото на август 2009 г., когато председателят на БЛС
Божидар Нанев стана министър на здравеопазването. През октом-
ври бе избран на Национален събор за председател на съюза.

Àêî äåïóòàòèòå íå
àêòóàëèçèðàò áþäæåòà
íà ÍÇÎÊ, íà ïðàêòèêà
ùå óçàêîíÿò êðàæáàòà
íà çäðàâíèòå âíîñêè

Íå å âÿðíî, ÷å
ñåãà ïàðèòå
çà çäðàâå ñà
íàé-ìíîãî

сключване на договор при сегашни-
те условия, при предлаганата от
касата методика? Засега, общо взе-
то, се противопоставяте на това...

- Е, противопоставям се като
представляващ съсловната организа-
ция и решенията, взети от нея, а не
просто защото ми е хрумнало така.
По-важното е, че към тези искания се
присъединиха и пациентски органи-
зации, и другите съсловни организа-
ции. Мисля, че всички те биха казали
същото. А и какъвто и натиск да бъде
упражнен върху мен, аз еднолично
не бих могъл да предприема никакви
стъпки - нито да подпиша рамков
договор, нито да взема решение дали
да бъде подписан или не, защото съм
просто изразител на становището на
лекарската организация.

 Около обсъждането на бюдже-
та неведнъж управляващите под-
чертаваха, че тази година парите
за здраве са най-много в сравнение
с предходни години. Каква е оценка-
та на БЛС?

- Не е вярно. Наистина има едно
символично увеличение спрямо
предходната година, но това идва от
функциите и действията на законите
- повишението на минималната ра-
ботна заплата, на други възнаграж-
дения и пр., съответно повишава се и
вноската. Но това е отразено в част-
та, която работодатели и работници
внасят. Но по никакъв начин не е
отразено в частта, която се внася от
държавата за деца, пенсионери,
държавни служители, полицаи, сту-
денти, лишени от свобода и пр. В тази
графа от 3 години сумата е една и
съща - 941 млн. лв. Така че няма как
да се говори, че нещо е дала държа-
вата. А да не говорим, че тя и това го

дава от нашите данъци, но това по
никакъв начин не е отразено в про-
ектобюджета на НЗОК. Но в същото
време, прехвърляйки дейности от МЗ
към НЗОК държавата спестява 100
млн. от данъци и прехвърля още
веднъж тежестта на хората, които и
без това внасят здравни осигуровки -
работниците и работодателите. Да не
говорим за неизразходваните милио-
ни - 9 млн. лв. излишък от 2011 г. и
50-те от т.г. И да не забравяме, че
децата и догодина остават с по 16 лв.
месечна вноска. А законът, който те
внесоха и бе гласуван абсолютно
единодушно през 2009 г., сега го
променят, за да не се плащат тези
вноски в пълен размер.

 Ако нещата с бюджета на
НЗОК не се променят, прогнозира-
те ли фалити на малки болници или
протести сред медицински работ-
ници?

- Не бих могъл да прогнозирам
каквото и да било на този етап, защо-
то не знам какво може да измислят
касата, държавата... Може и да измис-
лят нещо много хубаво - да вдигнат
цените на клиничните пътеки, да оси-
гурят достатъчно по обем и вид дей-
ности, да вдигнат заплатите на меди-
цинските работници... Ако това се слу-
чи, няма как да има недоволство.

 Бюджетът на МЗ също е
малък...

- Министерството се опитва да на-
прави нещо, виждам министърката
как се гърчи и се мъчи да намери
някакви средства, защото тя буквал-
но е смачкана и мога само искрено
да я съжалявам. Виждам, че се мъчи
да помогне и на най-закъсалите сек-
тори - трансфузионните центрове,
психиатриите, спешната помощ и тя

каквото можа направи. Даже бих ка-
зал, че успя да го направи въпреки
съпротивата на финансово министер-
ство. Поне на мен така ми се струва.
Но без пари повече от това не може
да се направи.

 А наистина ли няма пари в
здравеопазването?

- Няма ги парите, които се полагат
по закон. Ние не искаме допълнител-
но пари. Това се опитвам да обясня и
на управляващите, и на медиите. Вие
- работещите в медиите, поискайте ва-
шите пари, парите на всички работе-
щи българи и работодателите, внася-
ни като здравни осигуровки... В пре-
дишните години са взети поне по 300
лв. отгоре на човек. В края на 2010 г.
правителството прехвърли близо 1,5
млрд лева от сметките на НЗОК в цен-
тралния бюджет и до днес няма отго-
вор за какво точно са били изразхо-
дени тези пари. Към това като се до-
бавят 100 млн.лв. от тази година и 9-
те милиона излишък от 2011 г. и се
разделят на броя на цялото населе-
ние, включително и новородените,
долу-горе на човек се падат по 300
лв. отгоре. Това са пари, събирани по
реда на Закона за здравното осигуря-
ване и те потъват в държавния бюд-
жет, а не отиват за здраве, макар че
са взети за здраве. БЛС е напълно
наясно с финансите и възможностите
на държавата. Затова настояваме
поне тези 59 млн. лв. да бъдат върна-
ти и да не се вземат нови 100 млн. от
касата, за да бъдат дадени на МЗ. Да,
100 млн. лв. не се вземат за догодина,
но се прехвърлят дейности, които са
ангажимент на държавата, към касата
и те са на стойност 100 млн., което е
същото. Но пак казвам, примирихме
се с много неща - приемаме, че държа-
вата има проблеми, приемаме, че не
може да плаща в пълен размер вно-
ските на деца, пенсионери и пр.

В парламента, на здравна коми-
сия, макар да имаше спор дали става
въпрос за 49 млн.лв. или, както
твърди финансовото министерство, че
са 41 млн. лв., бе гласувано и едино-
душно прието сумата да бъде възста-
новена в касата, за да може НЗОК да
се разплати за надработеното в бол-
ниците. Ще бъде направена актуали-
зация на бюджета на НЗОК. И все
пак това, че беше гласувано в здрав-
на комисия, практически нищо не
значи. Поне аз съм 99% убеден, че
ще бъде отхвърлено в бюджетна ко-
мисия и в пленарна зала. Но, ако
депутатите гласуват против тази ак-
туализация на бюджета на касата и
тези средства да й бъдат отнети, на
практика гласуват да се узакони
кражбата на здравните вноски на
гражданите на България.

сега започват да регулират и дейно-
стите в него. Това няма как да го
приемем.

Другият проблем е прехвърлянето
на дейностите от МЗ към НЗОК. Както
е известно вече, закупуването на вак-
сини (не дейността по имунизацията),
разходите на болничните отделения-
та за интензивни грижи, за диагности-
ка на онкологични заболявания с РЕТ
скенерите и разходите за ин витро
процедури от догодина ще се плащат
от НЗОК, а не както досега от МЗ.
Интензивните грижи би могло да оти-
дат към касата, ако за тях бъдат пред-
видени достатъчно пари, а не както е
в момента около 40 млн. лв., но вакси-
ните и ин витрото са национални про-
грами и са ангажимент на МЗ, на
държавата. Специално ваксините, по
силата на европейски директиви са
национална дейност и никъде не се
реимбурсират, а се плащат изцяло от
държавата.

 Тоест на този етап БЛС е по-
склонен да не сключи НРД и да ос-
тане старият. Но какви са меха-
низмите да ви бъде наложено да го
сключите?

- Те не са толкова сложни и са
прилагани и преди години - няколко
промени в законите и най-вече в За-
кона за здравното осигуряване може
да се гласува касата самостоятелно
да извършва всички дейности по НРД.
Това, разбира се, носи и риска цяла-
та отговорност за последващите про-
блеми в сектора и всичко негативно,
което неминуемо ще се случи. Тогава
на практика няма да има договор, а
еднолично решение на съответния
инструмент - касата. Но всъщност
това ще е политическо решение. Ще
последват самостоятелни решения на
касата, министерството или друг ор-
ган, на който ще бъдат вменени дей-
ствията и абсолютна непрозрачност
при разпределението на средствата,
раздаването им по определени на-
правления. Няма как да има прозрач-
ност, защото няма са има кой да кон-
тролира тези действия.

 А каква е вероятността върху
вас лично да бъде оказван натиск за

‘
‘

‘
‘

Предвижда се за догодина по
функция “Здравеопазване” да има
3 343,5 млн. лв., или 4,1% от БВП
и 10,9% от общите разходи на
държавата (за т.г. разходите за
здраве общо са 3 261,6 млн. лв.).

Общините ще разполагат с
96,5 млн. лв. Тези пари ще осигу-
рят около 3% ръст на разходните
стандарти в детските ясли, кухни
и здравните медиатори.

Точно със 100 млн. лв., или с
21% по-малък ще е разходният
бюджет на МЗ. Предвижда се
МЗ да похарчи 368 млн. лв., като
45 млн. ще дойдат от собствени
приходи и 326 - от централния
бюджет.

В бюджета на МТСП са зало-
жени 2,5 млн. лв. целеви средства
за лечение в болниците на хора
без доходи и имущество.

БЮДЖЕТЪТ ЗА
ЗДРАВЕ ЗА 2013
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СДЕЛКА
или НЕ
Преговорите за многогодишната
финансова рамка на ЕС се провалиха, а
последствията от липсата на компромис
ще бъдат катастрофални за всички

След конструктивна дискусия най-
вероятно в началото на следващата
година ще бъде постигнато спора-
зумение за евробюджета, съобщи-
ха лидерите в официалното си
обръщение след срещата на върха
на ЕС в края на миналата седмица.
Те така и не се договориха относно
многогодишната бюджетна рамка
на Европейския съюз. Срещата на
върха беше осуетена от разногла-
сията между страните нетни донори,
които дават, и тези, които само
получават, т. нар. нетни получатели.
И само ден след провала на прего-
ворите издания на Стария континент
коментираха, че в Брюксел ясно се
е очертало разделението между
богати и бедни, което от доста
време тегне над общността.

Кристиела СИМЕОНОВА

Жалко, но и не неочаквано е раз-
витието - или по-скоро застоят, на сре-
щата на върха на ЕС. След два дни на
обсъждания и дебати се разви същият
сценарий, както и преди 3 седмици -
без резултат. По-важното обаче е, че
не се изпълниха много от заплахите
преди срещата - никой не наложи вето.
Всеки отстояваше позицията си, без
да влиза в сблъсъци. С две думи -

драма нямаше

Като един от най-миролюбивите
европейски съвети определи срещата
финландският министър по европей-
ските въпроси Александър Стъб. По-
вечето евролидери изразиха същото
мнение.

За да смекчи провала, председа-
телят на Европейския съвет Херман
ван Ромпой припомни, че в миналото
преговорите за бюджета обикновено
са изисквали повече срещи, както
през 2005 г., когато започнаха при
люксембургското председателство и
завършиха при председателството на
Великобритания. “Нуждаем се от вре-
ме, за да финализираме бюджета до
края на десетилетието. Трябва да на-
правим това добре”, посочи Ромпой.
Само че сега икономическите условия
са други в сравнение с тези отпреди 7
години. Забавянето на споразумение-
то за бюджета ще забави и програми-
те по инвестирането на стотици мили-
они евро в транспортни и енергийни
проекти в по-бедните страни членки,
за да могат да догонят своите по-бога-
ти западни съседи.

Източници, цитирани от  Юроактив,
разказват, че поредица от сложни

дипломатически маневри от
страна на Берлин

са оставили озадачени партньорите на
Германия относно позицията на Мер-
кел. Германия е заела важна роля
между две групи бенефициенти. От
една страна, тези, които подкрепят
увеличение на бюджета на ЕС и пове-
че средства за ОСП и кохезионните
фондове - Франция и Италия. И от
друга страна, Великобритания, която
настоява за орязване на разходите,
подкрепена от Швеция и Холандия.
Докато Меркел призовава за повече

съкращения, изглежда, за да оми-
лостиви Камерън, Берлин еднов-
ременно налага натиск върху
Обединеното кралство, в случай
че британският премиер се опи-
та да наложи вето на бюджета.
Меркел остана неразгадаема
- тя заяви, че срещата е про-
текла в приятелски дух, раз-
личията са останали, но за
разлика от Камерън не спо-
мена нищо за съкращения.
На въпрос дали симпатизи-
ра на позицията на британ-
ския премиер за повече
съкращения, германският
канцлер отговори, че симпа-
тизира на своята позиция, ко-
ято е да се постигне споразу-
мение между 27-те страни
членки. Меркел играе доста
умела игра, като лавира меж-
ду двата лагера, коментират
западни издания. Използва
своята позиция за бюджета
като средство да подтикне
Камерън да приеме банко-
вия съюз, коментира източ-
ник от ЕС, цитиран от Юро-
актив. Меркел е предпазлива
заради съвета през следващия
месец, когато трябва да бъде при-
ета законовата рамка от-
носно банковия съюз в
еврозоната. Това е
може би най-важната
крачка, която ще на-
прави съюза по-си-
лен и ще подпомог-
не слабите банки.
С две думи - кон-
фронтация относ-
но бюджета сега
рискува да повлече
след себе си още по-голя-
мо разединение относно
банковия съюз.

Въпреки различията си,
нито една от големите стра-
ни членки, включително и
Великобритания, не повдиг-
на въпроси, които да се ока-
жат пречка за постигане на спо-
разумение, да провалят срещата на
върха. Всички очакваха Камерън да
я провали, но той подходи по разли-
чен начин. Сега никой не може да
каже, че той е отговорен за случилото
се. С дипломатически тон той заяви, че
е дошъл, готов да се постигне споразу-
мение. Според източници, цитирани от
Юроактив, “саботьорите” се оказали
Финландия и Холандия, които, както
знаем, настояват за повече съкраще-
ния. Португалия и “новодошлата” Румъ-
ния пък пледираха за повече пари.

Честно казано,

предложенията не бяха
достатъчно добри

нито за Великобритания, нито за дру-
гите страни, заяви Камерън след сре-
щата. Великобритания, както и много
страни в Европа, отвръща на удара на
икономическата криза чрез съкраще-
ния в обществените разходи и Ка-
мерън съвсем логично настоява за
съкращения и в ЕС. В същото време
Брюксел продължава да съществува
като паралелна вселена. Европейски-

те институции трябва да се приспосо-
бят към реалните обстоятелства, на-
стоя премиерът на Великобритания.
Според неговото предложение по-бо-
гатите страни като Великобритания
няма да получават средства от кохе-
зионните фондове, за да може фондо-
вете да се фокусират върху страните в
повече нужда, като например Бълга-
рия. Относно отстъпката обаче, извою-
вана за Великобритания от Маргарет
Тачър през 1984 г., Камерън не насто-
ява за никакви съкращения. Париж,
Берлин и други страни настояват за
реформа в сложната система на
отстъпките. Френският президент
Франсоа Оланд подчерта, че ще на-
стоява за промяна в начина на изчис-
ляване на отстъпките, така че всички
страни да допринасят за тяхното пла-
щане.

Дори алтернативният вариант на
бюджет, предвиждащ повече съкраще-
ния, и индивидуалните разговори с

всеки представител на 27-те страни
членки на президента на ЕС Херман
ван Ромпой

не спомогнаха за постигане
на споразумение

Като цяло бюджетната рамка оста-
ва в размер на 972 млрд. евро, но в
новия пакет налице са предложения за
сериозно преразпределение на сред-
ствата по сектори. Едно от новите пред-
ложения е да има по-малко намалява-
не на средствата по Общата селскос-
топанска политика (ОСП), отколкото
първоначално се обсъждаше. Предло-
жението е да има още 8 млрд. евро за
селскостопанския сектор. Освен това
има и предложение да се увеличат
средствата за кохезионните фондове,
което беше защитено от Полша - с 10,6
млрд. евро повече, отколкото се
обсъждаше първоначално.
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Свят

оследното предложение
за бюджет на ЕС за
2014-2020 г. не беше
достатъчно добро и би
създало редица пробле-
ми за България. Това за-
яви Ивайло Калфин по
повод провала на прего-
ворите в Брюксел за по-

Изказванията на министър-
председателя Бойко Борисов
за това, че за всичко са ви-
новни 100-те години социали-
стическо управление, будят
съжаление и имат вече сме-
хотворен ефект. Това са реп-
лики на човек, който доколко-
то е разбрал какво се случва
в Европа, иска да се оправдае
пред българската обществе-
ност, че няма да получим до-
статъчно средства през след-
ващия планов период.

За съжаление тези сред-
ства са единствените, които
идват. Правителството все по-
малко успява да генерира ра-
ционални средства, с които
да решава проблемите на
хората и изграждането на ин-
фраструктурата. Така че това
е абсолютно неадекватна ре-
акция на един човек, който:
първо, е в паника; второ, не
разбира какво се случва.

България не е готова и не
може успешно да защитава
националния интерес, за кое-
то говорят следните примери.

На пръв поглед един стра-
ничен въпрос е за средства-
та, които ЕК предоставя на
три европейски страни за из-
важдането от експлоатацията
на ядрените реактори. В на-
шия случай става дума за АЕЦ
“Козлодуй”. Ние поискахме
450 милиона евро за следва-
щата рамка 2014-2020. В
първоначалния вариант ни
бяха дадени 185 млн. евро, т.
е. значително по-малко, от-
колкото ние очаквахме. Тези

Сериозно е и пре-
дложението за пре-
разпределението по
отношение на транс-
порта, енергетиката и
дигиталните мрежи.
Там предложението е
за средства в размер
на 41 млрд. евро, т.е.
с 5 млрд. евро по-мал-
ко, отколкото първо-
начално се дискути-
раше.

Лидерите на 27-те
страни членки плюс
Хърватска, която ще
се присъедини към ЕС
идната година, реши-
ха да се върнат в
Брюксел отново в на-
чалото на следваща-
та година. Сега те
имат пред себе си до-
ста по-важна задача -
стабилизацията на ев-
розоната. Преди това
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Националният егоизъм
надделя над общия интерес
Предложената
сделка за бюджет
на ЕС не беше
достатъчно добра
за България, смята
евродепутатът
Ивайло Калфин

ският евродепутат.
Европейските лидери подходиха

грешно към преговорите за бюджета
на ЕС от самото начало. Те се опитаха
да постигнат значителното му намаля-
ване, без да се съобразяват с полити-
ческите цели, следваха небалансиран
подход към водещите политики, под-
цениха политиките, водещи към рас-
теж и заетост и отказаха да реформи-

рат европейския бюджет, анализира
двудневните неуспешни преговори в
Брюксел Калфин.

Затова, според него, “прекъсването
на преговорите по бюджета е лоша
новина, защото европейските лидери за
пореден път доказват, че не могат да се
разбират по важни за съюза въпроси”.

Калфин смята, че националният его-
изъм на някои държави е надделял над

П

общия интерес: “В този смисъл е по-до-
бре, че срещата приключи без резул-
тат, отколкото да беше постигнато
съгласие за един лош бюджет”.

Европейският парламент ще призо-
ве лидерите на европейските държави
да се съберат възможно най-скоро, за
да подновят опитите за намиране на
компромис по дългосрочното финанси-
ране на съюза.

стигане на съгласие по дългосрочните
разходи на ЕС. Калфин е докладчик на
Европейския парламент за дългосроч-
ния бюджет на ЕС до 2020 г.

Заместник-председателят на бюд-
жетната комисия на Европейския пар-
ламент се мотивира с  намаляването на
тавана за финансиране по политиката
за сближаване до 2,35% от БВП - най-
ниското ниво от началото на прегово-
рите, предвиждането на нови, по-слож-
ни условия за ползване на парите по
европейските фондове, несъществено-
то повишаване на размера за директ-
ните плащания за земеделците, значи-
телното орязване на средствата за кон-
курентоспособност, наука, младежки
обмен, както и намаляването на разхо-
дите за обща миграционна политика.

Единствената донякъде положител-
на новина беше известното увеличава-
не на обещаните компенсации за ста-
рите блокове на АЕЦ “Козлодуй” - от
208 млн. в първоначалното предложе-
ние, на 260 млн. Но и там предложени-
ето беше далече от поисканите от
България 450 млн. евро, добави българ-

Димчо Михалевски:

НУЛА евро за
нашите региони

трябва да се финали-
зира третият транш от
спасителния заем за
Гърция на среща на
Еврогрупата на 26 но-
ември. В противен слу-
чай Гърция тотално
ще банкрутира.

Въпреки твърдени-
ята на евролидерите,
че макар и да не са
стигнали до споразу-
мение, до някаква сте-
пен позициите им са се
доближили, пределно
ясно е, че всеки държи
на своето си - някои
искат повече съкраще-
ния - страните донори,
които вече не искат да
плащат, други - по-
малко - нетните полу-
чатели настояват за
повече средства. Но
докато европейските
лидери умуват коя про-
грама да орежат,

протестите на недо-
волните от мерките за
икономии продължа-
ват с пълна сила - през
уикенда стачкуваха в
Италия против закри-
ването на обществени-
те училища. Дали оба-
че мегастачката на 14
ноември, организира-
на от ETUC - Европей-
ската конфедерация на
профсъюзите, която
мобилизира стотици
хиляди европейци, по-
стигна своята цел -

да бъде чут
гласът на
хората?

Не светна ли чер-
вената лампичка за
тревога, че нещо в
тази политика не е
наред? Не стана ли
вече пределно ясно,

че растеж не може да
се постигне чрез не-
престанни съкраще-
ния? Съвсем нормал-
но е всеки да защита-
ва своята позиция. Но
къде отива тогава
идеята за обединена
и силна Европа, къде
отиде общият стремеж
към благополучие?
Бюджетът на ЕС тряб-
ва да остане катали-
затор на развитието,
конкурентоспособ-
ността и заетостта,
както твърди и пред-
седателят на Европей-
ската комисия Жозе
Мануел Барозу. Нужни
са повече усилия и
най-вече компромиси,
тъй като последствия-
та ще бъдат катастро-
фални за икономика-
та, инвестициите и
всички европейци.
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дни Борисов обяви, че сме
били постигнали голям успех,
защото от 185 милиона са ни
ги вдигнали на 260 милиона.
Увеличението е една трета
или малко над една трета. Но,
забележете, увеличението на
средствата спрямо първона-
чалното предложение на пре-
зидента Херман ван Ромпой
спрямо другите две държави
е със 100 процента. Така на
нас ни ги увеличават с 30%, а
на тях със 100. Какво означа-
ва това? Очевидно е, че ние
не сме имали никаква ясна
позиция и затова в крайна
сметка получаваме толкова
малко средства.

Друг сходен пример: извън
цялата рамка на политиките
на сближаване и обща сел-
скостопанска политика и т. н.
имаме един списък с регио-
ни, на които се дават целеви
средства. Забележете, само
за един от регионите, извън
всички политики, се дават над
1,2 млрд. евро, както е случа-
ят с Унгария. На въпроса кои
са най-бедните региони от
всички над 370 в ЕС - това са
българските пет региона, без
столичния. Те са на послед-
ните 5-6 места от тези общо
370 региона. Нито едно евро
не е отпуснато в този специ-
ален списък, което означава,
че въобще не е имало адек-
ватна реакция на настоящото
правителство да защити тази
позиция пред ЕК.

Резултатът е НУЛА евро за
нашите най-бедни региони.
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Продължават масовите протести в Египет срещу решението на президента да си присъди абсолютна власт.
Опозиционните сили в страната обявиха създаването на Фронт за спасение на родината. Новата организация ще

обедини всички опоненти на Морси и ще се заеме с координиране на следващите действия на опозицията

Китай е провел първото ка-
цане на боен самолет на новия
самолетоносач, ход, който раз-
ширява възможностите на Пе-
кин да увеличи военната си мощ
в спорните териториални води,
съобщи “Дейли стар”. Китайски
самолет J-15 успешно е кацнал
на “Liaoning”, бивш съветски
плавателен съд, по време на
учения, обяви китайското воен-
но министерство. Самолетоно-
сачът влезе на въоръжение през септември на фона на нара-
стващото напрежение със съседните страни заради оспорвани
териториални води и острови.

“Успешното кацане... винаги се е разглеждало като символ
на оперативните бойни способности на самолетоносача”, каза
Жанг Жунше, заместник-ръководител на изследователския ин-
ститут за военноморски въпроси. “Това е значимо събитие за
китайския самолетоносач... и една крачка по-близо към бойната
му готовност”, добави той.

От министерството добавиха, че самолетът също без про-
блеми е излетял от плавателния съд.

Китайският J-15 е изграден на основата на руския “Сухой-
33”, оборудван с руски двигатели и уреди за прецизно насоч-
ване на бомбите.

От влизането на самолетоносача на въоръжение екипажът
е извършил повече от 100 тренировъчни и изпитателни програ-
ми, подчертават от военното министерство на Китай.

Пекин купи 300-метровия самолетоносач от Украйна преди
близо 10 години и го поднови.

Блумбърг, позовавайки се на публикация на гръцкия
център за контрол на заболяванията, съобщи, че огни-
ща на малария има в областите Лакония и Източна
Атика. Тази година са регистрирани 16 локални случая
на малария, през 2011 г. те са били 27 случая.

Някога в страната е имало постоянни огнища на мала-
рия, но през 1974 г. Гърция обяви, че е премахнала бо-
лестта. Днес маларията е влязла в страната чрез имигран-
тите от страни, където тази болест е разпространена.

Срещу близка сътруд-
ничка на експрезидента
на Бразилия Лула да Сил-
ва са повдигнати обвине-
ния в корупция, предаде
Би Би Си. Розмари Новоа
де Нороня, която пред-
ставлява федералната
власт в град Сао Пауло, е
обвинена, че е използва-
ла влиянието си, за да
назначи свои приближени
в ръководните екипи на
държавни компании. Сре-

Левоцентристи
избират лидер

Левоцентристките сили в
Италия провеждат избори за
свой лидер, който да оглави ко-
алицията за предстоящите през
2013 г. избори в страната. За
лидерското място се борят пе-
тима кандидати, като най-голям
шанс според прогнозите има
националният секретар на Демо-
кратическата партия Пиер Луи-
джи Берсани.

„Марш на орлите”
в Скопие

“Марш на орлите” премина по
улиците на Скопие. В него уча-
стваха хиляди албанци. Проява-
та бе посветена на 100-годиш-
нината на албанското знаме.

ЕТА е готова
да се саморазпусне

Ръководството на баската
сепаратистка организация ЕТА
обяви готовност за саморазпус-
кане на групировката. Според
изявление на организацията ЕТА
възнамерява да започне прегово-
ри с правителствата на Фран-
ция и Испания и да сложи окон-
чателен край на своята дейност.

Пожар избухна
в Държавния
департамент

Четирима души са ранени,
единият от тях - тежко, при
пожар в сграда на Държавния
департамент във Вашингтон,
съобщи АФП. Според АП ранени-
те са трима, като и тримата са
пострадали сериозно. Според
говорител на противопожарна-
та служба и службата за спешна
медицинска помощ Лон Уолс по-
жарът избухнал на 7-мия етаж
на сграда в централата на
Държавния департамент - във
вентилационните тръби, където
работел ремонтен екип.

Бунт в изправителна
колония

Затворниците в изправител-
ната колония N6 в град Копейск,
Челябинска област, се разбунту-
ваха. Разбунтувалите се затвор-
ници са завзели вишката и от-
казват да слязат. Те настояват
за смекчаване на режима и за
освобождаване от карцера на
група осъдени.

Тежка катастрофа
в Италия

Шестима работници са заги-
нали в събота, след като влак
блъсна ван в Южна Италия. Ше-
стимата земеделски работници
били от Румъния. Ванът бил
изхвърлен от връхлетелия го
влак на около 200 метра от жп
линията.

Най-малко 121 души са загинали при
пожар в шивашка фабрика в

покрайнините на столицата на
Бангладеш Дака. Пожарът е избухнал

във вечерните часове на 24 ноември на
първия етаж на 9-етажната сграда в
индустриалния район Ашулия. Огънят

бързо е обхванал и другите етажи,
което е принудило хората да скачат
от прозорците, за да се спасят от

пламъците. Пожарникарите са се
борили с огъня около 5 часа, преди да

успеят да го потушат

Снимка БГНЕС

Още приближени на Лула
са обвинени в корупция

МАЛАРИЯТА СЕ ЗАВЪРНА
В ГЪРЦИЯ

щу самите компании също
са повдигнати обвинения.

В корупция са обвинени
още 17 чиновници, сред ко-
ито е заместникът на глав-
ния прокурор Жозе Вебер
- Оланде Алвес. Шестима от
обвинените са арестувани.

Бившият шеф на прези-
дентската администрация
Жозе Дирсеу пък беше
осъден на 10 години и 10
месеца затвор заради ко-
рупция.

Китай успешно приземи J-15
на новия самолетоносач

статъчно храна. Това сочи изследване,
цитирано от “Дейли експрес”.

Лечението на заболявания, свърза-
ни с недохранване, струва на данъко-
платеца около 13 млн. лири. Много от
жертвите на недохранване са от рабо-
тещи семейства, а най-страшното е, че
е голям броят на засегнатите деца и
младежи. Изследването на Британска-
та асоциация за парентерално и енте-
рално хранене подчертава все по-на-
растващата връзка между рецесията и
недохранването.

Екипът на “Съндей експрес” разказ-
ва за своите срещи с родители, които
гладуват дни наред, за да могат да из-

3 милиона британци
гладуват
Много малка част от недохранените хора са бездомни,
повечето клиенти на хранителните банки са работещи

хранват децата си. Много от тях живеят
в постоянен страх, че ще им отнемат
родителските права, защото са неспо-
собни да изхранват децата си. Екипът
се е натъкнал и на хора, които извървя-
ват по 10 мили на ден до най-близката
хранителна банка, или пък на такива,
принудени да напуснат работа, за да
се грижат за болния си баща напри-
мер и да стоят без храна в продълже-
ние на седмица, преди да получат
помощ от хранителната банка.

Вики Робинс пък няма да празнува
Коледа, защото не може да си позво-
ли подаръци за двете си деца. Тя и
съпругът й са останали без добре за-
платените си работи и сега трябва да
преживяват с 27 лири на седмица, като
голяма част от заплатите им покриват
ипотеката на малката им къща. Те са
разпродали много от дрехите си, мо-

билните си телефони, не пият, не пу-
шат и не водят децата си никъде. “Не
можем да осигурим на децата си прес-
ни плодове и зеленчуци”, проплаква г-
жа Робинс. Липсата на достатъчно
храна вече оказва влияние на здраве-
то й - имунната й система е отслабена
до такава степен, че я хващат всякакви
инфекции.

Изследването на повече от 30 хил.
души е проведено от “Тръсел тръст”,
компания, която осигурява хранителни
помощи. Закъснението на помощите и
ниските заплати са основните фактори
за нуждата от хранителни банки. Марк
Уард, програмен директор в “Тръсел
тръст”, казва: “Много хора си мислят,
че щом не получаваш достатъчно хра-
на, значи си бездомен. Малка част от
нашите клиенти са бездомни. Повече-
то от тях са работещи хора”.

П
овече от 3 млн. жители на
Обединеното кралство стра-
дат от недохранване и здра-
вето им е подложено на риск
заради липсата на до-

Л окални избухвания на малария се наблюдават в
Гърция от 2011 г., макар преди близо 40 години
страната да бе обявила, че е преборила тази
болест, пренасяна от комарите. Агенция

Снимка БГНЕС
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Глобус

Т
Те са бедни, гладни и

жадни за приключения.
Целта им е само една -
да се махнат, и то колко-
то може по-бързо. В ром-
ския квартал на Скопие
за щастието се плащат
27 евро - толкова излиза
автобусният билет за За-
падна Европа.

Шуто Оризари, на-
кратко Шутка - това е
общината на ромите в
Скопие, за която се
твърди, че е най-голяма-
та ромска община в Ев-
ропа. Тя има дори и герб,
включващ чакрата от
ромския флаг. По офици-
ални данни жителите й
са 20 000, но вероятно
още толкова са нерегис-
трираните. Поминъкът им
- ровят в кофите за смет
и събират старо желязо.

Европа научава за
съществуването на Шут-
ка преди три години по-

Виржини ГРОНЮ

Сгушеното в гънките на пла-
нината село Галифа не дочака
евентуален референдум за не-
зависимостта на Каталония и
символично се освободи от Ис-
пания, като отказа да плаща на
централните власти данъка
върху доходите на общинските
си служители. Това китно, окъ-
пано в зеленина село, с камен-
ни къщи, боядисани в червени-
кава охра, разположено на 50
километра северно от Барсело-
на, усети вече полъха на неза-
висимостта. На върха на хълма
е забито знаме на червени и
жълти ивици и бяла звез-
да на син фон - знамето
на борещите се за неза-
висимостта на Каталония.
Още две такива знамена
се развяват над сградата
на кметството и над съсед-
на ферма. Още едно може
да се види на кулата на
една красива къща.

Кметът на селото
Жорди Форнес отказва

Щастие
за 27 евро
Толкова струва мечтаният от ромите
в Скопие билет за Западна Европа

край отмяната на визовия
режим за македонските
граждани. Тогава удря и
звездният час на органи-
зираните криминални
структури за трафик на
хора - те пускат слуха, че
свободата за пътуване
дава възможност да се
избяга от немотията в
Македония. Хиляди роми,
но и албанци, и сърби, се
възползват и щурмуват
автобусите, пътуващи
към Западна Европа. А
властите в Белгия, Шве-
ция, Германия и Швейца-
рия са затрупани с мол-
би за получаване на убе-
жище.

Правилата са, за
да се нарушават

Самите македонски
власти се сещат за Шут-
ка едва когато Европа за-
плашва с връщане на ви-
зовия режим - редица ту-
ристически бюра са за-
творени, множество тра-
фиканти на хора - арес-
тувани. Местното населе-
ние пък е надлежно ин-
формирано за строгите
правила, свързани с ли-
берализирането на визо-
вия режим - правото за
пребиваване в Шенген-
ското пространство за не
повече от 90 дни и за-
браната за упражняване
на труд или търсене на
убежище в приемащата
страна.

47-годишният ром Не-
взат Алитов обаче не се
интересува от тези пра-
вила и усилено събира
пари за автобусен билет.
За целта предава старо
желязо и вярва, че до
края на годината ще раз-
полага с нужната сума -
щом пътуването до
Франкфурт струва само
27 евро. Конкуренцията
си казва думата - транс-

портните фирми, предла-
гащи превози до Запад-
на Европа на пазара в
Шутка, са поне десетина.

Пет хиляди
са спрени,

още толкова
са заминали

В Националния ром-
ски център допускат, че
от вдигането на визовия

може повече в някоя нор-
мална държава”, казва
пред “Зюддойче цайтунг”
Асмет Елезовски от На-
ционалния ромски цен-
тър в Скопие. Той обяс-
нява, че има и случаи на
болни хора, които тръгват
с надеждата да се леку-
ват на Запад.

По данни на македон-
ското вътрешно минис-
терство от април 2011 г.

Парите трябват
за паметници

От своя страна хората
в Шутка обвиняват управ-
ляващите, че се сещат за
тях само преди избори -
обещават им всевъзмож-
ни неща, за да си осигу-
рят гласовете на ромска-
та общност, след което ги
забравят. Макар че роми-
те в Шутка имат свой кмет
и доминират в общинска-
та управа, кварталът ос-
тава неимоверно беден -
правителството на преми-
ера Никола Груевски
предпочита да инвестира
в центъра на Скопие,
където в момента се вди-
гат различни паметници
и статуи на антични ге-
рои, фонтани, арка и ня-
колко представителни
сгради - на стойност по-
ловин милиард евро.

Гигантоманският про-
ект е предназначен да
покаже на света, че ко-
рените на славянските
македонци стигат чак до
античността, макар ма-
кедонската нация да
възниква едва след Вто-
рата световна война като
проект в рамките на Юго-
славия.

да говори на испански. Още на
влизане в сградата на кметст-
вото, той с гордост показва тях-
ната декларация за независи-
мост, залепена на едно табло.

“Днес, 28 септември 2012
г., общинският съвет реши
тържествено да обяви Галифа
за свободна и суверенна ката-
лонска територия”, гласи доку-
ментът.

В Каталония националисти-
ческото съзнание винаги е
било силно. Но тази област, със
7,5 милиона жители, от някол-
ко месеца е обзета от нов стре-
меж към независимост, израз и
на реакция на икономическата
криза.

Подобно на Галифа вече
стотина каталонски общини от
общо 946 са се обявили за сво-
бодни и суверенни. Но село
Галифа, наброяващо 200 жите-
ли, отиде по-далеч, като стана
първото, което не превежда

данъците върху доходите на
общинските служители в хазна-
та на испанската държава.

Това решение му коства
прякора “Първия данъчен бун-
тар в Каталония”.

“Не смятаме, че става дума
за неподчинение, защото ние
продължаваме да плащаме
данъците си. Единствената раз-
лика е, че вместо да ги пре-
веждаме на испанските власти,
ние ги превеждаме в хазната
на Каталония”, казва кметът.

Тази мярка е преди всичко
символична, защото 1600-те
евро от събрани данъци върху
доходите на чиновниците от
Галифа, автоматично се пре-
хвърлят все пак от хазната на
Каталония към тази в Мадрид.

“Сега ние зависим до голя-
ма степен политически и ико-
номически от централната
власт. Губим много държавни и
частни пари, които отиват в

националната хазната и не се
връщат при нас”, казва Форнес.

А Каталония винаги е иска-
ла това. Днес областта е фи-
нансово затруднена и иска от
Мадрид бюджетна автономия,
която ще й позволи да събира
сама данъците си, както го
правят Страната на баските и
Навара.

Мадрид обаче отказва да
преговаря по този въпрос. За-
това главата на регионалното
правителство на Каталония,
националистът Артур Мас,
реши да насрочи предсрочни
избори. В случай на победа на
неговата партия той обещава
на каталонците референдум за
независимост.

“Може ли Каталония да ста-
не независима? Разбира се.
Ако има достатъчно политиче-
ско мнозинство, не виждам как-
во ще й попречи. Ние сме де-
мокрация, намираме се в демо-
кратична Европа”, казва без
колебание Форнес.

В неговото село обаче не
всички са на едно мнение. Ро-
деният в Галифа 60-годишен
Енрик Бош мечтае за независи-

мост. Но сякаш се е примирил.
“Нищо няма да постигнем

или по-скоро - почти нищо. От
една страна, имаме Испания, а
от друга - Франция, и за неща-
стие на каталонците това вина-
ги е било така”, казва той.

Тридесет и пет годишният
Андрес Паес, който е работник
по поддръжката в кметството,
също се чувства каталонец,
въпреки че е роден в Уругвай и
е дошъл в Испания едва преди
5 години.

“За момента изчаквам да
видя какво ще стане. Цялата
тази история за независимост
изобщо не ми звучи убедител-
на”, казва той.

Недалеч от центъра на се-
лото 61-годишният фермер Жо-
зеп Касас наглежда кравите си
и споделя, че никога не се е
чувствал испанец. Инициатива-
та на кмета е “още една стъпка
напред”, казва Жозеп.

“Аз като фермер ви казвам,
че трябва да сеем и после да
гледаме дали ще жънем
нещо. Едно е сигурно, ако не
сееш нищо, не жънеш нищо”,
казва той.

Ромите от Балканите се надяват да
се позадържат в “нормалните” държави

режим до днес на Запад
са се отправили около
пет хиляди македонски
роми. “Повечето са наяс-
но, че нямат право на
убежище, но се надяват
да се задържат колкото

на границата са били
спрени около пет хиляди
македонски граждани по
подозрението, че цел на
пътуването им е да търсят
убежище в страни от
Шенген.

Разкрасяването на Скопие
струва половин милиард евро

След като огромен
мирен поход със

знамена и плакати в
Барселона през

септември събра около
8% от 7,5-милионното
население на региона,

изведнъж екзотичната
идея за независимост

внезапно оживя

Икономиката на Каталония представлява 20% от иконо-
миката на цяла Испания и каталонците вярват, че ще се
справят по-добре сами, отколкото под ръководството на
борещото се с кризата правителство в Мадрид. Сепарати-
стите са развълнувани, въпреки че социологическите
проучвания могат да са подвеждащи. Една трета от
каталонците традиционно са убедени сепаратисти. Много
други са просто разярени от това, че парите от техните
данъци се използват за спасяване на по-бедните испан-
ски провинции. Избирателите от средната класа инстинк-
тивно мразят конфронтацията, но кризата ги кара да
подкрепят сепаратистите. Спомените от Гражданската
война през 30-те години на миналия век обаче все още
са твърде болезнени. Никой обаче не е наистина незави-
сим в рамките на Европейския съюз.

Каталонското село Галифа: жажда за независимостКаталонското село Галифа: жажда за независимостКаталонското село Галифа: жажда за независимостКаталонското село Галифа: жажда за независимостКаталонското село Галифа: жажда за независимост
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 Г-жо Йотова, какво е значението на рефор-
мата, предлагана от ЕК, в областта на морското
дело?

- Комисарят по “Рибарство и морско дело” Дама-
наки излезе с амбициозни предложения за дълбока
реформа, която трябва да бъде приета в началото
на 2013 г. Досегашната политика определено се
провали в разрешаването на дългогодишни пробле-
ми като прекомерния улов, лошата икономическа
ситуация на много фирми в този бранш, както и в
социалната политика, породени от западането на
много крайбрежни райони. Все още достатъчно
вратички в законодателството позволяват из-
хвърлянето на риба обратно в морето (23% от об-
щия улов, или 1,7 млн. т), продължава проблемът с
нелегалния и незаконен улов. И всичко това в усло-
вия, когато рибните запаси драстично намаляват във
всички морски басейни.

 Как ще се разрешат тези проблеми?
- Рибарите ще бъдат задължени да стоварват на

брега всички уловени търговски морски видове. Това
ще даде по-добра представа за запасите, ще подо-
бри управлението на риболова. Това ще доведе и до
по-голяма прецизност на техническите средства, ко-
ито се използват за риболов. Но нека все пак да
отбележим, че ЕК и ЕП задават само рамката. Държа-
вите членки ще трябва да регулират законодателст-
вото си и да предприемат съответните мерки.

 Как ще се вместят интересите на Черно
море като малък морски басейн? Преди по-малко
от година ЕП прие единодушно вашия доклад за

Илияна Йотова:

Проблемът с незаконния улов
продължава да тежи
В целия пакет от закони за развитието на
крайморските региони Черно море присъства неизменно

На последната сесия в Страсбург ЕП започна
гласуването по пакета от директиви и регла-
менти, оформящи бъдещата реформа в рибар-
ството и морската политика. Почти единодуш-
но бе гласуван докладът за външното измере-
ние на рибарската политика, който регулира
до голяма степен отношенията на страните в
ЕС с трети страни. Докладчик от страна на
социалистите бе евродепутатът от БСП Илияна
Йотова, единственият български представител
в ресорната комисия в ЕП. Приемането на
тази резолюция е повод за разговор по
бъдещето на тази политика не само в Европа,
но и за България като морска страна.

Черно море.
- Няма как да не съм доволна, че предложих на

моите колеги в ЕП тази тема и тази резолюция. Ра-
ботата ни беше много трудна, защото голяма част
от тях нямаха дори точна представа къде точно се
намира нашето море. Днес резултатите от този труд
са видими. В целия пакет от закони, които опреде-
лят бъдещата реформа на рибарството и развитието
на крайморските региони, Черно море неизменно
присъства.

 Какви са конкретните ползи от това?
- Първо, Черно море и регионът станаха нераз-

делна част от общата политика на ЕС в тази област.
Второ, и може би най-важното, очаквам  повече
средства от новия фонд за рибарство и морско дело
(2014-2020 г.). Предложението ми за повече пари
за научноизследователска дейност и закупуване на
съоръжения за изследвания получи одобрение пред-
вид тежката екологична ситуация на морето. Един
от най-важните резултати от моя доклад е решени-
ето за създаване на нова регионална дирекция за
управление на риболова само за Черно море. Има-
ме шансове тя да е на територията на България и да
сме основна част от нейното ръководство.

 Казвате, че могат да се предвидят повече
пари в новия европейски фонд по рибарство за
нас?

- Ако си свършим работата - да. Но не е само

въпрос да получим тази възможност, а действител-
но средствата да отидат по предназначение.

 Намеквате за сегашното състояние на не-
щата?

- България загуби безвъзвратно 4 млн. евро от
сегашната програма за рибарство, която и без това
не е особено голяма - малко под 105 млн. евро.
Мудността на Агенцията по рибарство и аквакулту-
ри, честите смени на ръководството, политическите
уволнения на кадърни хора, които знаеха как се
работи с евросредства, доведоха до забавяне на
проектите и в крайна сметка до загубата на тези
средства. За малка България това са много пари,
които можеха да отидат при рибарите. Ако се вярва
на официалните статистики, изплатени до този мо-
мент са около 14% от общата сума. Ще положим
всички усилия слабата усвояемост да не се отрази
за следващия бюджетен период. Но не съм голям
оптимист.

 Предлага ли реформата още стимули за раз-
витието на този сектор?

- Да, продължава политиката за подкрепа на
дребномащабните флотове, което за България е от
изключителна важност. Нашето правителство за-
мрази засега регистрацията на малките лодки, но
го направи главно с предизборни цели. Това не
решава проблема на тези хора. Дребномащабният
риболов трябва да има отделен регистър и да бъде
освободен от административни тежести. С новата
реформа даваме възможност на младите хора, ко-
ито искат да се занимават с риболов, да получават
до 50% безвъзмездна помощ при закупуване на
кораб втора употреба. Искаме и по-ефективно из-
ползване на т. нар. програми “де минимис”, т.е. по-
лучаване на 30 хил. евро безвъзмездна помощ за
3 бюджетни години за рибарските фирми. Начинът,
по който се използва тази възможност от българ-
ските власти, е крайно тромав и неудачен. Огромни
са несъответствията в законодателната и норма-
тивната уредба и от това страдат рибарите.
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Случаите, когато хора,
защитавайки се, убиват
нападателите, предизвик-
ват в обществото остра
реакция.

Има такъв закон, но
различните съдии го
тълкуват всеки по свое-
му. Пленумът на Върхов-
ния съд даде заради това
ясни обяснения. За тях
разказа пред члена на
президиума на Асоциаци-
ята на юристите на Русия
Михаил Баршчевски
съдията от Върховния съд
на Руската федерация на
Валерий Степалин.

Чак до лишаване
от живот

 Валерий Петрович,
от какво беше предизви-
кана необходимостта за
приемането на постанов-

лението на пленума във
връзка с делата за необ-
ходима отбрана? Колко
изобщо такива дела има?

- Последният пленум по
тази тема беше през 1984
година. От 1997 година дей-
ства нов Наказателен ко-
декс на Руската федерация.
В същото време член 37 в
рамките на новия наказате-
лен кодекс вече три пъти е
променян. Естествено, съдът
имаше определени затруд-
нения при тълкуването на
нюансите. В стария кодекс
ние имахме само необходи-
ма отбрана и крайна необ-
ходимост. А сега: и изпълне-
ние на заповед, и обосно-

НЕ ВЛИЗАЙ -
ще те убият
Узаконена е „неограничената отбрана” за защита

ван риск, и физическо или
психическо принуждаване,
и задържане на лицето,
извършило престъплението
- наложи се да разгледаме
подробно всички тези нови
обстоятелства. Освен това
броят на делата, свързани с
необходима отбрана, е до-
статъчно голям. Само през
последните две и половина
години по този член са били
оправдани 162-ма души и
още 11 - по задържане на
престъпника.

 А какво принципно
ново бихте изтъкнали в
постановлението на пле-
нума не за юристите, а за

обикновените читатели?
- Законът е принципно

нов. Важно е, че сега е оп-
ределено кога необходима-
та отбрана може да се осъ-
ществява без каквито и да
било лимити, чак до лиша-
ване от живот на нападате-
ля. Например това засяга
алинея 1 от член 37, когато
нападението представлява
заплаха за живота или има
риск за живота на отбраня-
ващия се, или онези хора,
които той защитава. В този
случай така наречената
“неограничена” отбрана,
причиняваща каквато и да
било вреда на нападателя,
е допустима.

Съпротивата срещу
исканията на право-
охранителните органи
не се смята за
необходима отбрана

Ако смятате, че
животът ви е

застрашен -
защитавайте се. Никой

няма да ви осъди

Ние също така обсъдих-
ме ситуации, когато може
да се говори за превиша-
ване на пределите на не-
обходимата отбрана, ако
нападението не представ-
лява опасност за живота и
изобщо обществена опас-
ност, въпреки че формално
има признаци на престъп-
ление. Така например не
може да се стреля срещу
човек, ако той е откраднал
кутия цигари от касата на
магазина. Това няма да има
отношение към никаква от-
брана.

Освен това ние разяс-
нихме пункт 2.1 от член 37,

в който се говори за нео-
чакваността на нападение-
то. Когато човек вследствие
на внезапността на атака-
та, изпада в състояние на
страх, паника и може не-
правилно да оцени опас-
ността, степента на посега-
телството и неадекватно да
реагира на действията на
нападателя. Например жи-
вотът му не е бил застра-
шен, а той е убил. Ние да-
дохме като пример, ако
неочаквано през нощта
някой влиза в дома, и спя-
щият там човек заради уп-
лах възприема нападение-
то неадекватно. Крадецът
може да е влязъл само да

открадне нещо, но събуди-
лият се възприел това като
опасност за живота и убива
престъпника, отговорност
може и да не настъпи.

Наранявания
по погрешка

 Аз изобщо бих искал
да видя в постановление-
то много ясно изразена
позиция: “Моят дом е моя-
та крепост”. Ако някой
влиза на моя територия
незаконно, значи се поста-
вя извън закона. За съжа-
ление, обаче, вие не напра-
вихте това.

- Ние нямаме такъв за-
кон, че ако някой нахлува,
той трябва веднага да бъде
убит. Ние нямаме закон за
категоричната неприкосно-
веност на частната собст-
веност в такъв вариант.
Може някой по погрешка
да се е покатерил през този
прозорец?

 А аз, може би, по по-
грешка съм го убил?

- Ние се произнесохме
и за мнимата отбрана. Има
такива дела, когато при-
емат нападателя за съвсем
друг човек. Имаше дело,
когато бяха пребили един
човек и го заплашили, че
ще се върнат пак да го бият.
Малко след това в тъмното
той чул тропот. По-късно се
изяснило, че група момче-
та бягали да хванат влака.
А той решил, че го нападат
и ударил единия младеж с
тежък предмет. Съдът при-
зна, че той не е можел да
осъзнава, че това не е на-
падение, той е бил в състо-
яние на мнима отбрана. А
при нея действат същите
правила, като при необхо-
димата отбрана.

 Някои, след като
прочетоха постановлени-
ето на пленума, казват,
че е отворена вратата за
насилие от страна на по-
лицията.

- Не знам как може да
се стигне до такъв извод.
Право на отбрана имат
всички: и обикновените
хора, и хората, изпълнява-
щи служебни задължения.
Когато те действат в преде-
лите на закона и служеб-
ните устави, те имат специ-
ални пълномощия и съпро-

тивата сре-
щу техните
настоявания
няма да се
смята за не-
о б х о д и м а
отбрана.

 Тоест,
казано дру-
гояче, и за-
н а п р е д
няма да
може да се
хвърлят па-
вета по по-
лицаите?

- Точно

така. Друг въпрос е, ако
самите сътрудници на пра-
воохранителните органи
извършват неправомерни
действия.

 Тогава вече гражда-
ните имат право на необ-
ходима отбрана?

- Никой не ги е лишавал
от правото на необходима от-
брана. И ние не бихме могли
да решим такова нещо на
пленума. Още повече че в
медиите вече бяха широко
разгласени големи дела,
като това например в Татар-
стан, където правата на
гражданите бяха нарушени
от служители на дознанието
и следствието, което доведе
до тежки последици. Не мога
да коментирам конкретни
дела, но в такива случаи хо-
рата сами трябва да решават
как да действат, като се ръко-
водят от обстановката.

Законни ли са
капаните?

 Пленумът призна за
правомерно, от гледна
точка на необходимата
отбрана, инсталирането
на всякакви домашни капа-
ни за защита?

- Тук също бяха необхо-
дими нови обяснения, за-
щото хората за защита на
някакви свои, разбира се,
законни интереси, започна-
ха все по-често да инстали-
рат специално автоматично
реагиращи устройства, ка-
пани, арбалети. По този
повод бяха изказани две
гледни точки. Първата - не
може да се инсталират та-
кива устройства, тъй като в
момента на слагането им
няма факт за нападение и
това е нещо като отбрана
за в бъдеще. А за да се из-
ползва отбрана, трябва да
има нападение. Другата
гледна точка - може да се
инсталира и да се защита-
ваш, но само така, че да
причиняваш вреда само на
нападателя, но не и на тре-
ти лица.

В крайна сметка ние
разяснихме, че за осъщест-
вяването на по-пълно пра-
во на защита такива устрой-
ства могат да се инстали-
рат. Но само такива, които
не са забранени от закона.
Инсталирането на експло-
зивно устройство, капани с
гранати, разбира се, ще е
незаконно. Такива средст-
ва не се продават свобод-
но и те не могат да се ин-
сталират. Ако вредата е
причинена не на нападате-
ля, а на трети лица, напри-
мер пощаджията или по-
жарникаря, или пък просто
устройството случайно е
сработило и е причинило
вреда на някого, например
на съседите или на разхож-
дащите се наблизо деца,
ще отговаряте за последст-
вията на общо основание.

Моят дом е моята крепост и защитата му
е законна, смятат магистратите

Сега остава най-важното - съдиите да започнат да изпълняват препоръките.
Постановлението на Върховния съд на Руската федерация не е задължително

за изпълнение. Това е препоръка, а съдиите да го тълкуват по своему
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От позицията на
просперираща икономика
Анкара се опитва
да оказва влияние
върху глобалната и
регионалната политика
чрез смесица от
превъзходство
на прагматизъм и
ислямска религия

Премиерът Ердоган се надява да заеме президентския пост през 2014-а,
социологически проучвания обаче посочват, че около 60% от населението

подкрепя настоящия президент Гюл за следващ мандат

Турската
идея за нов
световен ред

Турската
идея за нов
световен ред

Турската
идея за нов
световен ред

Турската
идея за нов
световен ред

Турската
идея за нов
световен ред
Няма съмнение, че напоследък у нас интересът
към т. нар. доктрина на проф. Давутоглу, външен
министър на Турция, относно позициите на страната
му в областта на външната политика, която бе
разработена в книгата “Стратегическа дълбочина -
международното положение на Турция”, се засил-
ва с непознати темпове за тази област и все
повече експерти и анализатори я коментират.
Обикновено се акцентира върху принципите на
неоосманизма, но почти винаги се пропуска фактът,
че този труд е издаден за първи път още през
2001 г. и независимо че има повече от 70 издания
в Турция, там са посочени ясно принципи и
подчертани посоки, които времето и геополи-
тическите събития все пак коригират. У нас не
е официално преведена, а анализите се
основават по-скоро върху коментари на
чужди автори, както и върху книгата на
проф. Дарко Танаскович “Неоосманизмът -
Турция се завръща на Балканите”, издаде-
на у нас през 2010 г., където този термин е
въведен като основополагащ. Може би
принципът “по-добре късно, отколкото
никога” и в случая ще е подходящ, защото
градената десетилетия основа на турската
външна политика в глобален и регионален мащаб в
този труд намира конкретика и посланията са ясни.

Турция
продължава да е

кандидатка за
член на ЕС

Снимка БГНЕС

Зорница
ИЛИЕВА

Въпросът е, че геостратеги-
ческите промени и днешните
събития изискват адекватен и
навременен анализ на случва-
щото се в момента, защото ак-
тивната турска външна полити-
ка, както и амбициите на ней-
ните лидери в лицето на ми-
нистър-председателя Ердоган
за водеща регионална роля,
както и за изграждане на нов
световен ред, неминуемо ще са
отразяват на нашите двустран-
ни отношения и стабилността
на Балканите, наш по традиция
външнополитически приоритет.

Дали “отоманците се завръ-
щат”, както се изразяват изяве-
ни турски коментатори, може и
да не е съвсем вярно, но е факт,
че проф. Давутоглу често повта-
ря в изявленията си, че Турция и
съответна страна или регион
имат обща история и бъдеще.
Миналата година това се отна-
сяше за Египет, в по-ранни речи
той говореше за много дълга
обща история с Иран, после
уверяваше, че със Сирия имат
обща съдба, история и бъдеще,
не пропусна Гърция в този ред,
а Балканите и кой знае защо
Бенгази са едва ли не послед-
ните, които са поставени в този
порядък от мисли и внушения.

На този фон изказването на
премиера Ердоган в Берлин
преди седмици, че Европейски-
ят съюз и Турция имат общо
бъдеще, звучи още по-амбици-
озно натрапващо. В турските
медии се заговори за нов све-
товен ред и подобни изказва-
ния сигурно са в тази посока,
защото наскоро в Египет Ердо-
ган ясно и категорично постави
претенцията на страната си за
членство в Съвета за сигурност
на ООН, както и за реформи в
тази организация. Нещо, което
доскоро се споделяше в тесен
кръг, но когато се споменава,
че “Турция управлява бившите
отомански територии не със
силата на меча, а с мека сила”,
става дума за приоритет, който
явно ще бъде отстояван в бъде-
ще. От позицията на проспери-
раща икономика, Анкара оказ-

ва влияние върху глобалната и
регионалната политика чрез
смесица от превъзходство на
прагматизъм и ислямска рели-
гия, в случая сунитска. Разбира
се, че не е съвпадение и това,
че проф. Давутоглу намира за
необходимо да изразява стано-
вище, че проблемът в Сирия ще
бъде решен по-лесно, както и
всички световни кризи, ако ООН
се реформира в посока, в която
Турция вижда свое водещо уча-
стие, преди всичко в Съвета за
сигурност на световната орга-
низация. Да не забравяме, че
още през 2009 г. в Сараево той
каза: “Тъй както през ХVI в. Ото-
манските Балкани са били в
подем, ние отново ще направим
Балканите, Кавказ и Близкия
изток заедно с Турция център
на световната политика в бъде-
ще. Това е целта на турската
външна политика и ние ще я
постигнем”.

Чужди анализатори припом-
нят, че в реч през април 2012 г.
Давутоглу е още по-конкретен:
“В исторически марш на нашата
свещена нация. ПСР (Партията
на справедливостта и развитие-
то) сигнализира раждането на
глобална сила и мисли за нов
световен ред. Това е след 100 г.
от нашето  излизане от Близкия

изток, но каквото сме загубили
между 1911-1923 г., през 2011-
2023 г. ние ще си върнем, като
отново се срещнем с нашите
братя в тези земи, от които сме
се оттеглили. Това е определе-
на историческа мисия”.

Въпросът е, че тези нескри-
ти амбиции се сблъскват с реги-
онални и глобални реалности.
Нормално е това да изнервя и
премиера Ердоган, и външния
му министър. Тогава по-лесно е
да се обвинява стария световен
ред. Но някак не звучи много
сериозно предложението, на-
правено в Берлин, да се дадат
пари на ЕС, за да излезе от
кризата, докато самата Турция
е кандидат за член в Евросъю-
за, а не обратното. Пропуска се,
че независимо от постигнат го-
дишен икономически ръст през
последните години между 7-9%
доходите на глава от населени-
ето в Турция са все още една
трета от тези в ЕС. Да не гово-
рим за факта, че мюсюлмански-
те емигранти, които идват в Тур-
ция, го правят само за да зами-
нат по-лесно и бързо в Европа.
Търговско-икономическите от-
ношения между Турция и ЕС са
такива, че Европейският съюз е
най-големият партньор и въоръ-
жението и технологиите се вна-
сят именно от Европа, а не об-
ратното. Разбира се, че и в това

отношение САЩ имат своята во-
деща роля, но се прокрадва
мисълта за надценяване на
възможности и разпростиране
на амбиции над все повече те-
ритории, които в крайна сметка
опровергават тезата за “нуле-
вите проблеми със съседите”,
която е една от основните в
“Стратегическата дълбочина”
на Давутоглу.

“Отоманците наистина може
и да се върнат”, но с тях се по-
явяват и радикалният ислям, и
джихадистите, казват турски ек-
сперти. Някои напомнят и за
“персийският гамбит”.

В това време в самата Тур-
ция протичат процеси, които в
крайна сметка водят до намаля-
ване влиянието на управлява-
щата партия, ПСР. По данни на
социологическата агенция “Со-
нар” поддръжката е намаляла
от 49,8% на 47,3%, което е ни-
щожно малко, но се отчита за
първи път за десетгодишното
управление на партията на Ер-
доган. Докато опозиционната
Народно-републиканска партия
всъщност е запазила своите
около 25%, а националистите са
увеличили влиянието си от 13%
на 15,2 на сто. Партията за мир
и демокрация (кюрди) - от 6%
на 7,1 на сто. Проучването е на-
правено сред 3000 души в 26
турски провинции и е показало,

че 52,5% от населението е про-
тив президентска република.

Именно това е другият изнер-
вящ момент за премиера Ердо-
ган. Докато той е вперил поглед
в президентството, което може
да стане през 2014 г. след про-
мени, вече предложени, на кон-
ституцията и превръщането на
Турция в президентска републи-
ка. Социологически проучвания
обаче посочват, че около 60%
от населението подкрепя насто-
ящия президент Гюл за следващ
мандат. Все по-авторитарното
управление на премиера смуща-
ва много хора, в това число и
съмишленици, а Гюл е млад и
достатъчно ангажиран полити-
чески, за да обезпокоява при-
ближените на Ердоган с евенту-
ална кандидатура за президент
през 2014 г. Самият той има
пълномощия дори да отхвърли
предложенията за конституцион-
ни промени и вече прави изяв-
ления, че нова конституция тряб-
ва да се поддържа от всички
слоеве на обществото, а не само
от една специфична партия или
социална група. Всъщност никоя
друга партия, освен ПСР, не
поддържа тази идея на Ердоган,
а някои правят дори предполо-
жения за сценарий Путин-Мед-
ведев, т. е. Гюл да заеме поста
на премиер. Дали президентска-
та република ще осигури стабил-
ност на страната, каквито са ар-
гументите на Ердоган, и дали
тази идея е съобразена с тур-
ските специфични нужди, бъде-
щето ще покаже. Факт е, че
промените не предвиждат кой и
как ще осигурява контрол и ба-
ланси при тази нова радикална
система за Турция, а пълната
липса напоследък на толерант-
ност на премиера към опозици-
ята и критики предизвикват за-
гриженост сред част от турската
общественост.

В тези смутни времена за нас
е важно да запазим добрите
междусъседски отношения с Тур-
ция и позиционирани в рамките
на ЕС да съдействаме за разви-
тие на демократичните процеси
не само при този наш съсед, но
и в процесите, които протичат
на Балканите и в Близкия изток.
Така не само ще покажем по-
лезността от нашето присъствие
в ЕС, но и косвено ще защитим
нашите национални интереси.
При тази амбициозна политика
на Анкара в посока нов свето-
вен ред и регионално лидерство
на нас не ни остава нищо друго
освен да отстояваме приемстве-
ност, последователност и пред-
сказуемост на нашата външна
политика с ясно очертани наци-
онални приоритети.
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Подписва се поредната взаимноизгодна
енергийна сделка

Прагматизмът
над всичко
Защо „самолетният инцидент”
остана в забрава в навечерието
на визитата на Путин в Турция

Петър БОЧУКОВ

Р

С
кандалът около принудтелното
приземяване в Турция на сирий-
ски пътнически самолет, на кой-
то е имало товар с военно пред-
назначение, отшумя. Макар че

усия не съветва Турция да разположи ракети “Пейтриът” по турско-сирий-
ската граница, а обратното - насърчава я да действа за политическо реше-
ние на конфликта в Сирия. Милитаризиране на турско-сирийската граница
е обезпокояващ сигнал, заявил говорител на руското правителство, комен-
тирайки намеренията на Анкара да разположи ракетите.  Очаква се те да
бъдат доставени в близките две седмици. Колко ще бъдат на брой ще
реши ръководството на НАТО, заяви турският военен министър Исме
Йълмаз. Според вестник “Акшам” ракетните комплекси ще бъдат осем и
ще бъдат разположени в провинциите Хатай или Килис.

създаде известно напрежение в отноше-
нията между Анкара и Москва. След вза-
имните обвинениия обаче много скоро по-
следваха изявления на министрите на
външните работи - Ахмет Давутоглу и
Сергей Лавров, с уверения и от двамата,
че отношенията между двете страни няма
да пострадат. В изказванията по този по-
вод на първите лидери - Ердоган и Путин,
тонът, макар и твърд, също не съдържаше
враждебни нотки. Междувременно съоб-
щение на Кремъл, че Путин променя да-
тата на планираната му за втората поло-
вина на октомври официална визита в
Анкара (тя започва на 3 декември), остави
на заден план “самолетния инцидент”. И
двете страни показаха, че не желаят ма-
щабното им сътрудничество да бъде по-
влияно от продължаващата втора година
сирийска криза. И не само от нея. Значи-
телно въздействие върху отношенията им
оказват регионалните кризи в непосред-
ствено съседство - Иран, Кавказ, Централ-
на Азия, Балканите...

Погледнати в исторически план, отно-
шениата между Османската и Руската
империя са характеризирани с враждеб-
ност и поне 13 кървави войни помежду
им. В същото време двете страни имат
близък опит на държавност, съперниче-
щи си интереси в богат и стратегически
важен район и стремеж да преосмислят
ролята си във верски и етнически взриво-
опасния Голям близък изток. След младо-
турската кемалистка революция отноше-
нията им търпят известен прогрес към
повече прагматизъм. По време на студе-
ната война, след създаването на НАТО,
Турция формира политика си по отноше-
ние на Съветския съюз през Атлантичес-
кия филтър и под диригентството на Ва-
шингтон. В постсъветския период, неза-
висимо от многобройните регионални
кризи, вече излезе на преден план по-
скоро “конкуренция на интересите”, както
ги характеризира турският политически
коментатор Керим Хас. Той смята също,
че руско-турските отношения в известна
степен зависят и от ролята на “трети иг-
рачи” като САЩ, Европейския съюз и
НАТО, които също преследват интереси-
те си в стратегически важния район. Но
въпреки това през последните десетина
години, за първи път в историята, Русия и
Турция трансформират политиката си

една към друга и я поставят на една нова,
непозната досега плоскост. Което на
практика означава разбирателство и ва-
зимно сближаване. За това, разбира се,
има много обективни външни и вътрешни
фактори.

Турция е разположена на границата
между исляма и християнството, между
две култури, между два континента. Тя
има петнайсетата най-силна икономика в
света, има развита индустрия и втора по
големина армия в НАТО. Неслучайно
миналата пролет, след като ЮАР бе при-
ета в клуба на потенциално най-големи-
те и бързо развиващи се икономики -
БРИКС (Бразилия, Русия, Индия, Китай и
ЮАР), започна да се говори и за евенту-
алното членство на Турция, проявяваща
се напоследък като регионална сила с
глобални амбиции. Освен това тя демон-
стрира, че повече разчита на връзките си
с Изтока и Севера, отколкото със Запада.
За този неин завой своя “принос” има и
Европейският съюз, който е раздвоен по
въпроса за турското членство в християн-
ския европейски клуб.

Особеното поведение на Турция през
последните години е очевидно. Макар и
да е член на НАТО, тя не споделя вижда-
нията на партьорите си за иранската яд-
рена програма (Иран за нея е единстве-
ният алтернативен енергиен източник
след Русия, от която получава над 60
процента от потребяваната в странната
енергия). Анкара не споделя политиката
на Европа и САЩ и към арабските рево-
люции. Изненадващо, но логично проме-

ни драстично отношението си към Изра-
ел.

Рефлексите на бившата империя, вла-
дяла неспокойния Близък изток до Първа-
та световна война, се виждат все по от-
четливо. При американската инвазия в
Ирак през пролетта на 2003 г. Турция не
позволи на САЩ да нападнат страната от
Север. Фактът, че в една сериозна реги-
онална криза Анкара застана на различ-
ни от САЩ позиции, доведе и до корек-
ции във външната политика на Москва,
която също бе против окупацията на Ирак.

Важна проба за характера на руско-
турските отношения се оказа инвазията
на Грузия в Южна Осетия през август 2008
г. Тя доведе до поредната регионална
криза и предизвика петдневната война.
Твърдата реакция на Русия на агресията
на подкрепяния от САЩ параноичен гру-
зински лидер, срещна твърд американ-
ски отговор - военна армада на САЩ
отплава към Черно море. Но бе спряна
преди проливите. Благодарение на уме-
лите си дипломатически ходове Турция
предотврати планирания от Вашингтон
опасен ход, който можеше да доведе до
сериозен конфликт. Позовавайки се на
конвенцията от Монтрьо за режима на
навигацията в проливите, Анкара прину-
ди САЩ да променят плановете си и да
пренасочат корабите. За Москва това
беше много важен жест на добросъсед-
ство, който й позволи да утвърди истори-
чески сложилия се нов политически ди-
зайн в района. И още нещо много важно
- Турция не само се противопостави на

старшия партньор в НАТО, но в речника
на нейните най-отговорни лидери се по-
явиха думи като доверие, общи интереси,
перспективи...

Изпитание за руско-турските отноше-
ния бе и “Арабската пролет”. Русия и Тур-
ция имаха и имат различно виждане за
промените в тези страни, но дори и по
време на кървавите събития в Либия не
възникна очакваното напрежение между
тях. Това се отнася най-вече до тежката
криза в Сирия, с която Турция има 900
километрова сухопътна граница. Русия
гледа на ставащото в Сирия от стратеги-
чески ъгъл за баланса на световните сили
и е твърдо против външната намеса сре-
щу законната власт. За Турция ставащото
в Сирия е хуманитарна криза (страната е
принудена да приеме хиляди бежанци).

Кюрдите, които са общо над 20 мили-
она и са най-голямото етническо малцин-
ство без собствена държава, са същност-
на част от проблема, който засяга и Ру-
сия. Земите им са разделени между Си-
рия, Ирак, Турция и Иран. В Сирия те са
около 10 процента от 22-милионното
население на страната, което ги прави
най-голямото етническо малцинство. Кюр-
дите, които живеят компактно в Северо-
източна Сирия, държат под свой контрол
пет провинции  и основните градове в
региона, който граничи с Турция. Анкара
има своите страхове и заплаши, че ако
се наложи ще удари кюрдските бунтовни-
ци в Сирия както прави често в Северен
Ирак, населен изключително с кюрди. В
самата Турция живее непокорно кюрдско
малцинство, което съставлява около 20
процента от населението на страната.
Вече близо 30 години Акара воюва в
Анадола с партизаните от Работническа-
та партия на Кюрдистан (ПКК). Много от
бойците на ПКК се мобилизират от си-
рийското кюрдско малцинство. “Ние не
можем да допуснем формирането на те-
рористична структура в близост до наша-
та граница”, заяви неотдавна турският
премиер Ердоган.

В контекста на руско-турските отно-
шения кюрдският въпрос ще продължи
да тежи. Но не толкова, че да попречи на
техния успешен ход. В основата на така-
ва поргноза лежи фактът, че днес Русия
е водещият партньор на Турция с огром-
но положително салдо. Стокообменът
между двете страни наближава 40 мили-
арда долара. Започна реализацията на
големия съвместен проект - строителст-
вото на първата на територията на Тур-
ция атомна електроцентрала с четири
енергоблока по 1200 мегавата. Тя се строи
в провинция Мерсин и ще струва 20 ми-
лиарда долара. Изпълнител на проек-
та е “Атомстройекспорт” - Русия поема
отговорността не само за строителството,
но и за експлоатацията на централата.
Турция даде съгласието си тръбата на
“Южен поток” да минава през нейни те-
риториални води.

Това са главните предпоставки, които
дават основания на политическите ана-
лизатори да очакват успешна визита на
руския лидер в Турция, която вече дока-
за, че залага на прагматизма.

Прагматизмът
над всичко
Прагматизмът
над всичко
Прагматизмът
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Прагматизмът
над всичко
Прагматизмът
над всичко

Различията - на заден план

Л
ъскав небостъргач се
издига в ултрамодер-
ния финансов център
в сърцето на Москва,

превръщайки в джуджета
куполите на катедрали и
бомбастичните сталинистки
сгради, символ на това кол-
ко далеч е стигнал турският
бизнес в бившия си против-
ник от времето на студена-
та война. Проектите на стро-
ителната компания “Енка”
подчертават стила на Ердо-
ган, една смесица от биз-
нес и политика, която раз-
шири присъствието на Тур-
ция в Близкия изток, Афри-
ка и в бившите съветски ре-
публики. Днес тя е много по-
самоуверена и независима
отколкото преди 20 години.
И иска да бъде не само част

от НАТО, но също и незави-
сим играч в целия регион,
казва Фьодор Лукянов, ре-
дактор на списание “Русия
в глобалната политика”.

Ердоган, който се е сни-
мал с Асад и неговото се-
мейство по време на вакан-
ция отпреди антиправителст-
вените бунтове, обърна  гръб
на бившия си съюзник, при-
зовавайки за неговото отст-
раняване и приютявайки си-
рийски бунтовници на тур-
ска територия. Путин обаче,
опасявайки се от повторение
на либийския сценарий,
продължи да изпраща оръ-
жие на Асад и го защити от
по-строги санкции в Съвета
за сигурност на ООН. Моск-
ва няма да се радва да види
как губи последния си бас-

тион в Близкия изток, който
приютява малка база за
поддръжка и ремонт - един-
ствената военноморска база
на Русия в страна извън бив-
шия Съветски съюз.

Русия и Турция също не
крият различията си в Южен
Кавказ, където тяхната ло-
ялност съответно към Арме-
ния или Азербайджан ги
разделя в замразения кон-
фликт за Нагорни Карабах.
Войната между етнически-
те азери и арменците избух-
на през 1991 г. за армен-
ския анклав Нагорни Кара-
бах, който се откъсна от мю-
сюлманския Азербайджан
с подкрепата на християн-
ска Армения след разпада-
нето на  Съветския съюз.

През 2008 г. Русия из-

превари Германия като най-
голям търговски партньор
на Турция, а лъвският пай
на тази търговия идва от до-
говори за природен газ.
Турция се надява да из-
ползва географското си
разположение между бога-
тите на петрол държави в
Каспийския регион и глад-
ната за енергия Европа, за
да увеличи своето влияние
като енергиен транзитен
възел и гледа предимно към
Русия и Азербайджан. Тур-
ция се съгласи с плановете
на Русия газопроводът
“Южен поток” да премина-
ва през нейни териториални
води.

(От коментар
на Ройтерс)
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

О
нзи ден едни
хора хвърляха
домати, чушки
и тикви по
сградата на

Народното събрание.
Това е разбираемо.
След две десетилетия
на усилен преход ние
отново се превърнахме
в аграрна държава. “По-
добре да хвърляме до-
мати, отколкото гранати”, рекъл пред журна-
листите Николай Колев-Босия, забравил оче-
видно, че фабриките за гранати първо ги при-
ватизираха и сетне ги затвориха. Тъй че - как-
вото има...

Само дето този протест изглежда толкова
оперетен, че чак си мисля колко много ми
напомня на Бойко-Борисовите акции в Брюк-
сел. Същата фуклявина и същият театрален
ефект. Даже гледам, че в нета плъзнаха
съмнения за неговата искреност. Което е още
по-лошо - хората вече не вярват в нищо. Още
повече в игри на революция.

И има защо. Ако нещо провали надеждата
за нови и различни дни в живота ни през
последните две десетилетия, това беше по-
стоянното подменяне на истинския дневен ред
на обществото. Всъщност на дневен ред дой-
доха интересите на различни групи тарикати,
които решиха, че сега е времето да яхнат
народеца. Защото за тях народът е стадо
овце, тръгнало на заколение.

Питам се пък дали наистина не е така,
след като и революциите ни са доматени.
Хората ги правят с кръв и сълзи, а ние с
домати. Хората свалят правителства, ние ръко-
пляскаме чинно, подредени покрай поредния
лот от 1,6 километра, сякаш сме стъпили на
луната. Докторите ни бягат в чужбина, децата
и старците измират в болниците, чорбаджии-
те ни държат с по 150 евро във фабриките,
деца убиват деца, наркотиците се продават в
училищата вместо закуски, а министрите на-
гло ни обясняват, че от ден на ден живеем
по-добре. В отговор ние отглеждаме домати.

Не е сериозно.
Всеки ден министър-председателят ръси

глупости, обиди и прави нелепи съждения за
българския народ, а ние, в отговор, разказва-
ме вицове за него. Или правим доматено пар-
ти. Симеон Дянков директно ни унижава - ние
търсим меки домати.

Това не е футболен мач, народе!!! Няма
накъде да си тръгнем след последната свир-
ка на съдията. Това е твоят и моят живот,
животът на нашите деца. Затова те се подчи-
няват на инстинкта си и бягат през глава в
пустата чужбина. “Пустата” идва от “пусто,
пустота”, тоест от нищетата да живееш без
близки и обични хора. Щом избират този път,
значи тук пустотата е още по-голяма. А ние
отглеждаме домати. И смятаме това за ре-
волюция. Спомням си онази поговорка, че на
слепите и едноокият е цар.

Това ли сме ние?!? Народ от слепци. С
еднооки бунтовници. С доматена революция...

Смешно е, да не кажа жалко... Не искам
да обидя бунта на доматите и хората, които
участваха в него, но смятам, ча той просто
налива вода във воденицата на управлява-
щите. Те само още веднъж се увериха, че
нищо сериозно не ги заплашва. Някакви хора
с домати. Къде е “арабската пролет”? Всичко
прилича на детска игра на войници, където
всичко е наужким. Напоследък всичките ка-
таклизми на управлението показват, че наи-
стина по върховете на държавата хората, ка-
лесани да управляват, си играят наужким. Из-
дигат някой наужким, после наужким го сва-
лят. А самият народ протестира наужким. С
домати.

Според социологическите теории на аме-
риканеца Толкът Парсънс власт има тогава,
когато способността да осигурява подчине-
ние е функция и свойство на обществената
система. Акцентът пада по-скоро върху дейст-
вието “власт да”, отколкото върху обекта
“власт върху”. Авторът определя властта като
обществена способност за изпълнение на со-
лидарни задължения от елитите в системата
на колективната организация, основана на
компетентност, авторитет и умения.

Прочетете го още веднъж и още веднъж, и
още веднъж...

Ако продължава да ви звучи непознато и
непонятно, значи наистина имаме сериозни
проблеми. По-сериозни от тези на племената
от Латинска Америка. Където виреят диктато-
рите.

И доматите!
Такива работи...

Домати и
революция

наете я тази стара макси-
ма - всеки народ си заслу-
жава участта! Чували сте
това, а може би сте го и
произнасяли. Тя днес мно-
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Домати и
революцияСамоуважение, а

не самоунижаване
Българският народ не заслужава тази участ

З
Петра ТАШЕВА

“Хан Кубрат и синовете му”,
Димитър Гюдженов

го често присъства в нашето езико-
во пространство, в нашия труден
живот. Аз не я обичам. Не искам тя
да се отнася към моя народ! Аз съм
негово чедо, от него съм родена, от
него съм отгледана, от него съм
възпитана, от него съм изучена!
Много ме огорчават всички, които
казват “този народ”, “един народ”,
“народът, който...”. Ние, българите,
всичките ние тук, в България, и дру-
гите, пръснати по света, сме потом-
ци на славен и горд народ. Закърме-
ни със завета, че трябва да бъдем
ЕДИННИ! За да оцелеем, за да
живеем, за да пребъдем! И всеки път,
когато се забравя тази свята заръка
за устойчивостта, целостта, здрави-
ната на снопа от пръчки, ние търпим
щети. Винаги плащаме скъпо и
прескъпо за разединението си. За-
това не бива да се поддаваме на
влияния, моди и ереси, които ни от-
клоняват от нашите корени.

Благодарение на тези корени
ние имаме велико наследство от на-
родни творения, приказки, песни,
притчи, пословици и поговорки, кои-
то достойно ни представят в светов-
ната културна съкровищница. Ние,
народът с една от най-древните кул-
тури на континента, с писменост свя-
та, с литература и с поезия голяма!
Достойни български синове и дъще-
ри има в почти всички области на
науката, в изкуствата, в спорта! И
сега да се произнася, че сме си за-
служавали участта да бъдем едни от
най-бедните, едни от най-нещастни-
те, едни от най-крадливите, едни от
най-големите мошеници, измамници
и изнудвачи в света... Какъв позор!
Кой докара дотам нашият народ да
заслужи такава зла и срамна участ?

Помислете кога българите са
били побеждавани и поробвани?
Когато са били разединени. Когато
държавата е била слаба - заради
управници, които са мислели за себе
си, за своето, а не за общото, народ-
ното. Всички знаем историческите
примери, когато за много години, за
векове държавата ни е изчезвала от
световната географска и политичес-
ка карта. Но никога не бива да ги
забравяме тези мрачни и злокобни
наши исторически съдбини! И тряб-
ва задължително да ги знаят, да ги
помнят нашите деца и внуци -
българчетата!

Въпреки тегобите, въпреки всич-
ко моят народ не само е оцелял, не
само я оживял, но е запазил най-
светлото, най-хубавото. Запазил е

вярата си, езика си, традициите си,
обичаите си. Съхранил е ценности,
които могат да бъдат създадени само
от високотрудолюбиви, много талант-
ливи и твърде способни хора. По-
мислете си само как и в най-мрачни
периоди книгата, музиката, песента
са ги крепели и опазвали. Ами на-
родният хумор, смехът, оптимизмът,
който никога не е напускал българ-
ската душа!

Днес моят народ да бъде дове-
ден до жалкото положение да се

краде, да се убива, да рови в боклу-
ците на Европа, в кошчетата за смет
на големите градове, за да оцелява!
Кой направи живота на обикновени-
те българи ужасен, страшен, с все-
кидневни грабежи? Кой докара до-
там способния български народ, че
умни, образовани и кадърни специ-
алисти да са без работа? Кой при-
нуди децата ни да напуснат отечест-
во, семейно огнище и да си търсят
хляба по чужди земи? Кой остави
българите да ходят вече без усмив-
ки, че и без зъби, жалки и безсил-
ни? Кой унизи учените ни, които
светът уважава и търси, в собствена-
та им страна? Кой съсипва българ-
ското училище, че в него деца се
гаврят със светините ни? Кой недо-
любва българския учител, кой го
откъсва от най-святата мисия? Кой е
виновен, че земята ни пустее, че е
засипана с боклуци, че не ни храни
вече? Кой направи така, че опустя-
ха китните ни села, че се превърна-
ха в руини фабрики и заводи? Кой е
виновен, че се поругава свещеният
ни майчин език, че се задръства с
ненужни чуждици, че обеднява, че
се отчуждава от речта на децата ни?
Народът ли е виновен за всичко
това?

За всичките беди народни са ви-
новни само водачите! Виновни вина-
ги са били управниците! И днес пак
партии, министри и “народните” ни
представители, които решават всич-

ко и държат съдбините български в
ръцете си, носят голямата вина за
нашата участ. Защо забравят, че “ми-
нистър” - това е слуга народен! Че
без народ няма управници. Защо
продължават да се делят на “наши”
и “ваши”, защо си прехвърлят грозно
безгрижно вините, когато те всички-
те са деца на България, рожби на
един и същ народ. Те са тези, които
грешно са управлявали. Наказания
заслужават всички, които разединя-
ват българите, които забравят коре-
ните си.

Вече четвърт век народът ни
върви назад в своето социално и
културно развитие. Какво гледат  и
слушат хората, какво четат в медии-
те? Простотии и глупости, цинизми и
щуротии. Голотии и срамотии. Как
няма народът да затъпее, да опрос-
тее? Как да остане умен, разумен,
как да избира достойни управници,
когато всичко се прави той да оглу-
пее, да не разсъждава и да не може
да разсъждава. Да се постави на
колене! Народ, оставен без работа,
без заплащане за труда си, е жалък
и неспособен, подчинен. Така се
върви към изчезване.

Искам да вярвам, че моят народ
все още има жизнени сили и мощ,
за да прецени кои са онези водачи,
на които може да се довери, да се
опре, за да го поведат по правилни-
те и верни пътища, за да излезе от
дълбоката и страшна бездна, в коя-
то е попаднал. Затова трябва да се
допита до опитните, до разумните и
мъдрите, да се вслуша в техните
съвети и да прогледне за истината.
За да не мълчи унизен в ръцете на
случайни, неподходящи и некадърни
управленци.

Моят народ не бива да бъде под-
ценяван. Знам, че той сега събира
ум, сили и пак ще възкръсне като
феникс от мрака, в който е вкаран.
Той е доказвал това и пак ще го
докаже. Ще отстрани, ще накаже ви-
новниците, които причиниха днеш-
ното опустошение. Ще си избере ис-
тински водачи, ще се опре на умни,
верни, способни свои синове, които
няма да продават земите и богатст-
вата му на иноземци. Които ще на-
правят така, че да се върнат синове-
те и дъщерите му в родината си. За
да заживеем спокойно и щастливо
трудовите българи. Вярвам в моя
народ! Надежда има! Дано да се
засмеят пак красивите български
земи и хората ни!За да бъдем и
пребъдем.

През 1937 г. родолюбивият ни
писател Стилиян Чилингиров
завършва книгата си “Какво е дал
българинът на другите народи”, в
която пише: “Народ, който се само-
уважава, за нищо на света не трябва
да се самоунижава.”

Ц
Нашият Тодор Коруев изкачи 70 върха

елият инте-
л е к т у а л е н
елит на кул-
турна София
се събра в

събота вечерта на
юбилейното търже-
ство на нашия коле-
га, доайена на дума-
джиите, певеца на
Родопите, любиме-
ца на литературна-
та гилдия Тодор Ко-
руев. Той вече изка-
чи достойно десет-
ки върхове, но 70 не
стигат, да про-
дължи напред и на-
горе, му пожелаха
колегите от ДУМА.

Сред много при-
ветствия, слова и
закачки, сред  мъж-
кия чар на родопска-

та песен, дъ-
щерята на То-
шо - Марина,
буквално про-
сълзи всички с
топлите си
думи на благо-
дарност - към
т а т к о т о ,
който и в най-
тежките жи-
тейски мо-
менти е бил
стожер, опо-
ра, прощаваща
и напътства-
ща длан, воде-
ща те за ръка
през неизбеж-
ните преврат-
ности.

Името на
Тодор коруев,
което и сега

всяка сряда се появя-
ва на страниците ни,
макар че вече го няма
в карето на вестни-
ка, и това е една от
най-ярките гаранции,
че Продевата ДУМА е
жива. Той може да
напише още много
книги и всяка от тях
ще има своята те-
жест. Но неговото
слово на страниците
на ДУМА правят име-
то му неделимо от
вестника. Те будят
гражданското съзна-
ние, съживяват за-
дрямалия патрио-
тизъм, осветляват
замъгленото социал-
но съзнание.

Да ни е жив и
здрав!
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На фокус

Проф.
Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор.
на БАН

Кой движи прогреса?

М
ежду икономистите
има големи различия
по основния двигател
за икономическия и
социалния прогрес -

Двигател на икономическото развитие
е лоялната конкуренция между стопански
субекти, независимо от формата на собственост

частната или държавната собст-
веност. В продължение на десе-
тилетия в бившия Съветски съюз,
в Китай и други страни се смята-
ше, че държавната собственост
и присъщото й централно пла-
ниране са най-важните двигате-
ли за успешно икономическо и
социално развитие. На ранните
етапи (1945-1965 г.) на следво-

енното икономическо развитие
на България, когато екстензив-
ните фактори имаха решаващо
значение за растежа, това беше
донякъде вярно. Темповете на
растеж бяха високи (в това чис-
ло и поради ниската статистиче-
ска база), но не беше така с ка-
чеството, ефективността и кон-
курентоспособността.

На следващите етапи, когато
трябваше да се решават много
по-сложните задачи за мобили-
зиране на интензивните факто-
ри на растежа и преди всичко
за повишаване на производи-
телността на труда и конкурен-
тоспособността, държавната соб-
ственост и централното плани-
ране се оказаха безпомощни.
Тук са и корените за провала на
социализма в съревнованието с
капитализма.

С разпадането на социалис-
тическата система в края на
1980-те

икономическото
махало

отиде в другата крайност. От 23
години сме свидетели на сляпо
фетишизиране на частната соб-
ственост по подобие на фавори-
зирането на държавната собст-
веност в миналото. Това е повто-
рение на старата грешка с нов
адрес. Частната и държавната
собственост не трябва да се про-
тивопоставят, а равнопоставени
пред закона да се състезават и
да доказват правото си на съще-
ствуване в конкретни условия.
Никоя от тях не може да се оп-
ределя предварително за по-
добра във всичко и завинаги. Те
следва да се оценяват според
приноса им за подобряване ка-
чеството на живота на хората, а
не по прилагания в миналото
критерий за “степен на обобще-
ствяване”, когато държавната
собственост беше произволно
обявена за общонародна.

Според пазарните фунда-
менталисти частното предприя-
тие по презумпция е по-ефектив-
но от държавното, така както па-
зарните решения в икономиката
са били винаги по-добри от тези
на държавата. Тяхна свещена
догма е, че и най-лошото пазар-
но решение било по-добро от
най-доброто държавно решение.
Навремето президентът Рейгън
казваше: “Държавата не може да
решава проблеми, защото тя
самата е проблем”. Пълна без-
смислица! Новата и най-нова
стопанска история ни предлагат
хиляди примери, които показват,
че това не е вярно. Спомнете си
как причинителите на кризата -
най-големите финансови и нефи-
нансови корпорации през 2008-
2009 г. молеха правителствата
на колене да ги спасяват от бан-
крути. Ако не беше помощта на
държавата, те вече щяха да са в
небитието. И това се повтаря при
всяка кризисна ситуация. Като

създател и гарант на реда и
законността в пазарното стопан-
ство, държавата е и ще бъде най-
сигурната им опора.

Пазарните фундаменталисти
твърдят, че частната собственост
е синоним на рационалност,
ефективност и порядъчност. Това
също не е вярно. Има много
доказателства за нейното ико-
номически нерационално, неху-
манно, неморално и противоза-
конно поведение. Такива са: тех-
нологичните и жилищните бало-
ни, които доведоха до световни
кризи през последните няколко
десетилетия; гигантските злоупо-
треби със стотици милиарди спе-
стявания на милиони граждани
в частни финансови институции;
многомилиардните трансфери
на руски олигарси в чужбина за
покупка на футболни клубове,
суперекстравагантни яхти, лук-
созни резиденции, при повече
от скромен жизнен стандарт и

дори бедност на много десетки
милиони руски граждани в да-
лечната провинция; не им
отстъпват и олигарсите от други-
те развити и развиващи се стра-
ни; погрешното насочване на
огромни ресурси със съмнителен
произход за презастрояване на
курортни комплекси в Испания,
Португалия, Италия, България и
други страни, за пресищане на
градовете с молове и други по-
добни недомислия; нерационал-
ното насочване на инвестиции
от частния капитал на бедни
страни като България - за екст-
равагантни резиденции у нас и
в чужбина, суперлуксозни лиму-
зини, ценни книжа в други стра-
ни и депозити в наши и чужди
банки; крещящата доходна по-
ляризация - 625 вложители в
български банки с влогове над 1
млн. лв. притежават депозити за
1,5 млрд. лв, а 9,2 млн. вложите-
ли с депозити до 1000 лв. прите-
жават 1,05 млрд. лв.; изнасянето
от гръцки богаташи на около 200
млрд. евро в швейцарски банки
(според президента на Европей-
ския парламент Мартин Шулц) за
избегване на данъчното облага-
не и последствията от кризата;
бягството на големи френски ка-
питали в съседни страни поради
въведеното напоследък прогре-
сивно данъчно облагане на най-
големите капитали; огромните

незаконни трансфери на печал-
би от чуждестранни капитали в
офшорни зони и други изгодни
убежища, за да не плащат данъ-
ци, а също и от чуждестранни
банки в по-бедни страни към
банките-майки в развитите стра-
ни.

Същото важи за

увеличеното
имущество

на най-богатите по време на
кризата, докато растеше бед-
ността и мизерията на другия
полюс; за създаването на фик-
тивни вериги от безброй пара-
зитни посредници между произ-
водители и крайни потребители,
които присвояват 60-80 и пове-
че процента от размера на край-
ната цена и ограбват произво-
дителите; за масовото неплаща-
не на дори най-ниските корпо-
ративни, подоходни и имущест-

вени данъци, а също на ДДС,
акцизи и мита у нас и в други
източноевропейски страни; за-
бавяното с месеци, а в някои
случаи и с години превеждане
на заплати и осигурителни вно-
ски на персонала; уреждането
на просрочени взаимни
задължения чрез заплахи, пожа-
ри, побоища, отвличания, убий-
ства; мащабните злоупотреби с
качеството на продукти и услуги
в очевидна вреда на здравето и
дори живота на потребителите,
в името на бързите и високи
печалби и т.н. С арогантното си
поведение и масовото наруша-
ване на законите частният сек-
тор все повече губи доверието
на обществото. Капиталистите
като пазарни субекти дискреди-
тират капитализма като система.

Още по-опасно е поведение-
то на частния бизнес в социално
ориентираните стопански дейно-
сти и в условията на естествени
монополи. В монополна и олиго-
полна среда частният (и не само
той) производител и продавач
имат пълна свобода на действие
да постигат спекулативните си
цели за сметка на потребители-
те. В социално ориентираните
дейности в условията на естест-
вен монопол спекулативните
пазарни субекти си позволяват
още по-голям произвол над ми-
лиони потребители с болезне-

ни, а понякога и фатални послед-
ствия за хиляди хора. Държавна-
та интервенция в такива условия
може да компенсира частично
липсата на конкуренция, но тя
не го прави.

Следователно решението не
е в тоталното господство на ча-
стната собственост, нито пък в
тоталното одържавяване. То
трябва да се търси другаде.

Стопанската история показ-
ва, че основният двигател за
социално-икономическия про-
грес на обществото е лоялната
конкуренция под икономическо-
то слънце между равнопоставе-
ни пред закона стопански субек-
ти, независимо от формите на
собственост. Лоялната конкурен-
ция е

законосъобразно
съперничество

между продавачи (производите-

ли и търговци) за спечелване на
повече купувачи (домакинства,
стопански субекти и държавни
институции) и за постигане на
целите си: увеличение на пазар-
ния дял, на обема на продажби-
те и в крайна сметка - за макси-
мизация на печалбата.

Конкуренцията в икономика-
та е усилие на два или повече,
независими един от друг стопан-
ски субекта (личности или ком-
пании), да постигнат сделки с
трети субект (други личности,
компании и държавата), предла-
гайки им най-добри условия.
Адам Смит в 1776 г., а и други
икономисти след него опреде-
лят конкуренцията като насочва-
не на производствени ресурси
към най-полезното им за обще-
ството използване. При монопол
се постига обратният резултат.

По-късно икономическата
теория направи разграничение
между перфектна и неперфект-
на конкуренция. Най-желана, но
непостижима в реалния свят, е
перфектната конкуренция. Има я
само в примитивните учебници
по икономика и в уповаващите
се на тях теоретични конструк-
ции на пазарните фундамента-
листи. Дори в най-лоялната кон-
куренция продавачът познава
по-добре качествата на своята
стока от купувача и в този смисъл
те не са равностойни партньори

в покупко-продажбата, понеже
разполагат с различна по обхват
и дълбочина информация.

Конкуренцията принуждава
пазарните частници да създават
нови продукти, услуги и техно-
логии, за да постигнат по-голя-
ма печалба от своите конкурен-
ти. Това им позволява да пред-
лагат по-голям избор на по-ка-
чествени стоки. И когато всички
пазарни участници правят това,
те са принудени да намаляват
продажните цени, за да под-
държат или увеличават пазар-
ния си дял и печалбите. Така
спадат цените на стоките, в срав-
нение с цените без конкуренция
(монопол) или при слаба конку-
ренция (олигопол). То пък поз-
волява по-добро задоволяване
на потребностите на купувачите
с по-малки разходи от тяхна
страна. При равни други условия
това помага за подобряване ка-
чеството на живота.

Конкуренцията изпълнява
предупредителна, възпираща и
контролна роля срещу изброе-
ните по-горе егоистични апети-
ти на стопанските субекти. Тя
охлажда спекулативните стреме-
жи на предприемачите и ги
предпазва от нерационално на-
сочване на ресурси, екстрава-
гантни инвестиции или погазва-
не интересите на други лица,
действащи на същия пазар. Тя
ги предупреждава предварител-
но, че всяко отклонение от пра-
вилата се наказва от закона и от
другите пазарни субекти. Това
важи за всички пазарни участ-
ници, независимо от формите на
собственост и стопанисване.

При нормална конкуренция и
доминираща частна собственост
оцеляват най-добрите компании,
а нежизнеспособните отпадат от
пазара. При лоялна конкуренция
такъв икономически подбор е
възможен и ако доминира
държавната собственост, при
условие че държавата не се
намесва за спасяване на фали-
ращи компании, освен в изклю-
чително редки случаи при дра-
матични последствия за нацио-
налната сигурност. При същест-
вуващите икономически реално-
сти на смесена собственост у нас
и в другите страни е нормално
да се допуска равнопоставено
присъствие на пазара на частни
и на държавни компании. Така
се постига едновременна мно-
гостранна конкуренция: между
частни, между държавни и меж-
ду държавни и частни компании,
което е още по-здравословно.

Един от важните
уроци

на икономическата реставрация
през последните 23 години у нас
е, че частният сектор се прова-
ли в дейностите със социална
насоченост: водоснабдяване,
топлоснабдяване, газоснабдява-
не, електроразпределение и
електроснабдяване, вътрешен
градски транспорт, здравеопаз-
ване, социално осигуряване,
поддържане на чистота в сели-
щата, снегопочистване и други
подобни. То важи и за дейности-
те с естествен монопол. Защото
всеки монопол е вреден, но няма
нищо по-лошо от частния моно-
пол. На това основание пре-
поръчвам тези дейности да се
върнат на държавата и/или об-
щините и повече да не се при-
ватизират.

Бъдещето на света е в инте-
лигентно регулираното социал-
но пазарно стопанство в услови-
ята на лоялна конкуренция, а не
в стихийния свободен пазар,
допускащ злоупотреби с моно-
полно или олигополно положе-
ние. Конструктивната формула е
“и държава, и пазар в конкурент-
на среда”, а не деструктивната -
“държава или пазар без конку-
рентна среда”.
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Ето как ще изглежда обява
за работа в интернет след 10
години:

Спе6но тарсиа сАтрудник с
добри пузнания по бАлгарски
език.

26
Св. преподобни Алипий Стълпник (†

640). Св. преп. Яков Отшелник. Св. преп.
Стилиян Пафлагонийски (Детепазител) (р.
между 400 и 500 г.)

Преп. Алипий бил син на благочестиви
родители, които живеели в Адрианопол
(Пафлагония) през VI век. Още при ражда-
нето му неговата майка имала тайнствено
предизвестие за него, че той ще просияе
в света. Тя видяла насън, че държи агне,
на чиито рогове горели две запалени
свещи. След като овдовяла, майката пове-
рила възпитанието на своя син на епис-
коп Теодор, който учел детето на Св. Пи-
сание. Алипий напуснал града и се засе-
лил в пустинно място в стара елинска
гробница. Там имало каменен стълб с идол
отгоре. Пустинникът счупил този идол и го
заменил с кръст. Като подготвил душата
си чрез дълго подвижничество, Алипий
решил да построи на това място храм в
чест на св. Евфимия, която му се явявала
насън. Сам пожелал да усили своя подвиг
чрез стоене на стълп, където прекарал 53
г. без да слиза от него, понасял всички
въздушни промени, всякаква умора и
болест. 14 години преди смъртта, когато от
стоене нозете му били покрити с рани, той
вече  лежал, като със своите страдания,
търпение и благодарност към Бога напом-
нял праведния Йов. Алипий се поминал на
118 г. през 640 г. в царуването на импе-
ратор Ираклий.
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Борислав Попов, изп. директор
на БФС
ВЕЛИЧКА ДИМИТРОВА, учредителка
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Разград
Даниела Стоичкова, народна певица
Дафинка Данаилова, актриса
Проф. Захарий Кръстев, лекар,
гастроентеролог
Евгения Баракова, актриса
Иван Чепаринов, шахматист
Ст.н.с., д.б.н. Костадин Гечев,
директор на Института по генетика
при БАН
Мартин Минков, журналист
Нели Калнева-Митева, народна
представителка
Николай Тапаров, предприемач
Росица Данаилова, актриса

В непоказвани досега на
широката публика творби,
създадени от Анатолий
Станкулов в Париж през
2007-2008 г., известният
български художник излива
душата си. Експозицията от
15 произведения, обедине-
ни с мистичното название
“Окото на рибата”, може да
се разгледа до края на го-
дината. Абстракциите на ка-
рикатуриста на ДУМА, които
обаче съдържат и ясни еле-
менти, не само допринасят
за изисканата обстановка на
фоайето в столичния хотел
“Триада”, но и могат да ста-
нат притежание на цените-
лите на изкуството.

В творбите са вградени
ръчно изработени стъкла,
които са своеобразно над-
никване над водата и ориги-
нална препратка към начи-
на, по който рибите виждат
света наоколо.

“Тези картини са моето
освобождаване. В тях показ-
вам свободата си, без да
мисля на кого ще се харесат.
Държа именно на тази фор-
ма, на този начин на себеиз-
разяване, на тези цени. Ко-
лекцията “Окото на рибата”
не е създадена с комерсиал-
на цел, не целя непременно
да я продам. Наистина в
творбите си изливам душата
си”, откровен е авторът. За
него рибата е свързана с
библейското начало, има
пряка връзка с Бога. Но Ана-

Би могло да бъде и по-иначе. Дори би
било по-добре. Може би. Художник да
пише за художниците. Клио обаче реша-
ва друго. И палва звездата на кадровия
офицер, на артилериста и арттрегера
полковник Цоко Гергов. Първо го приютя-
ва под стрехата на Палатата на худож-
ниците на ул. “Шапка” 6, още преди на-
хлуването на демокрацията и разпада на
армията. Сетне го ощастливява да бъде
един от тримата в центъра на идеята на
Съюза на ветераните от войните за изда-
ване на тритомника “Храбростта и мъка-
та на България”. И се появява “Фронтова
палитра”. Едно христоматийно четиво не
само за художници, познавачи и почита-
тели, а за патриоти. И по-подходящ автор
едва ли би могло да има. Както голяма
картина се вижда най-добре отдалече,
тъй и Съюзът на българските художници,
историята и най-добрите му представите-
ли са “обхванати” най-добре от “дале-
чен” автор. За да няма и сянка от злъч,
злоба, заядливост... Все за благо худож-
никам! Полк. Цоко Гергов е познато име
и личност сред културната общественост,

Столичната библиотека и Софийска-
та градска художествена галерия пред-
приемат нова съвместна стъпка - про-
екта “Изкуство за деца”. Инициативата
цели чрез неформални средства за
образование да запознае децата със
света на изкуството.

Днес от 10 ч. в Детско-юношеския
отдел на Столична библиотека на пло-
щад “Славейков” 4А ще се проведе
първата част от тази своеобразна
дългосрочна проява, която ще въведе
малчуганите в приказния свят на изку-
ството. В лекторията,  водена от Пла-
мен Петров, уредник в СГХГ, ученици
от I до IV клас от 6-о СОУ, имат възмож-
ност да опознаят основните жанрове в
изобразителното изкуство - портрет,
натюрморт, пейзаж, фигурална компо-
зиция. После младите художници ще
създадат своя картина в любимия жанр,
съобщи Петър Димов.

ДЕЦА НАХЛУВАТ
В СВЕТА НА
ИЗКУСТВОТО
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Анатолий Станкулов
излива душата си
в „Окото на рибата”
Известният български художник, карикатурист на ДУМА, подреди
15 от абстракциите си във фоайето на софийския хотел „Триада”

толий Станкулов не пропус-
ка и тук да покаже карикату-
риста в себе си, намигвайки
с вграждането на хуморис-
тични елементи и дори вицо-
ве в картините си. Така се
ражда изображението на
риба в клетка за птици. А
някои платна, първоначално
рисувани поотделно, са
събрани в обща композиция.
И по този начин съчетават
предизвикателството на ху-
дожника да надникнем през
очите на рибата от различни
гледни точки.

Общо 3 основни теми

могат да се проследят в про-
изведенията на Анатолий
Станкулов. Художникът ви-
наги се е интересувал от
крайните квартали, предгра-
дията на местата по света,
които обикаля в търсенето
на вдъхновение. Цикълът
“Окото на рибата” е ориги-
нален акцент в творчество-
то му от пребиваването във
френската столица. Любо-
питни са и репликите на
прочути световни майстори,
които българският художник
отново прави с присъщото
на стила му намигване. За-

ради една от тях - копие на
известно произведение на
Моделиани - Станкулов т.г.
е удостоен с престижна на-
града в Люксембург. На кар-
тината е изобразена гола
жена, а триъгълникът й е във
вид на роял... Карикату-
ристът на ДУМА също така
създава и няколко реплики
с автопортрети на Ван Гог.

Анатолий Станкулов пла-
нира да покаже всичките 40
произведения от цикъла
“Окото на рибата” на 11 март
догодина, в Мраморното фо-
айе на зала “България”.

Альона НЕЙКОВА

Захарий Стоянов на художниците
Новата книга на полк. Цоко Гергов ще бъде
представена утре в зала „Средец” на МК

Димитър КОПРИВЛЕНСКИ

особено в София. А и на многобройната
аудитория на Българската народна ар-
мия от близкото недавно. Близо четири-
десет години той облагородява любород-
но армейските културни институции. Къде
когото срещне раздава билети за мачо-
ве по футбол, покани за театрални пред-
ставления... Тъй че появата му в коридо-
рите на художниците е инвестиция за
Съюза, която двадесет и пет години се
връща с лихвите и комисионните. Както е
днес по света и у нас.

Съпоставена с “Фронтова палитра”
новата книга на полк. Цоко Гергов на вид
и по обем е далеч по-скромна. По значе-
ние обаче с нищо не отстъпва. В “Съюзът
и неговите председатели” авторът пред-
ставя в хронологичен ред, и не съвсем,
председателите на Съюза на български-
те художници от създаването му през
1932 г. до днес. Всичко двадесет и двама
за точно 80 години. Не съвсем, защото
някои от председателите са оглавявали
творческия съюз повече от един път.
Веднъж са председатели, сетне главни
секретари. И обратното. А случайно или
не, повечето от председателите са про-
пуснати във “Фронтова палитра”. Съвсем
целенасочено обаче и в двете книги
преди основната част, биографични очер-
ци или творчески портрети на представя-
ните художници авторът разкрива щрихи
от появата на Съюза на българските ху-
дожници. Което е не по-малко ценно.

Интересен и ценен като мнение и
“тежка дума” на специалист е и предгово-
ра на проф. д-р изк. Чавдар Попов, препо-
давател в Националната художествена
академия. “Най-накрая, можем спокойно

да твърдим, че книгата на Цоко Гергов ще
послужи като важна и незаменима осно-
ва за написването на история на Съюза
на българските художници. Задача, която
все още си остава дело на бъдещето!” -
заключава професорът. Където е и раз-
ковничето. Сиреч, този съюз още няма
своя история. А полк. Цоко Гергов под-
сказва и показва, напътства и натъртва.
Какво по-хубаво от това между творци. На
близо двеста страници и с повече от 120
илюстрации в точно двадесет и два био-
графични очерци авторът ни показва ста-
налото не само в Съюза, но и в България.
Нека само се знае - полк. Цоко Гергов е
само с две години по-голям от създадения
официално на 17.IХ.1932 г. Съюз на дру-
жествата на художниците в България. На
тази дата обаче е първият му конгрес в
прогимназията “Граф Игнатиев” в София.
Но още на 24.VI.1893 г. се създава Друже-
ство за поддържане на изкуството в Бълга-
рия начело с д-р Иван Шишманов и Иван
Мърквичка. Започват организиране на
изложби, издаване на сп. “Изкуство”, обе-
диняване по региони и идеи... Ето как две
значими 80-годишнини, на автора и на
Съюза, се преплитат, взаимно обуславят
и допълват. За да научим и да се знае
повече за Сирак Скитник, първият пред-
седател на СБХ, Иван Лазаров с неговите
“Те победиха”, Дечко Узунов, Александър
Жендов, Светлин Русев...

За всичко останало читателите ще
могат да питат и чуят лично Гергов на
27.ХI.2012 г. от 18 ч. в галерия “Средец”
на Министерството на културата, бул.
“Ал. Стамболийски” 17, на представяне-
то на книгата.
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Спорт

Изминаха ТРИ ГОДИНИ
без скъпия ни съпруг,

баща и дядо

Ã”—“¿‘¿

¿’Ã≈ƒŒ¬

Ãfi—ÀfiÃŒ¬
1921-2009

роден в гр. Велико Търново

От семейството

Много ни липсваш. Крепят ни любовта
и спомените за теб.

Завинаги ще пазим спомена
за твоята доброта и човечност.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Председателят на БОК Стефка Кос-
тадинова беше приета в Залата на сла-
вата на световната атлетика в Барсело-
на. Пищна галавечер ознаменува апо-
гея и финала в церемониите по отбеляз-
ването на вековния юбилей на Между-
народната федерация по лека атлетика
(ИААФ). На нея бяха обявени и най-до-
брите Атлет и Атлетка на 2012 г., като

Стефка в Залата на славата

Справочник

Световната рекордьорка в скока
на височина получи признание
в чест на 100-годишнината на ИААФ

“Удивена съм от вниманието, което ми бе оказано. Приемам го и като
признание за българската атлетика и за България”, заяви председателят
на Българския олимпийски комитет Стефка Костадинова минути, след
като получи своята статуетка за това, че бе приета в новоучредената
Зала на славата в световната атлетика. Всичко бе много стилно, изиска-
но, семпло. Първо влязохме в сградата на Музея по червен килим -
един по един - като раздадох стотици автографи на фенове - на шапки,
фланелки, книги, списания. После при повикването ни на сцената вътре
в залата всички станаха на крака и ни аплодираха - това е нещо, което
няма как да се опише или забрави. Излизахме по азбучен ред и всеки
бе представян накратко. До нас по-късно бяха повикани и атлетите на
2012 г. Статуетката е много красива и тежи много - в буквален и в
преносен смисъл. Веднага след церемонията сред първите поискали да
се снимаме заедно бяха Юсеин Болт, Сергей Бубка, много от младите
атлети на годината. Една фантастична вечер, с която нашият спорт
отбеляза 100-годишнината на ИААФ”, заяви Стефка Костадинова.

Ямаецът Юсеин Болт и американката Алисън Филикс получиха наградите за Атлет
и Атлетка на 2012 г. от президента на Международната федерация по лека

атлетика Ламин Диак и от принца на Монако Алберт на церемония в Барселона

ПЪРВИТЕ
24 АТЛЕТИ
В ЗАЛАТА
НА СЛАВАТА
Стефка Костадинова (Бъл, скок
височина), Джеки Джойнър-Кърси
(САЩ, седмобой и скок дължина),
Фани Бланкерс-Коен (Хол,  спринт,
80 м с пр., скок височина и пето-
бой), Йоланда Балаш (Рум, скок
височина), Ирена Шевинска (Пол,
100 м, 200 м и 400 м), Бети
Кътберт (Авл, 100 м, 200 м и 400
м), Милдред Дидриксен (САЩ, 80
м с пр., копие и ск. височина),
Юнкся Ван (Кит, 3000 м, 5000 м и
10 000 м); Сергей Бубка (Укр,
овчарски скок), Себастиан Коу
(Вбр, 800 м и 1500 м), Емил Зато-
пек (Чеху  5000 м, 10 000 м и
маратон), Алберто Хуанторена
(Куба, 400 м и 800 м), Кипчоге
Кейно (Кен, 1500 м, 5000 м и 3000
м с пр.), Едуин Моузис (САЩ, 400
м с пр.), Пааво Нурми (Фин, 1500
м, 5000 м и 10 000 м), Дан
О’Брайън (САЩ, десетобой), Ал
Ортър (САЩ, диск), Джеси Оуенс
(САЩ, 100 м, 200м и скок дължи-
на), Питър Снел (НЗел, 800 м и
1500 м), Абебе Бикила (Ет, мара-
тон), Адемар Да Силва (Браз,
троен скок), Владимир Голубничий
(Укр,   20 км спортно ходене),
Карл Луис (САЩ, 100 м, 200 м и
скок дължина), Майкъл Джонсън
(САЩ, 200 м и 400 м).

призанието получиха спринтьорите Юсе-
ин Болт (Ямайка) и Алисън Филикс
(САЩ).

По повод юбилея беше открита и
Зала на световната слава, което се случ-
ва за първи път в атлетиката.

Световната рекордьорка в скока на
височина Стефка Костадинова беше из-
брана след дълги номинации и избор от
специален Панел между 24-има леген-
дарни спортисти с признат неоспорим
принос и изключителна роля в развити-
ето на този спорт през последните 100
години. Стефка застана редом до фено-
менални личности като Карл Луис (САЩ),
Себастиан Коу (Вбр), Сергей Бубка (Укр),
Алберто Хуанторена (Куба), Джеки-
Джойнър-Кърси и Майкъл Джонсън
(САЩ), и др. Джеси Оуенс (САЩ) бе от-
личен посмъртно.

 С 209 см Костадинова притежава
повече от 25 години върховото постиже-
ние в скока на височина и е безспорна-
та №1 в тази дисциплина за всички вре-
мена. Олимпийската шампионка от Ат-
ланта 1996 има във визитката си още
7 световни (2 на открито и 5 в зала) и
5 европейски титли. Председателят на
БОК предизвика огромен интерес по
време на тържествата в Барселона. Тя
бе сред най-търсените за интервюта,
снимки и автографи. На събитието в
Овалната зала на Каталунския Нацио-
нален музей на изкуствата присъстваха
повече от 800 гости, сред тях 200  олим-
пийски шампиони, елитът на световния
спорт и олимпийското движение.

Водещи на церемонията бяха Джо-
натан Едуардс (Вбр), световен рекор-
дьор на троен скок, и Юдит Маско, нашу-
мяла местна актриса и модел. На огром-
на видеостена бяха припомнени с крат-
ки клипове незабравимите моменти от
последните 100 години в атлетиката. Хор
от 100 певци изпя химна на ИААФ, след
което бяха официално обявени първите
24-има, влизащи в Залата на славата.
Само 13 от тях присъстваха на церемо-

нията. Те бяха повикани на сцената и
представяни един по един пред аплоди-
ращите ги гости, а президентът на ИААФ
Ламин Диак им връчи специален трофей
- стилна статуетка. Поздравления полу-
чиха и определите за най-добри млади
състезатели за сезона.

 Залата на славата се учредява за

първи път в атлетиката. Досега този спорт
бе един от малкото без подобна институ-
ция, маркираща разликата между леген-
дите и останалите в съответната област.
За да определи първите имена, които
заслужават тази чест, ИААФ сформира
специален Панел под прякото ръководст-
во на Изпълкома на централата.

Снимка БГНЕС

нтоанета Сте-
фанова се кла-
сира за финала
на Световното
първенство по

Стефанова пак на финал

Нейна съперничка в
битката за титлата опре-
делиха късно вчера Цзю
Вънцзюн (Кит) и Ана Уше-
нина (Укр), които играха
тайбрек (партии по уско-
рен шахмат и блиц), след
като завършиха реми и в
двете партии с класичес-
ка контрола.

Днес е почивният ден
на шампионата, а утре

финалистките започват
финалния мач от 4  пар-
тии, а при евентуално ра-
венство - 2:2 точки, ще
играят тайбрек до
излъчване на световната
шампионка. Тя догодина
ще играе мач с вече бив-
шата носителка на титла-
та Хоу Ифън (Кит). Прези-
дентът на Европейския
шахматен съюз и Българ-
ската федерация по шах-
мат Силвио Данаилов за-
минава за Ханти-Ман-
сийск, за да подкрепи
най-добрата шахматистка
и да вземе участие в офи-
циалната церемония по
награждаване на светов-
ното първенство. С него
пътуват изпълнителният
директор на БФШахмат
Николай Велчев и д-р
Найден Кандиларов.

А
шахмат за жени по систе-
мата нокаут в руския град
Ханти-Мансийск. Тя за-
върши реми с черните
фигури на 36-ия ход сре-
щу Харика Дроновали
(Инд) и с това спечели
полуфиналния мач с ре-
зултат 1,5:0,5 т. В първата
партия софиянката нади-
гра с белите индийката
на 39-ия ход. Ети за втори
път е на финал на светов-
но първенство по нокаут
система след Триполи
2004, когато спечели и
шахматната корона след
победа на финала над
Екатерина Ковалевска
(Рус) с 2,5:0,5 т.

Екатерина Аврамова се
класира за финала на 200
м гръб  (жени) на 16-ото
европейско първенство по
плуване в 25-метров ба-
сейн в Шартр, Франция.
Българката, която живее и
тренира в Лондон,  фини-
шира за 2:08.69 мин, кое-
то бе девето време в сери-
ите. След това обаче за-
елата осмо място холанд-
ка Кира Тусейн беше дис-
квалифицирана и така
Аврамова намери място
във финала, който беше
по-късно снощи. Най-доб-
ро време в сериите даде
Алексиен Кастел (Фр.) -
2:03.95 мин. В сериите уча-
стваха 28 състезателки.

АВРАМОВА
ПЛУВА
ЗА МЕДАЛ
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нес ще преобладава слънчево време. По-
значителна облачност ще има в сутрешните
часове, когато на отделни места в низините
ще се образува краткотрайна мъгла. Темпе-

ратурите ще останат без съществена промяна. Мак-
сималните ще са между 10 и 15o, в крайните югоза-
падни райони до 17-18o, в София около 12o. Атмо-
сферното налягане през деня слабо ще се понижи
и ще стане около средното за ноември. Над плани-
ните ще бъде слънчево. Ще духа слаб вятър от
запад-северозапад. Максимална температура на
1200 метра 10o, на 2000 метра 5o. Над Черноморието
ще има разкъсана, предимно значителна облачност.
Ще духа съвсем слаб южен вятър. Максимални
температури: 10-12o.
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EUR
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GBP
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максималните ще са между 9 и 14максималните ще са между 9 и 14максималните ще са между 9 и 14максималните ще са между 9 и 14максималните ще са между 9 и 14o.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

9°/14°9°/14°9°/14°9°/14°9°/14°

27       28
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

8°/14°8°/14°8°/14°8°/14°8°/14°

“≈À≈÷
ƒÓ‚ÓÎÌË ÒÚÂ ÓÚ
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‰Â-
Î‡Ú‡ ÒË Ë Ò ÊÂÎ‡-
ÌËÂ ˘Â Ú˙ÒËÚÂ

Œ¬≈Õ
√Ó‚ÓÂÚÂ Á‡ Ì‡-
ÏÂÂÌËˇÚ‡ ÒË
ˇÒÌÓ, ÌÂ ÒÂ ‚˙ÁÔË-
‡ÈÚÂ, ‡ÍÓ Ú˙ÒË-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
«‡ÒÚÓˇÚ ÌÂ ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‡Áˇ‚‡ ‰Ó·Â.
œÓÏËÒÎÂÚÂ Á‡
ÔÓÏˇÌ‡, Í‡Í‚ÓÚÓ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬Ó‰ÂÌË ÓÚ
‚˙ÚÂ¯ÌÓÚÓ ÒË
ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ÌÂ-
˘‡Ú‡ ˘Â ‰ÂÈÒÚ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÓË Ë ‰‡ ÌÂ
ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ Ï‡Í-
ÒËÏÛÏ‡ ÓÚ Á‡-
Ô Î ‡ Ì Û ‚ ‡ Ì Ó Ú Ó

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—˙Ó·‡Áˇ‚‡ÈÍË ÒÂ
Ò ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, ˘Â
ÔÓˇ‚ËÚÂ ÔÓ‚Â˜Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
’Û·‡‚Ë ÌÓ‚ËÌË
Ò‚˙Á‡ÌË Ò ‰ÓÏ‡,
‰Âˆ‡Ú‡ Ë ÒÂÏÂÈ-
ÒÚ‚ÓÚÓ Ó˜‡Í‚‡ÈÚÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
«‡·‡‚ÂÚÂ Á‡
ÒÚÂÒ‡, ‡ÁÚÓ‚‡-
‚‡ÈÚÂ ÒÂ ÔÓ ‚ÒÂ-
ÍË, Û‰Ó·ÂÌ Á‡ ‚‡Ò

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒ‡ÏËÚÂ ÏÓ„‡Ú ÒÂ
ÔÓ‰ÎÓÊ‡Ú Ì‡ ‡Á-
Í‡Òˇ‚‡˘Ë ÔÓˆÂ-
‰ÛË. ÕÓ‚ÓÒÚË ÓÚ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÃÓÊÂ ‰‡ Ó·Ó„‡ÚË-
ÚÂ ÁÌ‡ÌËˇÚ‡ ÒË
ËÎË Ò Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ËÂ
‰‡ ÒÂ ÓÚ‰‡‰ÂÚÂ Ì‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÂ ‚Á‡ËÏÌÓÒÚ Ë ‰Ó·Ë ‚Á‡ËÏÓ-
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ.

‚‡ÚÂ Í‡ÚÂ„ÓË˜ÌÓ ‚˙ÔÓÒ, Í‡-
Ò‡Â˘ ‚‡Ò Ë ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ.

‰ÌÂÒ ˘Â ËÏ‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ‚Ë
Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓË.

‰ÌÂÒ. —ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ ÂÏÓˆËËÚÂ ÒË
Ò ·ÎËÁÍË ÔËˇÚÂÎË.

Ì‡˜ËÌ. ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡
ÒÂ˘‡ Ò ÔËˇÚÂÎË.

Ë ‰‡ ÔÂ‰ÔËÂÏÂÚÂ, ˘Â ‚Ë
ÒÂ ÓÚ‡ÁË ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ.

‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ, Ú‡Í‡ ˜Â ‰‡ Á‡‰Ó‚Ó-
ÎËÚÂ Ó˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË.

‡ÁÎË˜ÂÌ ı‡‡ÍÚÂ ˘Â ‰Ó‚Â‰‡Ú
‰Ó ‚‡ÊÌË Â¯ÂÌË .̌

Î˛·ËÏËÚÂ ÒË ıÓ·ËÚ‡ Ë ˘Â
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡ÁÚÓ‚‡ËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ
Ò·˙‰‚‡Ú, Á‡ÚÓ‚‡
‚ÌËÏ‡‚‡ÈÚÂ Í‡Í

˘Â ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ ÓÚ ‚ÒË˜ÍË
·Î‡„ÓÔËˇÚÌË ÏÓÏÂÌÚË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó Ò √Ó‡Ì

¡Î‡„ÓÂ‚/Ô/
14.25 —ÂÌ “ÓÔÂ - /201 ÂÔË-

ÁÓ‰/
15.35 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3085 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 «‡‚˙˘‡ÌÂ ‚ ¡‡È‰ÒıÂ‰ -

Ú‚ ÙËÎÏ /11, Ô. ÂÔËÁÓ‰,
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! /Ô/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - 13-ÒÂËÂÌ Ú‚
ÙËÎÏ /—¿Ÿ, 2007„./, 1
ÂÔËÁÓ‰

22.00 ¬ Í‡‰˙- ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡
Û·ËÍ‡ Á‡ ‰ÓÍ. ÙËÎÏË

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 38
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ.79
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 118

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 50

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 162, 163

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 21

00.00 ì»ÁÎ˙ÊË ÏÂî ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ.7

01.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ.7

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ŒÔÂ‡ÚË‚Ì‡ ÔÓ„‡Ï‡
ì“‡ÌÒÔÓÚî

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡
ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì‘ËÏ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.45 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

�����
�����

 Œ«»–Œ√
ÕÂ ÏËÒÎÂÚÂ Á‡
ÒÚ‡ÓÚÓ, ‚ÌËÍÌÂÚÂ
‚ ÔÂÒÔÂÍÚË‚ËÚÂ Ë
Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ‰‡ ‰ÂÈ-

ÒÚ‚‡ÚÂ. ŸÂ ‚Ë ÏÓÚË‚Ë‡Ú Ë
‡‰ÓÒÚÌË ‚ÂÒÚË.

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Ì‡˜ËÌË Á‡ ‡ÁÚÓ‚‡‚‡ÌÂ ÓÚ
ÒÚÂÒ‡ ÒÂ‰ ÔËÓ‰‡Ú‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì‘Â‰Â‡ÎÌËˇÚ Ò˙‰Ëˇî
17.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰ÎË-

‚ÓÒÚî Ò ¿Ì‰ÂÈ Ã‡Í‡Ó‚
01.45 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
03.30 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì«Î‡ÚÌËˇÚ Í‡-

Ô‡Ìî

�����

�����
�����

�����
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гледайте

ФУТБОЛ

резултати

ПО РИНГ
18.00 Спартак М -

Динамо М (п)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.30 Подбескидже -
Лех

ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №94
НА ТОТОТО БЯХА
ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД
РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ.!

Мастер Бс - ЛОКО Сф
3:1 (3:3 общ резултат,
Локо продължава зара-
ди гола на чужд терен)
1:0 Рачев (17), 1:1 Г. Хри-
стов (19), 2:1 Рачев (47),
3:1 Стойчев (78); СЛА-
ВИЯ - Любимец 3:0 (5:2
общ резултат) 1:0 П. Ди-
митров (3), 2:0 Коконов
(5), 3:0 М. Димов (45-авт); Академик Св -
БЕРОЕ 1:3 (1:4 общ резултат) 0:1 Де
Салеш (13), 0:2 Каядо (40), 0:3 Де Салеш
(75), 1:3 Д. Петров (87); ЧЕРНОМОРЕЦ Бс
- Спартак Пл 5:0 (9:0 общ резултат) 1:0
Ангелов (23), 2:0 Боли (31), 3:0 Трифонов
(38), 4:0 Ангелов (65), 5:0 Педро Мендеш
(87); ЛИТЕКС - Локо Пд 2:0 (2:0 общ
резултат) 1:0 Иса (14), 2:0 Г. Миланов (79-
д); БОТЕВ Пд - Евроколеж Пд 6:1 (9:1
общ резултат) 2:0 Костов (24 и 30) 3:0
Енрике (41), 4:0 Рахов (56), 4:1 В. Василев
(69-д), 5:1 Костов (76), 6:1 К. Дяков (82);
Раковски - СПАРТАК Вн 4:5 при дузпи-
те след 2:2 в ред. време и след прод.
(4:4 общ резултат) 0:1 Ст. Иванов (6), 0:2
Костадинов (51), 1:2 Д. Орловски (76), 2:2
Димов (79); Видима-Раковски - БАНСКО
1:2 (2:8 общ резултат) 1:0 Хр. Кожухаров
(49), 1:1 Юл. Попев (76), 1:2 П. Тончев (84);
ЧАВДАР Етр - Силистра 3:1 (4:2 общ
резултат) 1:1 Ив. Чочев (63), 2:1 Й. Етов
(70), 3:1 Василев (77); Етър - МИНЬОР
(Пк) 3:2 (4:4 общ резултат, Миньор
продължава заради повече голове на
чужд терен) 0:1 Т. Павлов (23), 0:2 Влади-
нов (27), 1:2 Кр. Трифонов (43), 2:2 Ив.
Русев (77), 3:2 Кр.  Трифонов (90); Кали-
акра - ЛОКО Мз 4:1 след прод. (4:5 общ
резултат) 1:0 Станев (33), 2:0 Г.  Андонов
(43), 3:0 Г. Христов (46), 4:0 Вл. Узунов
(86), 4:1 К. Каменов (92); Монтана - ПИ-
РИН ГД 0:0 (2:3 общ резултат); ЧЕРНО
МОРЕ - Струмска слава Радомир 2:0 (2:0
общ резултат) 1:0 Капитанов (15), 2:0 Ат.
Илиев (82); Пирин Разлог - ЛЕВСКИ 0:1
(0:4 общ резултат) 0:1 Жоао Силва
(90+1); ЦСКА - Лудогорец 0:1 (2:2 общ
резултат, ЦСКА продължава заради
повечето голове на чужд терен 0:1 Гърго-
ров (78); НЕФТОХИМИК - Ботев Вр 1:0
(2:1 общ резултат) 1:0 Ст. Андонов (6)

Купа на България,
1/16 финали, реванши

Стела Енева:

Най-много боли от второ
и четвърто място!
Ще гоня най-сетне олимпийска титла в Рио, заканва
се 3-кратната вицешампионка от параолимпиадите

Интервю на Мони ГЕОРГИЕВ

СТЕЛА ЕНЕВА е един от най-
успешните родни спортисти за
2012 г. Обявената за почетен
гражданин на Варна атлетка
спечели два сребърни медала
на Параолимпийските игри в
Лондон в дисциплините хвърля-
не на диск и тласкане на гюле.
При гюлето само 5 сантиметра
я разделиха от възможността да
спечели за България единствен
златен медал от Лондон това
лято. Това бе трето участие на
Игрите за 37-годишната състеза-
телка, която направи дебюта си
в Атина, а 4 години по-късно в
Пекин спечели своя първи
параолимпийски медал - също
сребро, в хвърлянето на диск.

 Постигнахте 11.38 м в тлас-
кането на гюле в Лондон, а Анхелес
Ортис Ернандес (Мексико) - 11.43,
смесени ли са чувствата, когато
златото е било толкова близо?

- Да, така е в спорта, второто и
четвъртото място винаги са най-разо-
чароващите, ала трябва да се свиква,
защото има и победи, и загуби. Но аз
съм доволна от представянето си, ви-
наги съм казвала, че всеки истински
спортист печели и губи с достойнство.
Атлетът трябва да се научи да излиза
от всяка ситуация. Гордея се с това,
което постигнах, защото никак не е
малко.

 Ще участвате ли на Пара-
олимпийските игри в Рио де Жаней-
ро?

- Да, след разговор с треньора ми
Георги Гулев и председателя на Па-
раолимпийската асоциация Илия Ли-
лов реших да остана за още един 4-

годишен цикъл. Сега съм в разцвета
на силите си, в своя разгар и имам
шанс да се преборя в Рио за медал,
дано най-сетне да е златен. Преди
всяка Олимпиада се отказвам, но по-
сле почвам отначало. Трудно е, но
като срещам хората по улиците, кои-
то ме поздравяват и ми се радват,
намирам положителен заряд да
продължа.

 Радослав Златанов заяви, че
мисли върху възможността да по-
следва примера на атлета от ЮАР
Оскар Писториус и да се премести
от Игрите за хора с увреждания в
тези за здрави атлети. При вас има
ли такава възможност?

Това няма как да се случи. Хвърля-
нето на диск го изпълняваме прикре-
пени за столче, а не прави, както го
правят на Олимпийските игри. И за-
това там рекордът е около 70 м, а
при нас - около 42.

 Кои са били най-трудните и
най-сладките моменти в кариерата
ви?

- Трудни... Имала съм много таки-

ва, но не мога да дам конкретен при-
мер за най-труден, просто гледам да
ги забравям. Важно е човек да ги
загърби и да продължи напред. Най-
сладките са спечелените медали, най-
вече тези от Параолимпийските игри.

 Открихте първата у нас
спортна зала за хора с увреждания.
Има ли голям брой желаещи, които
да тренират?

- Има, идват много желаещи с
различни проблеми, най-вече деца,
които искат да се занимават със спорт.
За съжаление, много често се отказ-
ват прекалено лесно и така и не ус-
пяват да реализират потенциала си.
При нормалните спортисти е трудно,
при нас още повече, защото поняко-
га е необходимо да си доста търпе-
лив и да преодолееш физическата
болка.

 Най-голямата мечта?
- Да стана шампионка на Олим-

пийски игри (усмихва се).
 Вашето пожелание към мла-

дите хора?
- Винаги напред, никога назад!

ЦСКА подготвя почвата за нов трень-
ор. Стойчо Младенов и екипът му са ре-
шили да напуснат след края на есенния
полусезон заради безпаричието в клуба,
твърди Агенция БЛИЦ. Единият от собст-
вениците на клуба Димитър Борисов вече
е потърсил сръбския специалист Миод-
раг Йешич. Босът е говорил със сърбина
още преди реванша с Лудогорец за Ку-
пата на България, спечелен от шампио-
ните с 1:0 насред София с гол на бившия
капитан на ЦСКА Емил Гъргоров (78).
Разградчани обаче отпаднаха след загу-
ба в първия мач с 1:2 заради по-малко
вкарани голове на чужд терен. Борисов
само е позвънил на Йешич без конкрет-
но предложение, но с оферта да се срещ-
нат и разговарят.

Миодраг Йешич в момента е треньор
на арабския Наджран, който е 6-и в кла-
сирането с 19 т. Първенството на Саудит-
ска Арабия няма зимна пауза. Сръбският
треньор пое отбора през юни 2012 г. Той
беше начело на ЦСКА от февруари 2005
г. и спечели титлата, преди да напусне
през пролетта на следващата 2006 г. Под
негово ръководство “червените” победи-
ха Ливърпул на “Анфилд”, отстраниха нем-
ския Леверкузен и играха в групите на
Лига Европа.

Ако нещата с Миодраг Йешич не се
получат, тандемът Милен Радуканов-Ди-
митър Пенев е вариант да поеме отново
“армейците”.

Мирослав Иванов атакува с шпагат Анисе от ЦСКА в реванша от 1/16 финалите
за Купата на България. Лудогорец спечели с 1:0 на Националния стадион “Васил

Левски”, но отпадна от турнира след загуба с 1:2 в първия мач в Разград

ЦСКА търси треньор
Снимка БГНЕС

Михов атакува
Батков и Домусчиев
Б

Защо не кажат как ми се молеха преди 3 години, пита бившият шеф на ПФЛ
ившият президент на Професи-
оналната футболна лига Вален-
тин Михов коментира излиза-
нето му от договора с телеви-
зионните права. Преди някол-

ко дни собствениците на Левски Тодор
Батков и на Лудогорец Кирил Домусчиев
създадоха обща фирма, която притежава
правата на клубовете и ги продава на
телевизиите.

 “Тодор Батков - защо не излезе и не
каже как преди 3 години се застъпи за
мен да бъда участник в правата. Никога
не съм бил комисионер, винаги съм бил
страна по договора, но не част, с отговор-
ности и изисквания. Преди три години
Батков каза: “Вальо, без теб не можем”.
Сега няма доблестта да излезе и да каже
какво е било. Те са богати хора, с възмож-

ности. За Домусчиев и Батков ли?! Ако
един път някой ме наплюе така, никога
няма да отида при него (б.р. - има предвид
декларацията, която Лудогорец разпрост-
рани и нарече Батков Бай Ганьо, а впос-
ледствие той и Домусчиев създадоха
обща фирма). Домусчиев ще си го получи,
бъдете сигурни. Аз кога мога да обвиня
някого, че е крадец или мошеник или е
хазартаджия? Явно те се подвеждат. Ис-
кат да хулят. В България сме №1 по хуле-
не и комплексарщина. Никога няма да
отвърна на простотията. Някои хора може
би са млади във футбола, изказват се не-
подготвени. Ще се видим с тях на друго
място, ще ги съдят, не аз, други. Не очак-
вах от такъв интелигентен човек, с такъв
бизнес да се изказва недобре. Човекът не
е виновен, да види в интернет какво съм

направил 20 години, колко пари съм до-
несъл”, коментира Валентин Михов пред
БТВ.  “През тези години, когато бях пре-
зидент на Лигата, бях на обществени на-
чала. Над 40-50 милиона са внедрени
във футболните клубове благодарение на
моята фирма. Какво става сега? Един и
същи човек е в Лигата и директор на
фирмата. Сега няма конфликт на интере-
си ли?! Сега някой просто нарежда не-
щата да се случват по този начин. Ако
мислят, че ще съберат повече пари от
платен канал, отколкото са взимали до
момента, жестоко се лъжат. В тази криза
това е немислимо. 5,7-5,8 милиона взеха
през миналия сезон, чисти пари. Ако
достигнат тази година 3 милиона, ще бъда
щастлив”, допълни бившият президент на
БФС, ПФЛ и ЦСКА.
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ЦСКА
търси
нов
треньор

резултати

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
ПЛУВАНЕ

13.00, 17.30  ЕП в
малък басейн
СКИ БЯГАНЕ

14.00, 19.15, 0.30 СК
в Йеливаре
БИАТЛОН

15.30, 20.00, 1.00
СК в Йостерсунд

СКИ СКОКОВЕ
16.30, 1.45 СК в Лилехамер

лимпийският
вицешампион
от Ванкувър
2010 Аксел
Лунд Свиндал

Снимки БГНЕС

7-кратният световен
шампион Михаел
Шумахер се снима
за спомен
с екипа на Мерцедес
преди последния си
старт във Формула 1
за Гран при на
Бразилия на пистата
“Интерлагос” край
Сао Паоло, който
завърши късно снощи.
Германецът сложи
повторно край на
впечатляващата си
кариера. За трета
титла пък спориха
сънародникът му
Себастиан Фетел с
Ред Бул и испанецът
Фернандо Алонсо
с Ферари. От първа
позиция стартира
Люис Хамилтън в
последния си старт
с болида на Макларън.
Британецът замества
от новия сезон
именно Шумахер
в Мерцедес.

Спускане за СК мъже
в Лейк Луис, Канада:

 1. Аксел Лунд Свиндал (Нор)
1:48.31 мин. 2. Макс Франц (Ав)
1:48.95 3. Клаус Крьол (Ав) и
Марко Съливан (САЩ) 1:48.97 5.
Тобиас Щехерт (Гер) 1:49.16 6.
Ерик Гей (Кан) 1:49.48

Гигантски слалом
за СК жени
в Аспен, САЩ:

1. Тина Мазе (Слвн) 1:59.39 мин.
(57.76+1:01.63) 2. Катрин Цетел
(Ав) 2:00.29 (58.82+ 1:01.47) 3.
Виктория Ребенсбург (Гер)
2:00.93 (59.38+1:01.55) 4. Лара Гут
(Швейц) 2:01.12 (59.63+1:01.49) 5.
Ирене Куртони (Ит) 2:01.19
(59.07+1:02.12) 6. Теса Уорли (Фр)
2:01.39 (59.88+1:01.51)

Калоян Махлянов-Котоошу завърши с
победа участието си на последния тур-
нир по сумо за годината “Кюшю башьо”
във Фукуока. В схватка от 15-ия кръг

Свиндал най-бърз
в първото спускане

Италианецът Матиа
Касе е вдигнат с
хеликоптер, за да бъде
откаран в болницата
в Баниф след тежко
падане по време на
първото спускане за
сезона от Световната
купа по ски алпийски
дисциплини в Лейк
Луис, Албърта, Канада

Тина Мазе с втора победа при жените

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

секундата. 23-годишният
австриец спечели първи
медал в кариерата си.
Третото място разделиха
Клаус Крьол (Ав) и Марко
Съливан (САЩ) - на 0,66
сек. от Свиндал. Аксел
Лунд спечели седма по-
беда в спускане в карие-
рата си и втора поредна
след успеха в Шладминг в
края на миналия сезон.

 В класирането за Све-
товната купа след 3 старта
от началото на сезона
води миналогодишният
носител на Големия крис-
тален глобус Марсел Хир-
шер (Ав) със 140 т., пред
Манфред Мьолг (Ит) 130,
Тед Лигети (САЩ) 120.
Хиршер пропуска скорост-
ните стартове в Канада.
Отсъстваха и доста от фа-
воритите в дисциплината.
Швейцарецът Дидие Кюш
прекрати кариерата си
след края на миналия се-
зон, а сънародникът му
Беат Фойц е контузен.
Боде Милър (САЩ) още
не е започнал участието

си в новия сезон. Състеза-
нието ще се запомни и със
завръщането на пистата
на световния шампион в
спускането от Вал Д’Изер
2009 Джон Кучера (Кан).
Преди 3 години той счупи
крака си на същата писта
и пропусна олимпиадата
във Ванкувър, а сега фини-
шира 36-и.

Световната шампион-
ка Тина Мазе (Словения)
спечели гигантския сла-
лом в американския зимен
център Аспен, III кръг от
Световната купа по ски
алпийски дисциплини при
жените. 29-годишната
Мазе преодоля трасето с
общо време от 1:59.39
мин. и записа 13-а победа
в кариерата си. Словенка-
та, която е и олимпийска
вицешампионка в дисцип-
лината от Ванкувър 2010,
спечели първия манш с
57,76 секунди и след 7-о
време във втория (1:01,63
минути) стигна до втори
пореден успех от начало-
то на сезона в тази дис-

циплина.
 “Изключително съм

щастлива. След Зьолден
си казах - сега или нико-
га. Наистина е облекче-
ние, когато виждаш, че
усиленият труд в послед-
ните 5 години най-сетне
дава резултат”, каза побе-
дителката.

Втора се нареди Кат-
рин Цетел (Ав) с изоста-
ване от 0,90 сек. Олимпий-
ската шампионка от Ван-
кувър 2010 Виктория Ре-
бенсбург (Гер) завърши
трета на 1.54 сек. Мазе,
която спечели гиганския
слалом в Зьолден, Авст-
рия на 27 октомври, води
в генералното класиране
за Световната купа с 250
т. след 3 старта. Цетел е
втора със 160 т., пред
Мария Рийш (Гер) 124,
която отпадна в първия
манш в Аспен. Миналого-
дишната носителка на
Световната купа Линдзи
Вон (САЩ) остана едва
21-ва, след като не е
възстановена от заболя-
ване. Тя все още няма спе-
челени точки този сезон.

 “Горда съм, че се
състезавам пред родна
публика. Беше ми много
трудно, особено в края на
пистата. Просто нямах
нужната енергия”, заяви
след финала американка-

та. Линдзи Вон отказа уча-
стие в слалома, който бе
на същата писта снощи.
Световната шампионка в
слалома Марлийз Шилд
(Ав) пък беше дисквали-
фицирана в I манш.

О
(Нор) спечели първото
спускане за сезона от
Световната купа по ски
алпийски дисциплини при
мъжете в канадския зимен
център Лейк Луис. 29-го-
дишният норвежец фини-
шира за 1:48.31 мин.
Свиндал, който е олим-
пийски шампион в супер-
гиганския слалом и дву-
кратен носител на Светов-
ната купа, записа 17-а по-
беда в кариерата си. “За
мен тук е като у дома.
Сняг, студ, пейзаж - всич-
ко прилича на Норвегия и
винаги се чувствам добре
на тази писта. Беше важ-
но за мен да започна се-
зона по този начин”, каза
Свиндал, който има вече
4 победи в стартове в
Лейк Луис.

Втори на подиума се
качи Макс Франц (Ав) с
изоставане от 64 стотни от

К

Котоошу завърши
с 9 победи във Фукуока

левентът от Джулюница избута от дохиото 182-
килограмовия японец Тойохибики с обичайната
техника “йорикири”. Така Котоошу завърши
състезанието с актив от 9 победи и 6 загуби,
като още в сряда си гарантира положителен
баланс в турнира, а с това и запазване на
втория по сила ранг “одзеки”. Другият бълга-
рин Даниел Иванов-Аоияма се отказа поради
травма от участие преди IХ кръг на надпрева-
рата, когато имаше отличен баланс 6 победи и
само 2 поражения.
В последния двубой на състезанието между
монголските “Йокодзуна” Хакухо надви сънарод-
ника си Харумафуджи и завърши с 14 победи и
1 поражение, като отстъпи само на Котоошу.
Това е 23-а купа в кариерата за Хакухо и негова
първа от март насам. Харумафуджи пък в първия
си турнир като “йокодзуна” завърши с актива на
Котоошу - 9 победи и 6 загуби.

Японката Сара Таканаши (в средата) спечели състезанията по ски скокове от Световната купа за
жени в Лилехамер. Втора остана Сара Хендриксон (САЩ, вляво), а трета Анет Саген (Норвегия)


